
Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 24 
Borgensavgift för AB TImråbo 
KS/2023:550 
 
Beredningsförslag  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 

1. Höja borgensavgiften till 0,67 procent för AB Timråbo. 
2. Beslutet gäller från och med 1 februari 2024.   

____ 
 
Marianne Larsson (SD) deltar ej i handläggningen eller beredningsförslaget på grund av jäv. Ove 
Andersson (SD) tjänstgör istället för Marianne Larsson (SD). 
____ 
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timråbo AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Timråbo AB låneskuld till 600.00 mnkr.  
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Stefan Dalin (S) föreslår att beslutet ska gälla från och med 1 februari 2024. 
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Timråbo AB (2023-04-21) 
 
Protokollsutdrag till 
Timråbo AB 
 
Exp     /     2024 
 



Protokollsutdrag 
2 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 



1 
Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Sadeta Curan 2023-11-23 KS/2023:550 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 Kommunstyrelsen 
 
 
 
Borgensavgift Timråbo AB 
 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunledningskontoret föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta: 
 

1. Höja borgensavgiften till 0,67 procent för Timråbo AB   
 
Ärendet 
 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timråbo AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Timråbo AB låneskuld till 600.00 mnkr.  
 
 
Beslutsunderlag 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Timråbo AB (2023-04-21) 
 
 
 
Protokollsutdrag till 
Timråbo AB 
 
Exp     /     2023 
 
 
Kommunledningskontoret 
 
 



2 
Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Sadeta Curan 2023-11-23 KS/2023:550 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

Bo Glas 
Ekonomichef



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2023-12-12 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 321 
Borgensavgift Timråbo AB 
KS/2023:550 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 
 
Återremittera ärendet till kommunchefen. Ge vederbörande i uppdrag att fram ett beslutsförslag för att 
fastställa modellen för borgensavgift. Efter att modellen fastställs fattas beslut om borgensavgiften. 
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timråbo AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Timråbo AB låneskuld till 600.00 mnkr.  
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Stefan Dalin (S) föreslår att återremittera ärendet till kommunchefen. Ge vederbörande i uppdrag att 
fram ett beslutsförslag för att fastställa modellen för borgensavgift. Efter att modellen fastställs fattas 
beslut om borgensavgiften. David Forslund (T) ansluter sig till förslaget. 
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Timråbo AB (2023-04-21) 
 
Protokollsutdrag till 
Timråbo AB 
 
Exp     /     2023 
 

 



MARGINALRAPPORT
AB Timråbo (justerad soliditet)

2023-04-21



Resultat

Marginalen har beräknats till 0,67%.

Räntekurvor 2023-03-31

Nedan är uppskattad upplåningskostnad för:

1. Kommunen

2. Kommunala bolag med hög kreditvärdighet

3. Kommunala bolag med låg kreditvärdighet

Denna rapport är framtagen för att bistå med ett beslutsunderlag avseende fastställande av marginal för interna lån alternativt

borgensavgift. Beräkningsmodellen utgår från vad respektive bolag skulle kunna låna till på egna meriter och utgår från aktuella och

relevanta marknadsnoteringar samt det enskilda bolagets individuella kreditvärdighet.

AB Timråbo (justerad soliditet) erhåller en räntekurva som ligger i spannet mellan räntekurva hög kreditvärdighet och räntekurva 

låg kreditvärdighet.
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Individuell justering

Finansiell status erhålls genom att jämföra följande tre nyckeltal:

• EBIT/Tillgångar - Resultat före räntenetto och skatt i förhållande till totala tillgångar vilket ger ett mått på lönsamheten

• Räntetäckningsgrad - Resultat före finansnetto i förhållande till räntekostnader vilket speglar bolagets förmåga att täcka räntekostnader

• Soliditet - Eget kapital i förhållande till totalt kapital vilket speglar bolagets betalningsförmåga på lång sikt

Utfall

För att erhålla rätt nivå inom räntespannet görs en analys av AB Timråbo (justerad soliditet):s finansiella status. Det jämförs med

finansiell status på övriga kommunal- och regionsägda bolag i Sverige som har ett tillgångsvärde över 100 miljon SEK.

AB Timråbo (justerad soliditet) har erhållit 10,0 poäng av 30 möjliga. 66,7% av räntespannet adderas på upplåningsräntekurvan 

med hög kreditvärdighet.

Marginalen grundar sig på aktuell kapitalbindning och marginalen ökar med längre bindningstid. Aktuell kapitalbindning uppgår till 

2,6 år per 2023-04-21
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Marginal över tid

Rullande 3 års medelvärde för marginalen är beräknad till 0,67%.

Marginalen förändras över tid beroende på att förutsättningarna på marknaden samt i bolaget förändras. Nedan illustreras 

utvecklingen av marginalen de senaste tre åren. 
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Appendix

1. Regelverk

2. Metod marginalberäkning

• Genomsnittlig ränta på kommunens externa lån, inklusive eventuella derivat

• 

Räntekurva stat: Svenska statsobligationer

Räntekurva AA: Kommuner och regioner

Räntekurva A: Kommunala och regionssägda bolag med hög kreditvärdighet

Räntekurva BBB: Kommunala och regionssägda bolag med låg kreditvärdighet

2.1 Marknadsräntor

Vi utgår från att ett kommunalt bolag inte kan ha lika hög eller högre kreditvärdighet än moderbolaget, det vill säga kommunen,

och ligger därför alltid i spannet mellan A-kurvan och BBB-kurvan. För att erhålla rätt nivå inom spannet görs en analys av det

individuella bolagets finansiella status som jämförs med finansiell status på övriga kommunal- och regionsägda bolag i Sverige. När

räntenivån för det enskilda bolaget räknats fram jämförs det med AA-kurvan och skillnaden ger påslaget. Detta påslag läggs sedan

på den faktiska genomsnittliga upplåningskostnaden för kommunen.

För att beräkna marknadsräntan utgår vi från ett antal räntekurvor med utgångspunkt från utgivna obligationer av emittenter med

olika nivåer av kreditvärdighet (rating). Det finns tillräckligt mycket data på den svenska marknaden för att identifiera nivåerna på

kurvorna avseende kategorierna svenska staten respektive kommuner och regioner. Däremot finns det inte tillräckligt många

jämförbara emittenter i Sverige med kreditbetyget A respektive BBB och därmed för få utgivna obligationer för att kunna skatta en

relevant kurva vid varje mät-tillfälle. Vi har därför valt att inhämta data från den mycket mer likvida och effektiva marknaden i USA.

Genom att inhämta data för bolag i USA som motsvarar kreditvärdigheten inom samtliga kurvor erhålles relationer mellan

kurvorna. Dessa relationer används sedan med utgångspunkt från den svenska stats- respektive kommunkurvan. Detta innebär

sammanfattningsvis att vi erhåller relevanta nivåer för samtliga räntenivåer för olika kreditkategorier anpassade efter svenska

förhållanden och med den svenska statskurvan som bas. Statskurvan och AA-kurvan (kommun) bygger alltså på svenska noteringar

medan övriga kurvor sätts med hjälp av relationer mellan de olika räntekurvorna på den amerikanska marknaden.

När en kommun ställer ut lån till ett koncernbolag krävs ett räntepåslag. Om koncernbolaget lånar själv och kommunen tecknar ett

borgensåtagande för lånet krävs också att kommunen skall ersättas för detta i form av en borgensavgift. Att det behövs en avgift

eller ett räntepåslag utöver den faktiska upplåningskostnaden beror på EU-lagstiftning avseende statsstöd. Det är enligt lag inte

tillåtet att ge offentligt ägda företag en konkurrensfördel genom att subventionera deras finansiering. Bolagens villkor för

finansieringen ska vara marknadsmässig och motsvara den bolagen skulle erhålla om de hade varit ett fristående bolag utan

kommunalt ägande. Vid sidan av EU-lagstiftning måste också Skatteverkets regler för internprissättning tas i beaktande. Påslaget

får varken vara för högt eller för lågt då det skulle kunna ses som skatteplanering och överföring av vinstmedel.

Internprissättningen av lån samt beräkning av borgensavgift måste alltså ske på marknadsmässiga grunder. 

Beräkning av borgensavgift respektive räntepåslag som tar sin utgångspunkt från publikt tillgänglig marknadsdata vilket sedan

justeras individuellt per bolag baserat på dess finansiella status. Modellen baseras på följande parametrar:

Ett bolagsspecifikt påslag, där påslaget ska motsvara en marknadsmässig ränteskillnad gentemot kommunens upplåning och 

vad det enskilda bolaget skulle kunna låna till på egna meriter

För att identifiera rätt nivå på det bolagsspecifika påslaget görs detta i fler steg. Till att börja med tas utgångspunkten i olika

räntekurvor vilka motsvarar upplåningskostnaden för bolag med en liknande kreditvärdighet. Genom detta erhålles

marknadsmässiga nivåer, samt adekvata relationer mellan upplåningskostnaden för låntagare med olika kreditvärdighet. Följande

fyra räntekurvor används:

Söderberg Partners

Regeringsgatan 45 · Box 7785 · 103 96 Stockholm, Sweden · +46 (0)8-451 50 00

www.soderbergpartners.se 4 



Disclaimer

Som grund för denna rapport har källor använts som i god tro har bedömts vara tillförlitliga. Söderberg & Partners kan inte

garantera riktigheten i denna information eller ta på sig något ansvar för fullständighet. Söderberg & Partners ansvarar inte för

direkta eller indirekta skador eller förluster, inklusive men inte begränsat till, förlorad och utebliven vinst, som kan uppkomma till

följd av användandet av denna rapport eller dess innehåll. Mottagaren ansvarar helt för eventuellt vidare användande av innehållet

i denna rapport såsom underlag till bokföring, publicering av finansiell information, beräkning av nyckeltal och riskmått mm. 

Söderberg & Partners Wealth Management AB:s behandling av personuppgifter sker i enlighet med Bolagets dataskyddspolicy, se

”Så behandlar Söderberg & Partners

dina personuppgifter” på www.soderbergpartners.se.

Söderberg Partners

Regeringsgatan 45 · Box 7785 · 103 96 Stockholm, Sweden · +46 (0)8-451 50 00
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Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 25 
Borgensavgift för Timrå Vatten AB 
KS/2023:549 
 
Beredningsförslag  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 

1. Höja borgensavgiften till 0,60 procent för Timrå Vatten AB.  
2. Beslutet gäller från och med 1 februari 2024.   

 
____ 
 
Tony Andersson (M) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv. Johan Engström 
Lockner (S) tjänstgör istället för Tony Andersson (M). 
____ 
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timrå Vatten AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Timrå Vatten AB låneskuld till 101,5 mnkr.  
 
En borgensavgift är inte att anse som en onödig utgift enligt lagstiftarens intentioner i vattentjänst-
lagen( 2006:412). 
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Stefan Dalin (S) föreslår att beslutet ska gälla från och med 1 februari 2024. 
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Timrå Vatten AB (2023-04-21) 
 
Protokollsutdrag till 
Timrå Vatten AB 



Protokollsutdrag 
2 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 
Exp     /     2024 
 
 

 



1 
Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Sadeta Curan 2023-11-23 KS/2023:549 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 Kommunstyrelsen 
 
 
Borgensavgift Timrå Vatten AB 
Förslag till beslut 
 
Kommunledningskontoret föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta: 
 

1. Höja borgensavgiften till 0,60 procent för Timrå Vatten AB   
 
Ärendet 
 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timrå Vatten AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Timrå Vatten AB låneskuld till 101,5 mnkr.  
 
En borgensavgift är inte att anse som en onödig utgift enligt lagstiftarens intentioner i vattentjänst-
lagen( 2006:412). 
 
 
Beslutsunderlag 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Timrå Vatten AB (2023-04-21) 
 
 
Protokollsutdrag till 
Timrå Vatten AB 
 
Exp     /     2023 
 
 
Kommunledningskontoret 
 
Bo Glas 
Ekonomichef



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2023-12-12 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 320 
Borgensavgift Timrå Vatten AB 
KS/2023:549 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 
 
Återremittera ärendet till kommunchefen. Ge vederbörande i uppdrag att fram ett beslutsförslag för att 
fastställa modellen för borgensavgift. Efter att modellen fastställs fattas beslut om borgensavgiften. 
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timrå Vatten AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygger på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Timrå Vatten AB låneskuld till 101,5 mnkr.  
 
En borgensavgift är inte att anse som en onödig utgift enligt lagstiftarens intentioner i 
vattentjänstlagen( 2006:412). 
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Stefan Dalin (S) föreslår att återremittera ärendet till kommunchefen. Ge vederbörande i uppdrag att 
fram ett beslutsförslag för att fastställa modellen för borgensavgift. Efter att modellen fastställs fattas 
beslut om borgensavgiften. David Forslund (T) ansluter sig till förslaget. 
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Timrå Vatten AB (2023-04-21) 
 
Protokollsutdrag till 
Timrå Vatten AB 
 
Exp     /     2023 
 



MARGINALRAPPORT
Timrå Vatten AB

2023-04-21



Resultat

Marginalen har beräknats till 0,60%.

Räntekurvor 2023-03-31

Nedan är uppskattad upplåningskostnad för:

1. Kommunen

2. Kommunala bolag med hög kreditvärdighet

3. Kommunala bolag med låg kreditvärdighet

Denna rapport är framtagen för att bistå med ett beslutsunderlag avseende fastställande av marginal för interna lån alternativt

borgensavgift. Beräkningsmodellen utgår från vad respektive bolag skulle kunna låna till på egna meriter och utgår från aktuella och

relevanta marknadsnoteringar samt det enskilda bolagets individuella kreditvärdighet.

Timrå Vatten AB erhåller en räntekurva som ligger i spannet mellan räntekurva hög kreditvärdighet och räntekurva låg 

kreditvärdighet.
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Individuell justering

Finansiell status erhålls genom att jämföra följande tre nyckeltal:

• EBIT/Tillgångar - Resultat före räntenetto och skatt i förhållande till totala tillgångar vilket ger ett mått på lönsamheten

• Räntetäckningsgrad - Resultat före finansnetto i förhållande till räntekostnader vilket speglar bolagets förmåga att täcka räntekostnader

• Soliditet - Eget kapital i förhållande till totalt kapital vilket speglar bolagets betalningsförmåga på lång sikt

Utfall

För att erhålla rätt nivå inom räntespannet görs en analys av Timrå Vatten AB:s finansiella status. Det jämförs med finansiell status

på övriga kommunal- och regionsägda bolag i Sverige som har ett tillgångsvärde över 100 miljon SEK.

Timrå Vatten AB har erhållit 13,4 poäng av 30 möjliga. 55,3% av räntespannet adderas på upplåningsräntekurvan med hög 

kreditvärdighet.

Marginalen grundar sig på aktuell kapitalbindning och marginalen ökar med längre bindningstid. Aktuell kapitalbindning uppgår till 

2,6 år per 2023-04-21

0,0 poäng (Soliditet: 
4,8%)
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Marginal över tid

Rullande 3 års medelvärde för marginalen är beräknad till 0,60%.

Marginalen förändras över tid beroende på att förutsättningarna på marknaden samt i bolaget förändras. Nedan illustreras 

utvecklingen av marginalen de senaste tre åren. 
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Appendix

1. Regelverk

2. Metod marginalberäkning

• Genomsnittlig ränta på kommunens externa lån, inklusive eventuella derivat

• 

Räntekurva stat: Svenska statsobligationer

Räntekurva AA: Kommuner och regioner

Räntekurva A: Kommunala och regionssägda bolag med hög kreditvärdighet

Räntekurva BBB: Kommunala och regionssägda bolag med låg kreditvärdighet

2.1 Marknadsräntor

Vi utgår från att ett kommunalt bolag inte kan ha lika hög eller högre kreditvärdighet än moderbolaget, det vill säga kommunen,

och ligger därför alltid i spannet mellan A-kurvan och BBB-kurvan. För att erhålla rätt nivå inom spannet görs en analys av det

individuella bolagets finansiella status som jämförs med finansiell status på övriga kommunal- och regionsägda bolag i Sverige. När

räntenivån för det enskilda bolaget räknats fram jämförs det med AA-kurvan och skillnaden ger påslaget. Detta påslag läggs sedan

på den faktiska genomsnittliga upplåningskostnaden för kommunen.

För att beräkna marknadsräntan utgår vi från ett antal räntekurvor med utgångspunkt från utgivna obligationer av emittenter med

olika nivåer av kreditvärdighet (rating). Det finns tillräckligt mycket data på den svenska marknaden för att identifiera nivåerna på

kurvorna avseende kategorierna svenska staten respektive kommuner och regioner. Däremot finns det inte tillräckligt många

jämförbara emittenter i Sverige med kreditbetyget A respektive BBB och därmed för få utgivna obligationer för att kunna skatta en

relevant kurva vid varje mät-tillfälle. Vi har därför valt att inhämta data från den mycket mer likvida och effektiva marknaden i USA.

Genom att inhämta data för bolag i USA som motsvarar kreditvärdigheten inom samtliga kurvor erhålles relationer mellan

kurvorna. Dessa relationer används sedan med utgångspunkt från den svenska stats- respektive kommunkurvan. Detta innebär

sammanfattningsvis att vi erhåller relevanta nivåer för samtliga räntenivåer för olika kreditkategorier anpassade efter svenska

förhållanden och med den svenska statskurvan som bas. Statskurvan och AA-kurvan (kommun) bygger alltså på svenska noteringar

medan övriga kurvor sätts med hjälp av relationer mellan de olika räntekurvorna på den amerikanska marknaden.

När en kommun ställer ut lån till ett koncernbolag krävs ett räntepåslag. Om koncernbolaget lånar själv och kommunen tecknar ett

borgensåtagande för lånet krävs också att kommunen skall ersättas för detta i form av en borgensavgift. Att det behövs en avgift

eller ett räntepåslag utöver den faktiska upplåningskostnaden beror på EU-lagstiftning avseende statsstöd. Det är enligt lag inte

tillåtet att ge offentligt ägda företag en konkurrensfördel genom att subventionera deras finansiering. Bolagens villkor för

finansieringen ska vara marknadsmässig och motsvara den bolagen skulle erhålla om de hade varit ett fristående bolag utan

kommunalt ägande. Vid sidan av EU-lagstiftning måste också Skatteverkets regler för internprissättning tas i beaktande. Påslaget

får varken vara för högt eller för lågt då det skulle kunna ses som skatteplanering och överföring av vinstmedel.

Internprissättningen av lån samt beräkning av borgensavgift måste alltså ske på marknadsmässiga grunder. 

Beräkning av borgensavgift respektive räntepåslag som tar sin utgångspunkt från publikt tillgänglig marknadsdata vilket sedan

justeras individuellt per bolag baserat på dess finansiella status. Modellen baseras på följande parametrar:

Ett bolagsspecifikt påslag, där påslaget ska motsvara en marknadsmässig ränteskillnad gentemot kommunens upplåning och 

vad det enskilda bolaget skulle kunna låna till på egna meriter

För att identifiera rätt nivå på det bolagsspecifika påslaget görs detta i fler steg. Till att börja med tas utgångspunkten i olika

räntekurvor vilka motsvarar upplåningskostnaden för bolag med en liknande kreditvärdighet. Genom detta erhålles

marknadsmässiga nivåer, samt adekvata relationer mellan upplåningskostnaden för låntagare med olika kreditvärdighet. Följande

fyra räntekurvor används:
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Disclaimer

Som grund för denna rapport har källor använts som i god tro har bedömts vara tillförlitliga. Söderberg & Partners kan inte

garantera riktigheten i denna information eller ta på sig något ansvar för fullständighet. Söderberg & Partners ansvarar inte för

direkta eller indirekta skador eller förluster, inklusive men inte begränsat till, förlorad och utebliven vinst, som kan uppkomma till

följd av användandet av denna rapport eller dess innehåll. Mottagaren ansvarar helt för eventuellt vidare användande av innehållet

i denna rapport såsom underlag till bokföring, publicering av finansiell information, beräkning av nyckeltal och riskmått mm. 

Söderberg & Partners Wealth Management AB:s behandling av personuppgifter sker i enlighet med Bolagets dataskyddspolicy, se

”Så behandlar Söderberg & Partners

dina personuppgifter” på www.soderbergpartners.se.
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Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 26 
Borgensavgift för Timrå Invest AB 
KS/2023:551 
 
Beredningsförslag  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 

1. Höja borgensavgiften till 0,67 procent för Timrå Invest AB.  
2. Beslutet gäller från och med 1 februari 2024.   

 
____  
 
Stefan Dalin (S), Tony Andersson (M) och Mari Eliasson (S) deltar ej i handläggningen eller 
beredningsförslaget på grund av jäv. David Forslund (T) tjänstgör som ordförande istället för Stefan 
Dalin (S). 
Johan Engström Lockner (S), Jenny Svedlund (S) och Lars-Erik Byström (S) tjänstgör istället för 
Stefan Dalin (S), Tony Andersson (M) och Mari Eliasson (S). 
____ 
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timrå Invest AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november har Timrå Invest AB ingen låneskuld.  
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Jenny Svedlund (S) föreslår att beslutet ska gälla från och med 1 februari 2024. 
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
 
Protokollsutdrag till 
Timrå Invest AB 
 
Exp     /     2024 
 



Protokollsutdrag 
2 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

 



1 
Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Sadeta Curan 2023-11-23 KS/2023:551 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 Kommunstyrelsen 
 
 
 
Borgensavgift Timrå Invest AB 
 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunledningskontoret föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta: 
 

1. 0,67 procent i borgensavgift för Timrå Invest AB   
 
Ärendet 
 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timrå Invest AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november har Timrå Invest AB ingen låneskuld.  
 
 
Protokollsutdrag till 
Timrå Invest AB 
 
Exp     /     2023 
 
 
Kommunledningskontoret 
 
Bo Glas 
Ekonomichef



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2023-12-12 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 322 
Borgensavgift Timrå Invest AB 
KS/2023:551 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 
 
Återremittera ärendet till kommunchefen. Ge vederbörande i uppdrag att fram ett beslutsförslag för att 
fastställa modellen för borgensavgift. Efter att modellen fastställs fattas beslut om borgensavgiften. 
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Timrå Invest AB, vilket biläggs till handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november har Timrå Invest AB ingen låneskuld.  
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Stefan Dalin (S) föreslår att återremittera ärendet till kommunchefen. Ge vederbörande i uppdrag att 
fram ett beslutsförslag för att fastställa modellen för borgensavgift. Efter att modellen fastställs fattas 
beslut om borgensavgiften. David Forslund (T) ansluter sig till förslaget. 
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
 
Protokollsutdrag till 
Timrå Invest AB 
 
Exp     /     2023 
 
 

 



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 27 
Borgensavgift för Timrå Industrial Park AB 
KS/2023:552 
 
Beredningsförslag  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 

1. Höja borgensavgiften till 0,67 procent för Torsboda Industrial Park AB.  
2. Beslutet gäller från och med 1 februari 2024.   

____  
 
Stefan Dalin (S), Tony Andersson (M) och Mari Eliasson (S) deltar ej i handläggningen eller 
beredningsförslaget på grund av jäv. David Forslund (T) tjänstgör som ordförande istället för Stefan 
Dalin (S). 
Johan Engström Lockner (S), Jenny Svedlund (S) och Lars-Erik Byström (S) tjänstgör istället för 
Stefan Dalin (S), Tony Andersson (M) och Mari Eliasson (S). 
____ 
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Torsboda Industrial Park AB, vilket biläggs till 
handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Torsboda Industrial Park AB låneskuld till 7 mnkr.  
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Jenny Svedlund (S) föreslår att beslutet ska gälla från och med 1 februari 2024. 
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Torsboda Industrial Park AB (2023-04-21) 
 
Protokollsutdrag till 
Torsboda Industrial Park AB   



Protokollsutdrag 
2 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 
Exp     /     2024 
 
 

 



1 
Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Sadeta Curan 2023-11-23 KS/2023:552 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 Kommunstyrelsen 
 
 
 
Borgensavgift Torsboda Industrial Park AB 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunledningskontoret föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta: 
 

1. Höja borgensavgiften till 0,67 procent för Torsboda Industrial Park AB   
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Torsboda Industrial Park AB, vilket biläggs till 
handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Torsboda Industrial Park AB låneskuld till 7 mnkr.  
 
Beslutsunderlag 
 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Torsboda Industrial Park AB (2023-04-21) 
 
Protokollsutdrag till 
Torsboda Industrial Park AB   
 
Exp     /     2023 
 
 
 
Kommunledningskontoret 
 
 
Bo Glas 
Ekonomichef 



2 
Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Sadeta Curan 2023-11-23 KS/2023:552 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2023-12-12 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 323 
Borgensavgift Torsboda Industrial Park AB 
KS/2023:552 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 
 
Återremittera ärendet till kommunchefen. Ge vederbörande i uppdrag att fram ett beslutsförslag för att 
fastställa modellen för borgensavgift. Efter att modellen fastställs fattas beslut om borgensavgiften. 
 
Ärendet 
Ekonomienheten har med stöd av vägledning från Söderberg & Partners gjort en analys av 
förutsättningar för borgensavgift gentemot Torsboda Industrial Park AB, vilket biläggs till 
handlingarna. 
 
Timrå kommun har i kommunens finanspolicy föreskrivet att ”Borgensåtaganden utgör en kreditrisk 
för kommunen eftersom det innebär att fullgöra en betalningsförpliktelse, om inte låntagaren själv 
kan göra det.”, därav följer att en riskexponering har kommunen en kostnad för.  
Av finanspolicyn framgår vidare att ” För utställd borgen tas en borgensavgift som faktureras den 
som fått kommunal borgen. Borgensavgiften ska vara en riskpremie för den risk som kommunen tar 
genom att ingå borgen”. 
Ett borgensåtagande innebär även en viss administrativ handläggning visavi långivare som har ett 
pris. 
 
Söderberg & Partners utredning bygge på en modell som har skapats av SKR. EU ställer krav på att 
kommuner och Regioner måste bygga sin borgensavgift på en hållbar modell som är transparant och 
går att förklara för revisor.  
 
Till och med november uppgår Torsboda Industrial Park AB låneskuld till 7 mnkr.  
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Stefan Dalin (S) föreslår att återremittera ärendet till kommunchefen. Ge vederbörande i uppdrag att 
fram ett beslutsförslag för att fastställa modellen för borgensavgift. Efter att modellen fastställs fattas 
beslut om borgensavgiften. David Forslund (T) ansluter sig till förslaget. 
 
Övriga ledamöter bifaller förslaget. 
 
Beslutsunderlag 
Söderberg & Partners - Marginalrapport Torsboda Industrial Park AB (2023-04-21) 
 
Protokollsutdrag till 
Torsboda Industrial Park AB   
 
Exp     /     2023 
 
 

 



Protokollsutdrag 
2 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2023-12-12 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 



MARGINALRAPPORT
Torsboda Industrial Park AB

2023-04-21



Resultat

Marginalen har beräknats till 0,67%.

Räntekurvor 2023-03-31

Nedan är uppskattad upplåningskostnad för:

1. Kommunen

2. Kommunala bolag med hög kreditvärdighet

3. Kommunala bolag med låg kreditvärdighet

Denna rapport är framtagen för att bistå med ett beslutsunderlag avseende fastställande av marginal för interna lån alternativt

borgensavgift. Beräkningsmodellen utgår från vad respektive bolag skulle kunna låna till på egna meriter och utgår från aktuella och

relevanta marknadsnoteringar samt det enskilda bolagets individuella kreditvärdighet.

Torsboda Industrial Park AB erhåller en räntekurva som ligger i spannet mellan räntekurva hög kreditvärdighet och räntekurva låg 

kreditvärdighet.
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Individuell justering

Finansiell status erhålls genom att jämföra följande tre nyckeltal:

• EBIT/Tillgångar - Resultat före räntenetto och skatt i förhållande till totala tillgångar vilket ger ett mått på lönsamheten

• Räntetäckningsgrad - Resultat före finansnetto i förhållande till räntekostnader vilket speglar bolagets förmåga att täcka räntekostnader

• Soliditet - Eget kapital i förhållande till totalt kapital vilket speglar bolagets betalningsförmåga på lång sikt

Utfall

För att erhålla rätt nivå inom räntespannet görs en analys av Torsboda Industrial Park AB:s finansiella status. Det jämförs med

finansiell status på övriga kommunal- och regionsägda bolag i Sverige som har ett tillgångsvärde över 100 miljon SEK.

Torsboda Industrial Park AB har erhållit 10,0 poäng av 30 möjliga. 66,7% av räntespannet adderas på upplåningsräntekurvan med 

hög kreditvärdighet.

Marginalen grundar sig på aktuell kapitalbindning och marginalen ökar med längre bindningstid. Aktuell kapitalbindning uppgår till 

2,6 år per 2023-04-21

10,0 poäng (Soliditet: 
77,0%)

0,0 poäng 
(Räntetäckningsgrad: -

3,4 ggr)

0,0 poäng 
(EBIT/Tillgångar: -0,7%)
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Marginal över tid

Rullande 3 års medelvärde för marginalen är beräknad till 0,67%.

Marginalen förändras över tid beroende på att förutsättningarna på marknaden samt i bolaget förändras. Nedan illustreras 

utvecklingen av marginalen de senaste tre åren. 
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Appendix

1. Regelverk

2. Metod marginalberäkning

• Genomsnittlig ränta på kommunens externa lån, inklusive eventuella derivat

• 

Räntekurva stat: Svenska statsobligationer

Räntekurva AA: Kommuner och regioner

Räntekurva A: Kommunala och regionssägda bolag med hög kreditvärdighet

Räntekurva BBB: Kommunala och regionssägda bolag med låg kreditvärdighet

2.1 Marknadsräntor

Vi utgår från att ett kommunalt bolag inte kan ha lika hög eller högre kreditvärdighet än moderbolaget, det vill säga kommunen,

och ligger därför alltid i spannet mellan A-kurvan och BBB-kurvan. För att erhålla rätt nivå inom spannet görs en analys av det

individuella bolagets finansiella status som jämförs med finansiell status på övriga kommunal- och regionsägda bolag i Sverige. När

räntenivån för det enskilda bolaget räknats fram jämförs det med AA-kurvan och skillnaden ger påslaget. Detta påslag läggs sedan

på den faktiska genomsnittliga upplåningskostnaden för kommunen.

För att beräkna marknadsräntan utgår vi från ett antal räntekurvor med utgångspunkt från utgivna obligationer av emittenter med

olika nivåer av kreditvärdighet (rating). Det finns tillräckligt mycket data på den svenska marknaden för att identifiera nivåerna på

kurvorna avseende kategorierna svenska staten respektive kommuner och regioner. Däremot finns det inte tillräckligt många

jämförbara emittenter i Sverige med kreditbetyget A respektive BBB och därmed för få utgivna obligationer för att kunna skatta en

relevant kurva vid varje mät-tillfälle. Vi har därför valt att inhämta data från den mycket mer likvida och effektiva marknaden i USA.

Genom att inhämta data för bolag i USA som motsvarar kreditvärdigheten inom samtliga kurvor erhålles relationer mellan

kurvorna. Dessa relationer används sedan med utgångspunkt från den svenska stats- respektive kommunkurvan. Detta innebär

sammanfattningsvis att vi erhåller relevanta nivåer för samtliga räntenivåer för olika kreditkategorier anpassade efter svenska

förhållanden och med den svenska statskurvan som bas. Statskurvan och AA-kurvan (kommun) bygger alltså på svenska noteringar

medan övriga kurvor sätts med hjälp av relationer mellan de olika räntekurvorna på den amerikanska marknaden.

När en kommun ställer ut lån till ett koncernbolag krävs ett räntepåslag. Om koncernbolaget lånar själv och kommunen tecknar ett

borgensåtagande för lånet krävs också att kommunen skall ersättas för detta i form av en borgensavgift. Att det behövs en avgift

eller ett räntepåslag utöver den faktiska upplåningskostnaden beror på EU-lagstiftning avseende statsstöd. Det är enligt lag inte

tillåtet att ge offentligt ägda företag en konkurrensfördel genom att subventionera deras finansiering. Bolagens villkor för

finansieringen ska vara marknadsmässig och motsvara den bolagen skulle erhålla om de hade varit ett fristående bolag utan

kommunalt ägande. Vid sidan av EU-lagstiftning måste också Skatteverkets regler för internprissättning tas i beaktande. Påslaget

får varken vara för högt eller för lågt då det skulle kunna ses som skatteplanering och överföring av vinstmedel.

Internprissättningen av lån samt beräkning av borgensavgift måste alltså ske på marknadsmässiga grunder. 

Beräkning av borgensavgift respektive räntepåslag som tar sin utgångspunkt från publikt tillgänglig marknadsdata vilket sedan

justeras individuellt per bolag baserat på dess finansiella status. Modellen baseras på följande parametrar:

Ett bolagsspecifikt påslag, där påslaget ska motsvara en marknadsmässig ränteskillnad gentemot kommunens upplåning och 

vad det enskilda bolaget skulle kunna låna till på egna meriter

För att identifiera rätt nivå på det bolagsspecifika påslaget görs detta i fler steg. Till att börja med tas utgångspunkten i olika

räntekurvor vilka motsvarar upplåningskostnaden för bolag med en liknande kreditvärdighet. Genom detta erhålles

marknadsmässiga nivåer, samt adekvata relationer mellan upplåningskostnaden för låntagare med olika kreditvärdighet. Följande

fyra räntekurvor används:
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Disclaimer

Som grund för denna rapport har källor använts som i god tro har bedömts vara tillförlitliga. Söderberg & Partners kan inte

garantera riktigheten i denna information eller ta på sig något ansvar för fullständighet. Söderberg & Partners ansvarar inte för

direkta eller indirekta skador eller förluster, inklusive men inte begränsat till, förlorad och utebliven vinst, som kan uppkomma till

följd av användandet av denna rapport eller dess innehåll. Mottagaren ansvarar helt för eventuellt vidare användande av innehållet

i denna rapport såsom underlag till bokföring, publicering av finansiell information, beräkning av nyckeltal och riskmått mm. 

Söderberg & Partners Wealth Management AB:s behandling av personuppgifter sker i enlighet med Bolagets dataskyddspolicy, se

”Så behandlar Söderberg & Partners

dina personuppgifter” på www.soderbergpartners.se.
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Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 29 
Borgen för Torsboda Industrial Park AB:s orgnr 556415-5231 
 
KS/2023:467 
 
Beredningsförslag  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Såsom för egen skuld ingå Borgen för Torsboda Industrial Park AB:s orgnr 556415–5231 
låneförpliktelse upp till ett belopp på 7 mnkr, jämte löpande ränta och kostnader. 
____ 
 
Stefan Dalin (S), Tony Andersson (M) och Mari Eliasson (S) deltar ej i handläggningen eller 
beredningsförslaget på grund av jäv. David Forslund (T) tjänstgör som ordförande istället för Stefan 
Dalin (S). 
Johan Engström Lockner (S), Jenny Svedlund (S) och Lars-Erik Byström (S) tjänstgör istället för 
Stefan Dalin (S), Tony Andersson (M) och Mari Eliasson (S). 
____ 
 
Ärendet 
Vid kommunfullmäktiges beslut 2022-04-25 §63 så saknades organisationsnumret i beslutet. Då 
Torsboda Industrial Park AB fick ta över Timrå Invest AB:s juridiska enhet och ett nytt bolag 
bildades så blev beslutet i KF inte tillräckligt tydligt för att Kommuninvest ska kunna bevilja lån med 
det borgenbeslutet som grund. 
Det nya Torsboda Industrial Park AB bolaget fick nytt organisationsnummer 556415–5231 och det 
ska tydligt stå i beslutet så att inga missförstånd kan uppstå. 
Kommunfullmäktiges beslut från 2022 var att bevilja Torsboda Industrial Park AB borgen och detta 
beslut är bara till för att säkerställa att beslutet blir tydligt och klart för Kommuninvest. 
 
Ärendets tidigare behandling 
Tidigare besluts tog i Kommunfullmäktige 2022-04-25 §63. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges protokoll 2022-04-25§63 
 
Protokollsutdrag till 
Ekonomiavdelningen 
Kommunchef 
VD Torsboda Industrial Park AB 
 
Exp     /     2024 
 
 

 



1 
Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Sadeta Curan 2023-12-19 KS/2023:467 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 Kommunstyrelsen 
 
 
 
Borgen för Torsboda Industrial Park AB:s orgnr 556415-5231 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Såsom för egen skuld ingå Borgen för Torsboda Industrial Park AB:s orgnr 556415–5231 
låneförpliktelse upp till ett belopp på 7 mnkr, jämte löpande ränta och kostnader. 
 
Ärendet 
 
Vid kommunfullmäktiges beslut 2022-04-25 §63 så saknades organisationsnumret i beslutet. Då 
Torsboda Industrial Park AB fick ta över Timrå Invest AB:s juridiska enhet och ett nytt bolag 
bildades så blev beslutet i KF inte tillräckligt tydligt för att Kommuninvest ska kunna bevilja lån med 
det borgenbeslutet som grund. 
Det nya Torsboda Industrial Park AB bolaget fick nytt organisationsnummer 556415–5231 och det 
ska tydligt stå i beslutet så att inga missförstånd kan uppstå. 
Kommunfullmäktiges beslut från 2022 var att bevilja Torsboda Industrial Park AB borgen och detta 
beslut är bara till för att säkerställa att beslutet blir tydligt och klart för Kommuninvest. 
 
Ärendets tidigare behandling 
Tidigare besluts tog i Kommunfullmäktige 2022-04-25 §63. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges protokoll 2022-04-25§63 
 
 
Protokollsutdrag till 
Ekonomiavdelningen 
Kommunchef 
VD Torsboda Industrial Park AB 
 
Exp     /     2023 
 
 
 
Kommunledningskontoret 
 
 
Kristiina Kulluvaara 
Kommunchef 
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Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Sadeta Curan 2023-12-19 KS/2023:467 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 



 
Protokoll 

23 

Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2022-04-25 
 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 63 
Begäran om förstärkt likviditet - Borgen för Timrå Invest AB 
KS/2022:161 
 
Beslut  
 
Kommunfullmäktige beslutar på kommunstyrelsens förslag: 
 
Timrå kommun borgar för lån upp till 27 mnkr åt Timrå Invest AB.  
____ 
 
Stefan Dalin (S), Mari Eliasson (S) och Robert Thunfors (T) deltar ej i handläggningen eller beslutet på 
grund av jäv. Peter Persson (S) tjänstgör istället för Stefan Dalin (S). 
____ 
 
Ärendet 
Den 28 mars 2022 beslutade kommunfullmäktige §72 att utveckla området vid Torsboda och har till-
sammans med Sundsvalls kommun kraftsamlat sedan juni 2021. Timrå Invest kommer behöva fortsätta 
kraftsamla kring att utveckla Torsboda Industripark AB. För att inte tappa fart behöver Timrå Invest 
AB en borgens garanti på ytterligare 20 mnkr för att vid behov kunna låna upp pengar via Kommunin-
vest. 
 
Styrelsen för Timrå Invest AB har den 30/3 -2022 beslutat uppdra till VD att begära utökad checkkre-
dit alternativt tillfälliga lån eller ägartillskott. Detta för att inte viktigt arbete behöver pausas till somma-
ren om likviditetsbrist uppstår. Timrå Invest har en stark balansräkning vilket möjliggör ett låneut-
rymme. 
 
Ekonomienheten föreslår att Timrå Invest får en utökad borgen med 20 mnkr från 7 mnkr till 27 mnkr 
och denna borgen bara används om behov av likvida medel uppstår. När Timrå Invest lånar pengar av 
Kommuninvest räknas det som ett kommersiellt lån och räknas inte in i det så kallade lånetaket. Det är 
också dyrare att använda sig av checkkrediten om man övertrasserar. Timrå kommun försöker att ha så 
låga lån som möjligt vilket är ett led i cash management arbetet. 
 
 
Beslutsunderlag 
Begäran från Timrå Invest Styrelse om förstärkt likviditet 
Styrelsemöte 30 mars TIAB 
 
Protokollsutdrag till 
Timrå Invest AB  
Ekonomi  
 
Exp     /     2022 
 
 
  



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 30 
Planeringsdirektiv - verksamhetsplan och budget 2025-2027 
KS/2023:580 
 
Beredningsförslag  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Fastställa Planeringsdirektiv för Timrå kommuns verksamhetsplan och budget 2025-2027. 
 
Ärendet 
Inför arbetet med verksamhetsplan och budget 2025-2027 ska kommunfullmäktige, enligt 
kommunens styrmodell, besluta om ett planeringsdirektiv som beskriver förutsättningarna och det 
fortsatta arbetet med kommande verksamhetsplan. Planeringsdirektivet föreslår nyckeltal till 
inriktningsmålen för att kunna följa Timrås utveckling över tid. Till planeringsdirektivet bifogas 
planeringsförutsättningarna som innehåller en analys av nyckeltalen. Denna analys redovisades av 
förvaltningen vid ett analysseminarium den 5 december 2023. Seminariet innehöll en allmän analys 
av påverkan från omvärld och närvärld. Vid seminariet genomfördes grupparbeten med 
förtroendevalda och fackliga organisationer. Där diskuterades vad Timrå kommun behöver fokusera 
på det kommande året för att hantera de utmaningar kommunen står inför. Underlaget från 
grupparbetena har beaktats i framtagandet av planeringsdirektiv.  
 
Ekonomin för åren 2025-2027 redovisas i planeringsdirektiven via en resultaträkning och beskrivning 
av vad som beaktas i direktivet. Ekonomiavdelningen konstaterar att det fortsatt är ett tufft 
ekonomiskt läge som kräver stor återhållsamhet och ambitionsminskningar för att klara kommande 
års ekonomi. 
Ekonomin kommer ytterligare att tydliggöras via gemensam beredning under första kvartalet 2024. 
Planeringsdirektivet innehåller även en tidsplan med aktiviteter för arbetet med verksamhetsplan 
2025-2027.         
 
Beslutsunderlag 
Planeringsdirektiv 
Planeringsförutsättningar 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunchef 
Ekonomichef 
Nämnder 
 
Exp     /     2024 
 
 

 



1 
Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Katarina Tjernblom 2023-12-17 KS/2023:580 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 Kommunstyrelsen 
 
 
 
Planeringsdirektiv - verksamhetsplan och budget 2025-2027 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Fastställa Planeringsdirektiv för Timrå kommuns verksamhetsplan och budget 2025-2027. 
 
Ärendet 
Inför arbetet med verksamhetsplan och budget 2025-2027 ska kommunfullmäktige, enligt 
kommunens styrmodell, besluta om ett planeringsdirektiv som beskriver förutsättningarna och det 
fortsatta arbetet med kommande verksamhetsplan. Planeringsdirektivet föreslår nyckeltal till 
inriktningsmålen för att kunna följa Timrås utveckling över tid. Till planeringsdirektivet bifogas 
planeringsförutsättningarna som innehåller en analys av nyckeltalen. Denna analys redovisades av 
förvaltningen vid ett analysseminarium den 5 december 2023. Seminariet innehöll en allmän analys 
av påverkan från omvärld och närvärld. Vid seminariet genomfördes grupparbeten med 
förtroendevalda och fackliga organisationer. Där diskuterades vad Timrå kommun behöver fokusera 
på det kommande året för att hantera de utmaningar kommunen står inför. Underlaget från 
grupparbetena har beaktats i framtagandet av planeringsdirektiv.  
 
Ekonomin för åren 2025-2027 redovisas i planeringsdirektiven via en resultaträkning och beskrivning 
av vad som beaktas i direktivet. Ekonomiavdelningen konstaterar att det fortsatt är ett tufft 
ekonomiskt läge som kräver stor återhållsamhet och ambitionsminskningar för att klara kommande 
års ekonomi. 
Ekonomin kommer ytterligare att tydliggöras via gemensam beredning under första kvartalet 2024. 
Planeringsdirektivet innehåller även en tidsplan med aktiviteter för arbetet med verksamhetsplan 
2025-2027.         
 
 
Beslutsunderlag 
Planeringsdirektiv 
Planeringsförutsättningar 
 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunchef 
Ekonomichef 
Nämnder 
 
 
Exp     /     2023 
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Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Katarina Tjernblom 2023-12-17 KS/2023:580 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 
 
 
 
Kommunledningskontoret 
 
 
Kristiina Kulluvaara 
Kommunchef



Timrå Kommun 
Kommunledningskontoret 

 

Planeringsdirektiv för Timrå kommuns Verksamhetsplan och 
budget 2025 - 2027 

1. Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade den 28 oktober 2019 om en ny styrmodell för 
kommunen. Syftet med styrmodellen är att öka genomslagskraften för den politiska 
viljeinriktningen, skapa mer delaktighet och samsyn gällande principer för styrning, och 
samordning av kommunens verksamheter. 

Styrmodellen med uppsatta mål ska ligga till grund för planering och genomförande av 
verksamhet, och är därför en naturlig del av kommunens process för 
verksamhetsplanering och budget. 

Detta dokument utgör planeringsdirektiv för kommunfullmäktiges Verksamhetsplan och 
budget 2025-2027 och syftar till att beskriva inriktning, förutsättningar och tidplan för 
arbetet fram till antagen verksamhetsplan och budget. 

Det kärva ekonomiska läget innebär att alla nämnder måste vara aktsamma om sina 
budgetramar. Viktigt är att hitta långsiktiga besparingar och detta kan få till följd att man 
blir tvungen att prioritera samt titta på om det är möjligt med ambitionsminskningar. 
Detta är ett långsiktigt arbete under hela planeringsperioden som kommer att ha fokus i 
kommunens ledningsgrupp. 

2. Målbilder, inriktningsmål och nyckeltal 

I beslutet om styrmodell fastställdes övergripande målbilder och prioriterade 
inriktningsmål för minst en mandatperiod. Mål som är gemensamma för kommunen 
förverkligas i verksamheterna med de resurser som finns i form av medarbetare och 
ekonomi. Genom att uppfylla fullmäktiges mål förverkligas visionen om en stark 
kommun i en växande region och kommunens bidrag till Agenda 2030 och dess 17 
globala mål. 

Till inriktningsmålen och resurser föreslås nedan beskrivna nyckeltal för att kunna följa 
och analysera kommunens utveckling över tid. Nyckeltalen är i huvudsak hämtade från 
databasen Kolada, som tillhandahåller officiell statistik och möjliggör jämförelser mellan 
kommuner och regioner inom olika verksamhetsområden. Nyckeltalen kan efter behov 
justeras i samband med kommande års planering av verksamhetsplan och budget.  

Nyckeltal tillsammans med fördjupade verksamhetsanalyser hjälper fullmäktige att 
prioritera i verksamheten för att främja inriktningsmålen. I planeringsdirektivet anges 
inga värden för nyckeltal, utan dessa fylls på inför den kommande beredningen och 
sammanställs i ett arbetsmaterial kallat planeringsförutsättningar.  



 
 

I nyckeltalssammanställningen anges med  när nyckeltalet kan kopplas till ett specifikt 
globalt mål i Agenda 2030, i syfte att stödja kommunens arbete.  

2.1. Övergripande målbilder  

2.1.1. Trygghet, delaktighet och livslångt lärande  

Långsiktiga inriktningsmål: 

- Jämlika livsvillkor med goda möjligheter att påverka sitt eget liv och 
samhällslivet. 

- Växande kunskaper och färdigheter genom hela livet. 

Nyckeltal med beskrivning 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Trend 

Aktualiseringar avseende barn och ungdomar 0-18 år inom 
socialtjänst, antal 560 692  1024  1272  1233  1344  
Barn i befolkningen som ingår i familjer med ekonomiskt 
bistånd, andel (%) 7.2  6,3 5,7  4,3 4,2    

Brukarbedömning hemtjänst äldreomsorg – nöjdhet, andel (%)   90  92 90  

Brukarbedömning särskilt boende äldreomsorg – nöjdhet, 
andel (%)   70  73 67 

 

Brukarbedömning hemtjänst äldreomsorg - hänsyn till åsikter 
och önskemål, andel (%  88 85  83 83  

Brukarbedömning särskilt boende äldreomsorg - hänsyn till 
åsikter och önskemål, andel (%  68 68  67 71  
Invånare, 65+ med låg ekonomisk standard (nytt nyckeltal i 
Kolada)    16    
Elever i åk 7: Jag känner mig trygg i skolan, andel i % som 
svarat ja.     84 83 80  
Elever i år 9 som uppnått betygskriterierna i alla ämnen,  
kommunala skolor, andel (%) 71 70 71 73 72 75  
Elever i år 9 som är behöriga till yrkesprogram,  
kommunala skolor, andel (%) 86 85  88 82  86 80  
Gymnasieelever med examen inom 4 år, kommunala skolor, 
andel (%) 59.7 58.3 70,2 75,9 67,2   
Invånare 0-19 år med låg ekonomisk standard  
(nytt nyckeltal i Kolada)    16    
Invånare 16-84 år med avsaknad av tillit till andra, andel (%) 33  32  31 31  31   
Invånare 18-64 år med låg inkomst, andel (%) 19.4  12 12,7  13,1 12,4    
Invånare med bra självskattat hälsotillstånd, andel (%) 57      58  58    65    
Ohälsotal, dagar 27.8 26.1    26 26    26,7   
Valdeltagande i senaste kommunalvalet, andel (%) 85.8 85.8  85,8 85.8  83,3   
Vuxna biståndsmottagare med långvarigt ekonomiskt bistånd, 
andel, % 37.7 40,8  40,6  40,4  42   

Invånare, totalt, antal 18060 17979 17963 17923 17754 
17583 
(kv 3)  

 

 

 

  



 
 

2.1.2. Tillväxt, sysselsättning och arbete 

Långsiktiga inriktningsmål: 

- Stärkt entreprenörskap och växande näringsliv. 
- Växande kunskaper och färdigheter genom hela livet. 

Nyckeltal med beskrivning 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Trend 

Arbetslöshet 18-64 år, andel (%) av bef. 5.5 5.6  7,1 7,1  6,7 6,3 
(nov) 

 

Deltagare i kommunala arbetsmarknadsåtgärder, antal 572  442 294  171 221   
Egenföretagare, antal 641  670 662  676    
Elever på SFI som klarat minst två kurser, av nybörjare två 
år tidigare, andel (%) 55  52   41  ---   

Företagsklimat enl. Svenskt Näringsliv, ranking 50 35  28 38  30 29  
Förvärvsarbetande totalt kommun, antal 8 589  8 697 8551  8 662    
Invånare 16-24 år som varken arbetar eller studerar, andel 
(%)   10.2  9,7  9,9  8 

   
Lämnat etableringsuppdraget och börjat arbeta eller 
studera (status efter 90 dagar), andel (%) 67 47  58 31  23 

  

Nyregistrerade företag, antal/1000 invånare 3.3 4.4 4,8 4.7 4,7   
Ungdomar som är etablerade på arbetsmarknaden 2 år 
efter fullföljd gymnasieutbildning, hemkommun, andel 
(%) 

 44.6  43,7  26,4 33  
  

 

2.1.3. Livskvalitet och attraktiva livsmiljöer 

Långsiktiga inriktningsmål: 

- Goda förutsättningar för ett ekologiskt hållbart liv. 
- En trygg och attraktiv plats för alla. 

Nyckeltal med beskrivning 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Trend 

Befolkning i kollektivtrafiknära läge, andel (%)  66,1  69,8  72,5  71,9     
Bostäder totalt, antal/1000 inv. 480 488 491 493 496   
Deltagartillfällen i idrottsföreningar, antal/inv 13-16 år 48  46 39 35    
Ekologiska livsmedel i kommunens verksamhet, andel (%) 25  24 24 20 23   
Hushållsavfall som samlats in för materialåtervinning, inkl. 
biologisk behandling, andel (%) 29  24 21 20 27   

Invånare 16-84 år som avstår från att gå ut ensam, andel (%) 26   24 25 23   
Skyddad natur totalt, andel (%) 1.3  1,3 1,3  1,3 1,5   
Tillgång till bredband om minst 100 Mbit/s, andel (%) 76.5  79.7 84  84,4 86,6   
Utsläpp till luft av växthusgaser totalt, ton CO2-ekv/inv.   7,86  6,96  6,3  5,5    
Timrå som plats att leva och bo på, andel (%)    97 94 93  
Möjlighet till insyn och inflytande i kommunen, andel (%)    25 30 20  
Medborgare rekommenderar andra som inte bor här att flytta 
till Timrå, andel (%)    68 66 71  
Hur bra Timrå kommun sköter sina verksamheter, andel (%)    89 87 87  
 



 
 

2.2  Resurser 

2.2.1. Engagerade och ansvarstagande chefer och medarbetare  

Nyckeltal med beskrivning 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Trend 

Medarbetarengagemang (HME) totalt kommunen - 
Ledarskapsindex 76  84 79 80 81 83  
Medarbetarengagemang (HME) totalt kommunen - 
Motivationsindex 76  83 78 79 80 81  
Medarbetarengagemang (HME) totalt kommunen - 
Styrningsindex 77  84 78 80 81 81  
Medarbetarengagemang (HME) totalt kommunen - 
Totalindex 76  84 78 80 81 82  

Sjukfrånvaro kommunalt anställda totalt, (%)  5.8  5.5 6.5  6.6 8  7,8*  
Tillsvidareanställda månadsavlönade, kommunalt 
anställda, andel (%) 74 78 78 76 77   
*Nov 2023 

2.2.2.  Ekonomi i balans  

Nyckeltal med beskrivning 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Trend 

Självfinansieringsgrad för kommunens investeringar, andel (%) -55.0  27.2  35,6 40  65,9   
Skattesats till kommun, (%) 22.64 22.64  23,59 23,59  23,24 23,19  
Soliditet kommun, (%) 29.1 21.9  22,7 20,7  22,3   
Årets resultat som andel av skatt & generella statsbidrag 
kommunkoncern, (%) -5.4 -2.4 1,7 2,5 4,9   

 

3. Fokusområde för åren 2025-2027  

Inriktningsmålen är av mer långsiktig karaktär och ger politiken möjlighet att hålla 
blicken riktad framåt. Utifrån dessa mål kan fokusområden identifieras för 
planeringshorisonten (1-3 år) för att kommunfullmäktige ska kunna styra nämndernas 
inriktning utifrån det som händer i omvärlden och den närmare världen. Inom 
fokusområden kan specifika uppdrag till nämnderna formuleras i kommunfullmäktiges 
verksamhetsplan och budget. 

Vid analysseminarium den 5 december 2023 presenterades verksamheternas analyser av 
möjligheter och utmaningar. Även de viktigaste resurserna för att nå målbilderna – 
budget i balans samt engagerade och ansvarstagande chefer och medarbetare – 
presenterades. Utifrån en allmän analys av påverkan från omvärld och närvärld uttrycktes 
samlat ett behov av fokus på framförallt följande områden i det fortsatta arbetet med 
kommunens verksamhetsplan och budget 2025-2027: 

 

 



 
 

 

 
 Samhällsbyggande för ett växande Timrå: 

Inrikta och prioritera fortsatt arbete med uppdraget Samhällsbyggande för ett 
växande Timrå för att förbereda kommunen inför den stora samhällsomvandling 
som etableringen av en storskalig energiintensiv industri med tusentals 
arbetstillfällen innebär. Syftet är att skapa inflyttning, tillväxt och skatteintäkter. 
Därför behöver förmågan öka att möta, realisera och nyttiggöra pågående utbyggnad 
som är väsentlig för Timrås fortsatta tillväxt (byggbar mark, industrilokaler, 
bostadsbyggande) från idé till genomförande och förvaltning. Den demografiska 
utvecklingen, förändrade krav, medborgarnas förväntningar och ett växande Timrå 
ställer fortsatt höga krav på kommunal välfärd samt säkerställa en väl fungerande 
samhällsplanering och verksamhetslokaler.  
 

 Att låta barnen gå först.  
Kommunen erbjuder sina medborgare en trygg, lärorik miljö där barn och elever kan 
utveckla sina förmågor och kunskaper varje dag så att de klarar kunskapsmålen. 
Tillsammans med hjälp av tidiga och förebyggande insatser ska alla 19-åringar i 
Timrå kommun ha de bästa förutsättningarna för att leva ett självständigt liv. 
 

 Åldras med värdighet och valfrihet.  
Via en jämlik och jämställd äldreomsorg, insatser för att bibehålla äldres 
självständighet samt bryta äldres ensamhet så skapas en omsorg med hög kvalitet och 
som innebär att de äldre får åldras med värdighet, stolthet och valfrihet.  
 

 Minskad segregation och ökad integration.  
Boende i områden med socioekonomiska utmaningar får sämre livschanser sett till 
skolresultat, utbildningsnivå och möjligheter på arbetsmarknaden, liksom hälsa och 
levnadsvanor. Segregation och socioekonomisk utsatthet leder till utanförskap och 
främlingskap. Därför behöver kommunen arbeta med att minska och motverka 
segregation, förbättra integrationen, öka den upplevda tryggheten och bedriva ett 
aktivt brottsförebyggande arbete. 

Fokusområdena bidrar till möjlig prioritering och resurssamling för att i möjligaste mån 
uppnå samtliga inriktningsmål. Samhällsbyggande för ett växande Timrå ses som 
vägledande. Syftet är att skapa inflyttning, tillväxt och skatteintäkter som möjliggör för 
kommunen att arbeta med de andra fokusområdena. 

 



 
 

 

4. Budget 

Kommunens inriktningsmål och fokusområde förverkligas med de resurser som finns till 
förfogande och dessa fördelas av kommunfullmäktige i verksamhetsplan och budget. 

Medan styrning av verksamheter utgår från den politiska inriktningen, sätter tillgängliga 
ekonomiska resurser ramarna för omfattningen. Kommunens ekonomi ska vara i balans 
och långsiktigt hållbar för att kunna leva upp till kravet på god ekonomisk hushållning, 
vilket är en förutsättning för att verksamheterna ska kunna bedrivas på bästa sätt. 

Inriktningsmål och fokusområde ska bidra till att de ekonomiska resurserna i 
kommunens verksamheter används till rätt saker och på det mest effektiva sättet. 

Kommunen har en inriktning att styra på rambudget, vilket innebär att 
kommunfullmäktige beräknar budgetramar utifrån sin inriktning och tillgängliga 
resurser. 

Enligt kommunal bokförings- och redovisningslag ska även kommunala bolag redovisa 
hur de når god ekonomisk hushållning. Den resultatbudget som redovisas i detta direktiv 
är uppställd enligt kommunal bokförings- och redovisningslag. 

4.1 Resultatbudget 2025-2027 

Resultatbudgeten anger beräknade intäkter och kostnader som kommunen bedöms 
ha utifrån nuvarande nivå och med kända förändringar samt uppräkningar. Årets 
resultat anger den positiva avvikelse som kommunen ska ha för att uppnå kravet på 
god ekonomisk hushållning. I direktivet är KPA:s nya beräkning beaktad. Den 
långsiktiga bedömningen är att ett resultat på 2,5 procent av skatter och bidrag 
behövs för att klara kommande investeringar. 



 
 

  

RESULTATBUDGET 2025-2027 (mnkr)

Belopp i miljoner kronor (mnkr)
BUDGET 

2024
Budget 2025 PLAN 2026 PLAN 2027

Verksamhetens intäkter 209,0 204,2 204,2 204,2

Verksamhetens kostnader (Not 1) -1 440,7 -1 442,1 -1 487,2 -1 529,5

Avskrivningar -65,0 -65,0 -68,0 -70,0

Verksamhetens nettokostnader -1 296,7 -1 302,9 -1 351,0 -1 395,3

Skatteintäkter 1 042,0 1 073,3 1 117,0 1162,0

Generella statsbidrag/utjämning (Not 2) 258,4 263,4 267,2 270,2
Verksamhetens resultat 3,7 33,8 33,2 36,9
Finansiella intäkter 23,8 6,0 6,0 6

Finansiella kostnader -14,5 -26,5 -25,5 -29,0
Resultat efter finansiella poster 13,0 13,4 13,7 13,9
Extraordinära poster
ÅRETS RESULTAT 13,0 13,4 13,7 13,9

Belopp i miljoner kronor (mnkr)
BUDGET 

2024
Budget 2025 PLAN 2026 PLAN 2023

Not 1
Nämndernas kostnader exkl avskrivningar -1 379,4 -1 412,0 -1 461,2 -1 503,5
Pensionskostnader mm -50,0 -30,1 -26,0 -26,0
Oförutsedda behov -5,0
Borgensavgift höjning 1,0
Kammarkollegiet 12,7
Summa verksamhetens kostnader -1 420,7 -1 442,1 -1 487,2 -1 529,5

Not 2
Inkomstutjämning 221,0 224,6 233,7 243,1
Regleringspost 40,3 42,0 36,9 30,8
Införandebidrag
Kostnadsutjämning -30,1 -30,8 -30,9 -31,1
LSS-utjämning -18,4 -18,0 -18,1 -18,2
Kommunal fastighetsavgift 45,6 45,6 45,6 45,6

Summa generella statsbidrag/utjämning 258,4 263,4 267,2 270,2



 
 

4.2 Förutsättningar för god ekonomisk hushållning 

För att nå god ekonomisk hushållning ska budgetprocessen utgå från följande: 

 Antagande för plan 2025 är att intäkts och kostnadsökningen är 2 procent. Vilket 
är väldigt optimistisk bedömning 

 Avskrivningarna beräknas i enlighet med investeringsbudget. Ny simulering av 
avskrivningar gör i mitten av januari 2024 

 Pensionskostnaderna inklusive den finansiella delen minskar med -35 mnkr 2025  

 Finansiella kostnader ökar pga ökade högre räntor och finansiella delen av 
pensioner med ca 12 mnkr. 

 Kommunens totala budgetram för verksamheten 2025 uppgår till 1 442,1 mnkr, 
enligt beräkning med hjälp av cirkulär 23:56 från den 14 dec 2023 utgiven av 
Sveriges Kommuner och Regioner. 

 Omfattningen av nettokostnaden för den verksamhet som nämnderna ansvarar 
för antas i direktivet vara oförändrade mellan 2024 och 2025, Det ger 
förutsättningar för att i den fortsatta gemensamma beredningen och i 
partigruppernas slutliga förslag fördela resurserna mellan nämnderna i 
förhållande till planeringsförutsättningar samt valda fokusområden och uppdrag.  

 Det finns inget utrymme att fördela men resultaträkningen budgeteras ett resultat 
i dessa direktiv till ett resultat på 1% av skatteintäkter/generella statsbidrag 
motsvarande 13,4 mnkr. Skatteintäkterna och bidrag ökar med 35,3 mnkr mellan 
2024 till 2025 vilket inte räcker till för att täcka ökade kostnader.  

 Basen 2024 är osäker och kommer att hanteras under 2024 via handlingsplaner 
och via en krisledningsgrupp för ekonomi. Progressen redovisas till KS och 
eventuella minusresultat under 2024 måste beaktas i budget 2025 

 Budgetramen går inte i nuläget beräkna hur mycket som saknas då nästa alla 
kostnader kraftigt kommer att öka under 2024 tex hyror, el, löneökningar, 
pensioner, räntekostnader samt en inflation som kan bli runt 4 procent även för 
2025. 

 Skatten sänks med ytterligare -10 öre för åren 2025 och framåt vilket motsvarar 
ytterligare minskade skatteintäkter på 4,6 mnkr. 

 Den samlade resultatnivån anges till 13,4 mnkr, vilket motsvarar ett resultat på 1 
% av skatter och generella statsbidrag. 

 Investeringsnivån uppgår till 139,5 mnkr vilket innebär att investeringarna inte är 
självfinansierade. Det kommer finnas ett lånebehov på 61,1 mnkr. 



 
 

 Kommunen kommer behöva börja amortera på sina lån och därför behöver 
kommunen långsiktigt ett resultat kring 2,5 procent. 

4.3 Utgångspunkter för investeringsbudget 

Investeringsbudget för 2025 baseras på budgetbeslut 2025 och uppgår till 139,5 
mnkr Alla investeringar över 78,4 mnkr kommer innebära att kommunen måste 
låna pengar som kommer påverka resultatet kommande år i form av räntekostnad 
samt avskrivningar. Lånebehovet för 2025 beräknas till 61,1 mnkr vilket får anses 
vara i högsta laget. Kommuninvest har ett tak på lån som motsvarar 121 
000kr/invånare vilket innebär att Timrå kommun max kan låna ca 2 200 mnkr 
kronor. Idag har Timrå kommun med bolag en låneskuld på 1 280,2 mnkr och 
övriga skulder uppgår till 600 mnkr på vilket innebär att vi har en sammanlagd 
skuld på 1 880,2 mnkr. Timrå kommuns låneskuld uppgår till 561,7 mnkr. Det 
finns ett stort behov av investeringar kommande år och det bedöms att de särskilda 
satsningarna som redan är kända och det ryms inte inom det lånetak kommunen 
har. 

Timrå kommun har 319 mnkr kvar innan man beräknas överskrida det virtuella 
lånetaket vilket troligen sker till sommaren 2024. 

Stora investeringar innebär dock ökade avskrivningskostnader samt räntekostnader. 
Detta måste beaktas vid stora investeringssatsningar så att kostnaden för detta täcks 
i driftbudgeten för verksamheten och bidrar till en budget i balans. 

5. Tid- och aktivitetsplan för arbetet 

Årshjulet för kommunens arbete med verksamhetsplan och budget ser övergripande ut på 
följande sätt. Byt ut bild  

 



 
 

Den förändring som gjorts jämfört med föregående är att antalet gemensamma 
beredningar har minskats ner till ett tillfälle. Det mer detaljerade innehållet i 
arbetsprocessen för verksamhetsplan och budget framgår av tidplan nedan:  

5 dec 2023 Uppstart med analysseminarium för att skapa en gemensam bild av 
nuläget och vart kommunen är på väg.   

Deltagare: Kommunfullmäktige, kommunstyrelsen, nämndernas presidier, 
kommunens ledningsgrupp, tjänstepersoner (verksamhet och ekonomi) 
samt fackliga representanter i centrala samverkansrådet. 

22 dec 2023 Inlämning av tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen med förslag till 
planeringsdirektiv för kommunövergripande Verksamhetsplan och budget 
2025-2027. 

9 jan 2024 Kommunstyrelsen behandlar planeringsdirektiv. 

29 jan 2024 Kommunfullmäktige beslutar om planeringsdirektiv för 
kommunövergripande verksamhetsplan och budget 2025-2027. 
Resultatbudget och förutsättningar för investeringsbudget ingår. 
 
Till planeringsdirektivet bifogas uppdaterade planeringsförutsättningar i 
syfte att ge politiken underlag inför arbetet med verksamhetsplan och 
budget. 

26 mars 2024 Gemensam beredning för avstämning av förslag till verksamhetsplan och 
budget 2024-2027.  

Deltagare: Kommunstyrelsens ordinarie ledamöter samt suppleanterna 
från partierna som inte har en ordinarie plats i densamma, ordförande, 
vice ordförande och en oppositionsföreträdare från respektive nämnd, 
kommunens ledning och tjänstepersoner (verksamhet och ekonomi). 

4 april 2024 Förslag till kommunövergripande verksamhetsplan och budget ska vara 
färdigställt. 

5 april 2024      Information och kvalitetssäkring i central facklig samverkansgrupp. 

8 april 2024 Överlämning till partierna/partigrupperna förslag till 
kommunövergripande verksamhetsplan och budget 2025-2027.  

26 april 2024 Partiernas/Partigruppernas förslag till kommunövergripande 
verksamhetsplan och budget inklusive uppdrag lämnas in till 
kommunledningskontoret.  



 
 

8 maj 2024 Inlämning till kommunstyrelsen av förslag till kommunövergripande 
verksamhetsplan och budget.  

15 maj 2024  Skicka material till facken inför förhandling.  

24 maj 2024 MBL-förhandling om kommunövergripande verksamhetsplan och budget. 

28 maj 2024 Förslag till kommunövergripande verksamhetsplan och budget och 
skattesats 2025 behandlas av kommunstyrelsen.  

10 juni 2024 Kommunövergripande verksamhetsplan och budget med skattesats 2025 
beslutas av kommunfullmäktige och ligger till grund för nämndernas 
framtagande av verksamhetsplan och budget. 

Jun-sep 2024 Respektive nämnd arbetar fram verksamhetsplan och budget utifrån 
kommunfullmäktiges direktiv samt anger hur: 
- Nämnden ska bidra till fullmäktiges inriktningsmål och fokusområde. 
-  Ev tilldelade uppdrag ska hanteras. 
- Arbetet med budgeten ska genomföras. 

Okt 2024 Samtliga nämnders verksamhetsplaner, utom kommunstyrelsens, fastställs 
genom beslut i respektive nämnd.  

5 Nov 2024 Kommunstyrelsens verksamhetsplan fastställs genom beslut i styrelsen och 
övriga nämnders verksamhetsplaner kvitteras av kommunstyrelsen. 

Nov-dec 2024 Förvaltningarna planerar verksamhet och budget utifrån inriktning och 
önskade effekter. Detaljering av hur budgeten ska fördelas inom 
verksamhetsområden. 

Eventuell teknisk justering av budget beslutas av kommunstyrelsen. 

Jan 2025 Kommunstyrelsens verksamhetsplan kvitteras av kommunfullmäktige och 
övriga nämnders verksamhetsplaner återkopplas till fullmäktige. Beslut i 
kommunfullmäktige om ev. teknisk justering.  
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Inledning 

Enligt Översiktsplanen är målet att befolkningen ska öka till minst 19 000 år 2025 och 
till 20 000 år 2035. Med nuvarande befolkningsutveckling kommer målet inte att nås. 
Därför behöver Timrå kommun, både som organisation och plats, ta tillvara de 
möjligheter som etableringen i Torsboda kommer att innebära. Tillväxtarbetet i 
kommunen måste inriktas på att öka andelen befolkning i arbetsför ålder eftersom det 
leder till ökade skatteintäkter för kommunen. Detta i sin tur skapar bättre möjligheter att 
finansiera kommunens verksamheter så att de kan skapa värde för medborgare, företag 
och besökare.  

Samtidigt står Timrå kommun står dock inför stora ekonomiska utmaningar kommande 
år. Anledningen är lägre intäkter, demografin med fler äldre, stora investeringar, ökade 
räntor och inflation samt ökade volymer inom främst socialnämndens 
verksamhetsområde. Den stora utmaningen blir därför att både satsa för att ta tillvara 
möjligheterna av den samhällsomvandling som etableringen innebär och samtidigt arbeta 
med besparingar för att få en budget i balans.  

Det är olika parametrar som påverkar en inflyttning till kommunen. Det behöver finnas 
arbete eller möjligheten att utbilda sig för att sen få ett arbete. Gymnasiet och 
vuxenutbildningen måste utvecklas för att möta kompetensbehovet från etableringen. Det 
gäller både själva verksamheten och lokalerna. Vidare behöver det byggas fler bostäder i 
attraktiva områden. Timrå har en bra planberedskap och det finns möjlighet att bygga 
1500 bostäder. Arbetet med att utveckla Solhöjden bör fortsätta samt beslut tas om nästa 
område som ska utvecklas, förslagsvis områden i Söråker, eftersom det finns 
detaljplanelagd mark där samt närheten till Torsboda.     

Tryggheten i Timrå är ett annat område som påverkar inflyttning. Redan idag finns bevis 
på att gängkriminaliteten breder ut sig och etableringen kan medföra att Timrå med 
omnejd får en ökad kriminalitet. Att arbeta brottsförebyggande tillsammans med andra 
kommuner och aktörer/myndigheter är avgörande för att bromsa utvecklingen. Dessutom 
förändras omvärlden och vårt säkerhetsläge är ett helt annat nu än för bara två år sedan. 
Detta sker internationellt, nationellt och lokalt och kräver ett helt nytt sätt att samverka 
internt och externt. 

Skolans grunduppdrag är att erbjuda barn och ungdomar en trygg och lärorik miljö där 
de kan utveckla sina förmågor och kunskaper varje dag. En bra skolgång stärker barn och 
ungas framtidsutsikter och är en av de viktigaste skyddsfaktorerna för att förebygga 
utanförskap, kriminalitet, missbruk och ohälsa och istället komma vidare till ett arbete i 
framtiden. För att elever ska klara utbildningens mål behöver de vara i skolan. Det är 
viktigt att fånga upp elever som har hög frånvaro i tid och sätta in rätt insatser. Det finns 
även ett starkt samband mellan lyckad skolgång, utbildningsnivå och en god folkhälsa 
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Sammantaget kommer man inom skolan fortsätta satsa på följande områden: 

 öka läs- och skrivkunskaper. 
 fortsatt utveckla arbetet med jämställdhet och genus. 
 främja närvaro, motverka frånvaro. 
 fortsatt utveckling av ett välskött skolsystem inklusive det systematiska 

kvalitetsarbetet. med fokus på enheternas arbete. 
 öka behörigheten till gymnasiet. 
 främja trygghet. 

Folkhälsorapporten från Regionen visar andelen Timråbor som uppskattar sin hälsa som 
god har ökat samt deras psykiska välbefinnande. Samtidigt känner åldersgruppen 16-29 år 
en låg tillit till andra, avstår från att gå ut och har problem med ensamhet i större 
utsträckning än länet och riket. Det är av stor vikt att det finns aktiviteter för alla åldrar 
både för att öka det sociala deltagandet och fortsätta förbättra hälsan.  

Tillväxten och företagsklimatet befinner sig i en stark position och företagsklimatet får ett 
bra betyg av kommunens företagare. För att möjliggöra målen i översiktsplanen måste 
kommunen bl a kunna erbjuda mark i attraktiva lägen för befintliga företag som vill växa 
och nya företag som vill etablera sig i kommunen samt erbjuda mark i mer perifera lägen 
för ytkrävande verksamheter.  

Timrå står även inför en demografisk utmaning som visar att färre ska försörja fler och 
Timrå står inför en större ökning av antalet äldre 80+ de kommande tio åren jämfört 
med länet och riket. Detta kommer att påverka kommunens förmåga att finna arbetskraft 
till äldreomsorgen samtidigt som behov av vård och omsorg ökar hos de äldre. Med en 
stor etablering kommer konkurrensen om just denna arbetskraft att hårdna ytterligare. 
2023-2024 pågår ett arbete med en extern aktör att ställa om äldreomsorgens 
bemanningsprocess till att bli mer behovsstyrd och flexibel utifrån våra brukares behov. 
Inom hemtjänsten ökar behovet då våra äldre bor hemma längre och viljan till att flytta 
på SÄBO har minskat efter pandemin. Många minnessvaga brukare bor hemma och 
behöver mycket stöd och omvårdnad.  

En trend som identifierats under 2023 är en ökning av andelen vårdkrävande brukare 
inom SÄBO som krävt nya lösningar för att möta vårdbehovet. Här sker en utredning 
tillsammans med kultur och teknik för att se om möjligheten finns att starta ett mindre 
SÄBO, 40-50 platser, med inriktningen vårdkrävande brukare. Därför föreslås att åter 
öppna projektet Äldreomsorgcenter men att ändra inriktning till ett modernt SÄBO med 
möjlighet till flexibla avdelningar. 

En av välfärdens utmaningar framåt oaktat de ekonomiska förutsättningarna är 
kompetensförsörjningen. Vi kommer att behöva utveckla och utmana vår bild som 
arbetsgivare för att attrahera personal, och vi kommer behöva utveckla vårt sätt att arbeta 
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för att räcka till. Därför föreslås att en kompetensförsörjningsstrategi tas fram för 
kommunen.  

 

 

Sammantaget bedöms följande områden som viktiga för att dra nytta av etableringen: 

 Bygga bostäder för tillfälliga och permanenta behov.  
 Utveckla gymnasiet och vuxenutbildningen för att möta kompetensbehovet från 

etableringen.  
 Ta fram en kompetensförsörjningsstrategi för att säkra den interna kompetensförsörjningen.  
 Säkra tryggheten i Timrå, arbeta brottsförebyggande 
 Fortsätta utvecklingen av Solhöjden och påbörja utvecklingen av nästa bostadsområde, 

förslagsvis Söråker.  
 Digitalisering och AI 
 Fortsätta arbete med platsvarumärket Timrå för att marknadsföra Timrå som ort att flytta 

till.  
 Företagsservice, både utifrån företagsetableringen och befintliga företag.   

Avslutningsvis så behöver ett antal investeringar påbörjas eller fortsätta under 2025-2027 för 
att utveckla Timrå. Dessa är: 
 Utbyggnad av gemensamma lokaler för gymnasiet och vuxenutbildningen.  
 Byggandet av ett nytt äldreboende. 
 Utredning av flytta/etablera en ledningscentral i Timrå.  
 Förskola Söråker 
 Förskola Vivsta 
 Matsal Mariedal 
 Fortsätta utveckla Solhöjden. 
 Påbörja en förstudie inkl detaljplan kring Söråker strand. 
 Ombyggnation omklädesrum Arenaområdet. 
 Stadsdelsutvecklingsplan Vivstahöjden/Mariedal.  
 
En mer utförlig redovisning av kostnad för pågående och förslag till planerade investeringar 
för perioden 2024-2030 presenteras under avsnittet Ekonomi i balans.  
 
Syftet med planeringsförutsättningarna  

Syftet med planeringsförutsättningarna är att ge en gemensam bild av de utmaningar och 
möjligheter som Timrå kommun står inför. Planeringsförutsättningarna är ett underlag till de 
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förtroendevalda inför arbetet med verksamhetsplan och budget för perioden 2025-2027. En 
analys redovisas utifrån respektive målbild och dess inriktningsmål. Inriktningsmålen visar vad 
som ska prioriteras under minst en mandatperiod. Analysen utgår ifrån hur nämnderna ska 
klara sitt grunduppdrag samt vad som behöver göras utifrån etableringen i Torsboda. Vidare 
ingår även de ekonomiska förutsättningarna för perioden 2025-2027 samt en uppföljning av de 
nyckeltal som är kopplade till inriktningsmålen.  
 
 
Nyckeltal 

Kommunfullmäktige följer, på en övergripande nivå, utvecklingen av inriktningsmålen 
med stöd av nyckeltal, det vill säga mått som är möjliga att följa över tid i syfte att skapa 
underlag för analys och som stöd för dialog och lärande.  

Nyckeltalen strävar efter att ha ett medborgarperspektiv och beskriver utvecklingen för de som 
är målgrupper för kommunens verksamhet. Värden från 2018 och framåt visas tillsammans 
med bedömning av trend i det mer långsiktiga perspektivet. Trend bedöms på 5 års sikt där 
behov finns och där det är möjligt. Nyckeltalen är till största del hämtade från nationella 
databasen Kolada (www.kolada.se), som är en samlad ingång för att följa kommuners och 
regioners verksamheter från år till år. Nyckeltal märkta med     är de tal som används i Kolada 
kopplat till målbilderna i Agenda 2030. 
 

Målbild Trygghet, delaktighet och livslångt lärande 

Långsiktiga inriktningsmål: 
Jämlika livsvillkor med goda möjligheter att påverka sitt eget liv och samhällslivet. 
Växande kunskaper och färdigheter genom hela livet  
 
Nyckeltal med beskrivning 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Trend 

Aktualiseringar avseende barn och ungdomar 0-18 år inom 
socialtjänst, antal 560 692  1024  1362 

   
Barn i befolkningen som ingår i familjer med ekonomiskt 
bistånd, andel (%) 7.2  6,3 5,7  4,3 4,2    

Brukarbedömning hemtjänst äldreomsorg – nöjdhet, andel (%)   90  92 90  

Brukarbedömning särskilt boende äldreomsorg – nöjdhet, 
andel (%)   70  73 67  

Brukarbedömning hemtjänst äldreomsorg - hänsyn till åsikter 
och önskemål, andel (%  88 85  83 83  

Brukarbedömning särskilt boende äldreomsorg - hänsyn till 
åsikter och önskemål, andel (%  68 68  67 71  
Invånare, 65+ med låg ekonomisk standard (nytt nyckeltal i 
Kolada)    16    
Elever i åk 7: Jag känner mig trygg i skolan, andel i % som 
svarat ja.     84 83 80  
Elever i år 9 som uppnått betygskriterierna i alla ämnen,  
kommunala skolor, andel (%) 71 70 71 73 72 75  
Elever i år 9 som är behöriga till yrkesprogram,  
kommunala skolor, andel (%) 86 85  88 82  86 80  

http://www.kolada.se/
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Gymnasieelever med examen inom 4 år, kommunala skolor, 
andel (%) 59.7 58.3 70,2 75,9 67,2   
Invånare 0-19 år med låg ekonomisk standard  
(nytt nyckeltal i Kolada)    16    
Invånare 16-84 år med avsaknad av tillit till andra, andel (%) 33  32  31 31  31   
Invånare 18-64 år med låg inkomst, andel (%) 19.4  12 12,7  13,1 12,4    
Invånare med bra självskattat hälsotillstånd, andel (%) 57      58  58    65    
Ohälsotal, dagar 27.8 26.1    26 26    26,7   
Valdeltagande i senaste kommunalvalet, andel (%) 85.8 85.8  85,8 85.8  83,3   
Vuxna biståndsmottagare med långvarigt ekonomiskt bistånd, 
andel, % 37.7 40,8  40,6  40,4  42   

Invånare, totalt, antal 18060 17979 17963 17923 17754 
17583 
(kv 3)  

Befolkningstillväxten 

Timrå har haft en svag befolkningsutveckling under 2012-2022 och befolkningen har under 
denna period minskat med -1,4 procent. Under 2022 minskade befolkningen med – 169 
personer. Tyvärr har den negativa utvecklingen även fortsatt under 2023 och fram till kvartal 3 
har Timrå kommun minskat sin befolkning med – 171 personer och den uppgår nu till 17 583 
personer. Enligt den befolkningsprognos som gjordes hösten 2022 så skulle befolkningen 
minska med -47 personer under 2023.   

 

Källa: SCB befolkningsprognos 2022-2040 för Timrå. Prognosen inkluderar ej effekterna av en etablering.  

I statistiken går att utläsa att under kvartal 3 minskade befolkningen med -148 personer. 
Noteras bör att samtliga länets kommuner minskade sin befolkning kvartal 3. Utifrån 
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statistiken för Timrå borde det vara ett antal barnfamiljer som flyttat från Timrå. De flesta 
utflyttade personer finns i följande åldersgrupper:  

 -53 personer i åldern 0-19 år.1  
 -45 i åldern i åldern 20-24.  
 -12 personer i åldern 30-34 år.  
 -17 personer i åldern 50-44 år.  

En trend som syns både i Timrå samt i övriga landet är att det föds färre barn jämfört med 
tidigare. Nationellt har barnafödandet sjunkit i de flesta åldersgrupper. 

Nedanstående tabell visar befolkningsförändringarna i antal personer fram till 2040 enligt den 
befolkningsprognos om gjordes hösten 2022.  

 

Källa: SCB befolkningsprognos 2022-2040 för Timrå. Prognosen inkluderar ej effekterna av en etablering.  

Demografi sett till åldersstruktur  

Timrå har likt riket en variation i åldersgruppernas storlek. I riket finns tre tydliga 
toppar. De handlar om de som är födda på 1940-, 1960- samt 1990-talet och som nu är 
cirka 30, 50 och 70 år gamla. Motsvarande toppar återfinns i Timrå kommun. Till 
skillnad från rikets demografi har Timrå kommun färre invånare i de yngre åldrarna. 
Kommunen har även en högre andel i åldersgruppen 65+ år i förhållande till riket. Fram 
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till 2032 kommer Timrås befolkning öka främst bland antalet äldre (80+ år). Antalet 
invånare i åldern 45-57 år kommer samtidigt att minska. 

Timrå har historiskt haft en hög försörjningskvot. År 2021 uppgick den till 0,84 jämfört 
med rikets 0,76. Det ökade antalet invånare i icke-arbetsför ålder kommer höja 
försörjningskvoten framöver i Timrå. År 2032 kommer Timrås försörjningskvot att vara 
0,87. Detta är den utveckling som prognosticeras om Timrå inte kan ta tillvara den 
möjlighet som etableringen i Torsboda innebär i form av ökad inflyttning.  

 

Källa: Långsiktig finansiell analys, Timrå kommun, PwC, dec 2022 

Behov av stöd och vård i livets olika skeenden 

Behov inom LSS – lagen som stöd och service till vissa funktionshindrade 

Timrå kommun har flera alternativa boendeformer att erbjuda de som beviljas insatsen 
Bostad med särskilt stöd för vuxna (LSS). Utifrån att antalet ansökningar stadigt ökat 
senaste åren, öppnade 2022 en servicebostad med 8 lägenheter och under 2023 en ny 
gruppbostad med 6 lägenheter.  Det innebär att samtliga boendebeslut som funnits i kö 
har kunnat verkställas och i slutet av 2023 finns även 2 tomma gruppbostadslägenheter 
och 1 tom servicebostad. En tidigare genomlysning har dock visat på att det är att 
förvänta en fortsatt hög nivå när det gäller antalet beviljade LSS-insatser.  
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Det är relativt vanligt med både in- och utflyttning i kommunen, även för personer med 
omfattande funktionsvariationer vilket innebär påverkan på förväntat antal som ansöker 
om bostad med särskild service. Utöver detta tillkommer personer som är 
utskrivningsklara från rättspsykiatrisk tvångsvård och som har behov av boendeplats 
enligt LSS för att kunna lämna slutenvården. Dessa boendebehov kan sällan tillgodes i de 
befintliga boendena. Tydligt är även att antalet personer som har en komplex problematik 
med både psykisk ohälsa, missbruk och funktionsnedsättningar som ger rätt till insatser 
via LSS ökar. Detta är en bild som delas med övriga länet. 

Det finns även ett förändrat stödbehov för de som bor på gruppboende eftersom 
målgruppen blir äldre och utvecklar somatiska sjukdomar samt demens. Detta ställer nya 
och högre krav på vård för målgruppen, vilket medför högre kompetenskrav för 
medarbetare, behov av utökade hjälpmedel samt förändringar i lokalernas utformning.  

Daglig verksamhet enligt LSS beviljas för personer i arbetsför ålder. För att möjliggöra bra 
individuella platser bör möjligheten ses över att erbjuda till exempel företagsplats eller 
plats i företagsgrupp. Samverkan med socialpsykiatrin och den verksamhet de erbjuder 
personer med beslut om daglig sysselsättning behöver utvecklas. Under 2023 har ett 
utvecklingsarbete startat som sker verksamhetsövergripande mellan LSS och individ och 
familjeomsorgen. I detta arbete involveras även Kommunförbundet då behov av en 
målgruppsanalys uppmärksammats. Målgruppsanalysen är viktigt för fortsatt planering 
för kommande år, då det idag är vanligt förekommande med biståndsbeslut som är svåra 
att verkställa på grund av de individuella behoven kontra det utbud som finns av insatser 
idag i den egna verksamheten, vilket riskerar resultera i behov av externa platser.  

Behov inom barn- och ungdomsvård samt missbruk 

Socialtjänsten har under 2023 fortsatt hanterat en stor volym av inkomna 
orosanmälningar och ansökningar kring barn och unga, många med mycket komplex 
problematik. I många anmälningar förekommer det våld vilket innebär att den per 
automatik leder till en social utredning. Majoriteten av de utredningar som går till insats 
blir inte en placering utan hanteras i kommunens egen öppenvård eller via stöd av 
socialsekreterare alternativt avslutas utan insats. 

De två största anmälarna är förskola/skola samt Regionen. Detta antas vara resultatet av 
en ökad samverkan med skolan och Regionen där information och utbildning inom 
anmälningsplikten ingått. En annan aspekt kan vara att det är fler barn och unga som far 
illa.  

Från och med november 2022 ingår Timrå Kommun i den länsgemensamma 
familjehemsorganisationen via kommunförbundet (GFO). Detta bedöms ha höjt kvalitén 
på familjehemsvården och minskat antalet sammanbrott i familjehem.   
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Inför 2024 förbereder sig organisationen på att möta den nya lagstiftningen som kommer 
2025 i form av en ny socialtjänstlag. Den omställningen kommer påverka främst Individ 
och familjeomsorgen då en omställning ska ske till mer preventivt och förebyggande 
arbete där insatser skall kunna ges utan föregående utredning. Detta kommer vara en stor 
omställning både organisatoriskt och vilka insatser myndigheten behöver kunna erbjuda.   

Målgruppen av unga vuxna med avancerad missbruksproblematik är fortsatt en stor del 
av de vi möter inom missbruksvården vuxna. Unga missbrukare har ett destruktivt 
drogande där de blandar preparat och försätter sig själva i livsfara. De saknar förankring 
socialt, har inget nätverk, bostad eller arbete. Förändringsviljan finns men de har låg 
motståndskraft mot motgångar och återfaller lätt i missbruket. Ofta finns också 
samsjuklighet med NPF eller andra psykiatriska diagnoser. Här pågår en länsgemensam 
omställning i missbruksvården tillsammans med Regionen med sikte på den eventuella 
lagändringen som samsjuklighetsutredning föreslår, att flytta vårdansvaret till Regionen. 
Inom kommunen kommer ansvaret för den sociala omsorgen i form av eftervård, boende 
och sysselsättning kvarstå.   

Andelen medborgare med behov av insatser för sin psykiska hälsa har under året fortsatt 
öka, båda i form av insatsen individstöd och behov av boende med särskild service. 
Verksamheten utredde åter under 2023 behovet av att starta ett eget boende för att kunna 
möta volymökning kopplat till kvalitet och ekonomi men det fanns ej tillräckligt 
underlag för att driva eget. 

Ökande behov av äldreomsorg 

Som tidigare beskrivits så kommer andelen äldre att kraftigt öka i Timrå fram till år 2030 
samtidigt som personer i arbetsför ålder minskar. Detta kommer att påverka kommunens 
förmåga att finna arbetskraft till äldreomsorgen samtidigt som behov av vård och omsorg 
ökar hos de äldre. Med en stor etablering kommer konkurrensen om just denna 
arbetskraft att hårdna ytterligare. 2023-2024 pågår ett arbete med en extern aktör att ställa 
om äldreomsorgens bemanningsprocess till att bli mer behovsstyrd och flexibel utifrån 
våra brukares behov. 

Inom hemtjänsten ökar behovet då våra äldre bor hemma längre och viljan till att flytta 
på SÄBO har minskat efter pandemin. Många minnessvaga brukare bor hemma och 
behöver mycket stöd och omvårdnad.  

En trend som identifierats under 2023 är en ökning av andelen vårdkrävande brukare 
inom SÄBO som krävt nya lösningar för att möta vårdbehovet. Här sker en utredning 
tillsammans med kultur och teknik för att se om möjligheten finns att starta ett mindre 
SÄBO med inriktningen vårdkrävande brukare. En prognos gjordes under 2023 om 
behov av antalet SÄBO-platser och den visar att 40-50 nya platser behöver tillskapas fram 
till 2030 för att täcka medborgarnas behov. Här är förslaget att åter öppna projektet 
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Äldreomsorgcenter men att ändra inriktning till ett modernt SÄBO med möjlighet till 
flexibla avdelningar. 

Kunskap, Utveckling och lärande 

Måluppfyllelse i förskola, grundskola och gymnasiet 

På nationell nivå har Skolverket identifierat några nyckelfrågor som är särskilt angelägna 
för att förbättra undervisningens kvalitet och stärka elevers kunskapsutveckling.  

• Rektorer måste få bättre förutsättningar att utföra sitt uppdrag. 
• Fler behöriga och erfarna lärare.  
• Elever behöver få det stöd och den stimulans de behöver redan från start. 

I Timrås förskolor har 95% av vårdnadshavarna svarat att de upplever att deras barn 
utvecklas positivt genom förskolans verksamhet. Timrå kommuns grundskolor håller en 
relativt god nivå om man jämför med närliggande kommuner i länet och i jämförelse 
med riket. Sett till nationella proven i årskurs 3 i svenska och matematik så var ca 90 % 
av alla prov som skrevs godkända. Det är dock i årskurs 3 som Timrå ligger under 
genomsnittet i riket. Trenden är att antalet elever, som inte har tillräckliga kunskaper i 
matematik och svenska, ökar från årskurs 1 till årskurs 3. Att kunna läsa och skriva i tidig 
ålder är en grundstomme för att kunna lyckas vidare under sin skolgång. För 
förskoleklass till årskurs 3 kommer man under året fortsätta att utveckla Läsa-Skriva-
Räkna garantin. 

I årskurs 6 ses en negativ trend kring betygen som fortsätter att sjunka. Meritvärdet för 
årskurs 6 planar ut jämfört med tidigare års höjning. Andelen behöriga till yrkesprogram 
i åk 6 och andel som uppnått målen i samtliga ämnen minskar.  

Antalet elever som har behörighet till yrkesprogram i åk 9 minskar. Meritvärdet i åk 9 ser 
ungefär lika ut som föregående läsår och det gäller även andelen elever som uppnått 
målen i alla ämnen. Betygen för både pojkar och flickor håller i stort sett samma nivå 
som tidigare år. En reflektion är att variationen mellan pojkar och flickor minskat vilket 
är positivt.  Pojkar lyckas bättre än de gjort tidigare framför allt kring andel behöriga till 
yrkesutbildningar och andelen som klarat målen i alla ämnen.  
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Genomsnittliga betygspoängen för avgångseleverna i gymnasiet har sjunkit från 14,2 
läsåret 21/22 till 13,4 läsåret 22/23 och frånvaro är en bidragande orsak. Även andel 
examensbevis sjunker från året innan och ligger idag på 87%. 
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Det man sett i analysen är att elever som kommer in på låga meritvärden inte har 
tillräcklig kunskap för att klara de högskoleförberedande programmen. Här vill man satsa 
på att utveckla arbetet med SYV genom hela skoltiden för att ge eleverna en hög 
valkompetens, det vill säga kompetens att kunna göra val som gynnar deras möjligheter 
att lyckas. Man kommer utöver det lägga stor vikt på att arbeta med att följa upp 
elevernas utveckling noggrannare av mentor, med stöd av teamet, SYV och elevhälsa. 

Skolnärvaro och trygghet i skolan 

Stor del av Timrås elever trivs och känner sig trygga på skolan. Alla förskolor och skolor i 
arbetar systematiskt kring normer och värden. Trygghet, studiero och trivsel är en viktig 
del i arbetet med att främja närvaron hos eleverna. De behöver känna sig trygga och ha 
goda relationer för vilja komma till skolan. Ju längre tid elever är frånvarande, desto mer 
riskerar de att komma efter i skolarbetet och hamna utanför den sociala gemenskapen. På 
lång sikt löper elever med oavslutad grund och/eller gymnasieutbildning en betydligt 
högre risk att drabbas av utanförskap, psykisk ohälsa och arbetslöshet.  

I förskolan upplever vårdnadshavarna att deras barn trivs på förskolan i hög utsträckning. 
Inom skolverksamheten noteras att flickors mående verkar vara sämre än tidigare och kan 
ha påverkat resultatet. Även frånvaro är något som påverkar betygen negativt. Genom 
hälsosamtal med åk 4 och 7 ses att eleverna trivs och känner sig trygg på skolan men att 
de inte upplever studiero i samma utsträckning som tidigare. Utöver kvaliteten behövs 
arbetet med att främja närvaron i skolorna fortsätta.  

Utifrån vårt uppföljningsarbete kan vi se att klagomål ökat men karaktären av de 
klagomålen är i stor utsträckning liknande som tidigare år. Positivt är att antalet 
kränkningsärenden har minskat och har nu det lägsta antalet anmälda ärenden på 3 år. I 
analysen av kränkningsärenden ses fortfarande en överrepresentation av killar som 
utsättare. Detta bekräftar värdet av den utvecklingsinsats som förskolan arbetar med att 
utveckla arbetet med jämställdhet och genus. Genom samverkansavtalet mellan Timrå 
kommun och Mittuniversitetet pågår ett forskningsprojekt med syftet att identifiera 
utvecklingsområden kring arbetet och följa pedagogernas kunskapsutveckling inom 
jämställdhet och genus.  
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Socioekonomiska förutsättningar 

Det finns skillnader mellan olika socioekonomiska grupper i befolkningen. Med 
begreppet socioekonomi menas indikatorer som beskriver sociala och ekonomiska 
förhållanden. Det kan till exempel vara tillgång till utbildning, arbete, inkomst och 
boende. Tillgången till detta påverkar individens livsvillkor och hälsa.  

Hälsa  

Individer har olika förutsättning att uppnå god hälsa och hälsan påverkas av många olika 
faktorer, allt från vem du är, vilka dina föräldrar är, var du bor, vilka som bor i samma 
område. På samma sätt har kommuner olika förutsättningar att påverka och skapa 
förutsättningar för befolkningens hälsa. Ju lägre inkomst och kortare utbildning desto 
sämre hälsa - detta har med resurser och livsvillkor att göra. Det är inte utbildningens 
längd i sig som avgör utan vilka livsvillkor i stort som riskerar följa, av kort utbildning.  

Om man riskerar att utsättas för diskriminering ökar risken för sämre hälsa. Detta gäller 
till exempel kvinnor, hbtqi-personer, personer med funktionsnedsättningar, 
nyanlända, nationella minoriteter och personer som står utanför arbetsmarknaden. 

Medellivslängden har ökat för både män och kvinnor i Timrå. Den ligger nu på samma 
nivå som länet men är lägre än riket. Här ses ett samband mellan högre utbildningsnivå 
och längre medellivslängd.  

Andelen med god självskattad hälsa har ökat i Timrå från 58 % (2018) till 65 % (2022). 
Även andelen som har ett gott psykiskt välbefinnande har ökat. Vad gäller allvarlig 
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psykisk påfrestning så ligger Timrå högre än länet och riket. När det handlar om besvär 
av ängslan, oro eller ångest samt svår stress så ligger Timrå lägre än riket.  

Sett till olika åldersgrupper är det en lägre andel i åldern 30-64 år som uppskattar sin 
hälsa som god jämfört med riket och länet. Vad gäller fetma så ligger Timrå högre än 
riket i samtliga åldersgrupper.  

Livsvillkor 

Det är viktigt att möta upplevelser av otrygghet i ett samhälle eftersom känslor av 
otrygghet tenderar att smitta av sig och generera mer otrygghet. Känslan av trygghet 
hänger ofta samman med god självskattad fysisk och psykisk hälsa. Även tillit till andra 
har en positiv effekt på hälsan. De som upplever tillit till andra är ofta mindre stressade 
och mer benägna att delta i sociala nätverk och aktiviteter. Upplevelsen av trygghet och 
den faktiska tryggheten d v s säkerheten i ett område är två olika saker. Ett exempel på 
detta är att män upplever sig mer trygga utomhus än kvinnor samtidigt som det är fler 
män än kvinnor som utsätts för brott utomhus. Dessutom är det vanligare att kvinnor 
utsätts för våld i hemmet än våld utomhus.  

Andelen kvinnor och män med lågt socialt deltagande har ökat från 2018. Det som kan 
noteras är att kvinnor känner högre tillit till andra jämfört med männen men samtidigt 
så avstår de ibland från att gå ut på grund av rädsla. Andelen som blivit utsatt för våld 
senaste året har minskat jämfört med 2018. Däremot så svarar en större andel i Timrå än 
riket och länet att ”hen” blivit utsatt för hot om våld.  

Om man ser till olika åldersgrupper så känner gruppen 16-29 år låg tillit, avstår från att 
gå ut och har problem med ensamhet. Åldersgruppen 30-44 år har ett lägre socialt 
deltagande än riket och länet.  

Därför är det viktigt att arbeta aktivt med att minska ensamhet – erbjuda stöd, samtal, 
sammanhang, riktade aktiviteter till yngre och äldre. En viktig fråga är hur når 
kommunen de grupper som vi behöver nå inte ”bara” de redan intresserade och 
integrerade. När ensamheten inte är självvald, och pågår under lång tid, påverkar det inte 
bara det psykiska måendet utan även det fysiska. Kroppen reagerar på ensamhet och 
kronisk stress kan öka risken för hjärt- och kärlsjukdomar, demens och depression. 



   
 

18 

 

Levnadsvanor 

Riskfaktorer så som riskabel alkoholkonsumtion, tobaksrökning, ohälsosamma matvanor 
och fysisk inaktivitet är väl kända för att påverka hälsan negativt. Dessa faktorer ökar 
risken för att drabbas av bland annat hjärt- och kärlsjukdomar. Levnadsvanor grundläggs 
tidigt i livet. Därför är det viktigt med hälsofrämjande arbete i miljöer som barn och 
unga vistas mycket i, tillgängliggöra fysisk aktivitet för alla barn och unga samt vägleda 
vårdnadshavare till hälsosamma levnadsvanor i vardagen.  

I Timrå så är det färre kvinnor och män som röker men fler som snusar jämfört med 
2018. När det handlar om riskabla alkoholvanor ses en ökning hos kvinnor.  Invånare i 
Timrå vistas inte ute i naturen i samma utsträckning som övriga länet. Invånare är inte 
fysiskt aktiva i samma utsträckning som i riket och länet.  

Vid en jämförelse med länet och riket så är det fler i åldersgruppen 16-29 år som snusar. 
Det är färre i åldersgruppen 30-44 år och 45-64 år som gör regelbundna naturvistelser och 
tillräcklig fysisk aktivitet.  
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Ekonomisk standard och utvecklingen av försörjningsstöd 

Timrås invånare 18-64 år med låg inkomst har minskat under de senaste åren och Timrå 
ligger lägre än länet och riket. Andelen barn som ingår i familjer med ekonomiskt bistånd 
har minskat över tid och Timrå ligger lägre än riket.  

 

Sedan april 2019 ses en minskning av antalet hushåll i försörjningsstöd om ca 40 procent 
även om det i slutet av 2023 kan ses en viss ökning. Trendlinjen är dock sjunkande. 
Antalet barn i hushåll med försörjningsstöd har under samma period minskat med 
närmare 50 procent.  
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Vuxna biståndstagare med långvarigt ekonomiskt bistånd minskar om än inte i samma 
omfattning som antalet hushåll.  

Denna positiva utveckling är resultatet av ett omfattande förändringsarbete inom arbetet 
med försörjningsstöd som påbörjades 2018 och har fortsatt sedan dess med 
målgruppsanalys, brukarmedverkan och processinriktat arbete med målsättning hållbar 
egen försörjning. Tät samverkan sker internt och med externa aktörer samt det lokala 
näringslivet. 

Brottsförebyggande arbete för att skapa trygghet  

Narkotikahandeln i Sverige har förändrats de senaste åren. En av dessa förändringar är de 
kriminella nätverkens kontroll över vissa geografiska platser. Strävan efter att styra dessa 
platser medför att det finns områden där stora mängder narkotika kan hanteras relativt 
ostört. Konkurrensen om platser leder till högre konfliktnivåer samt till att nätverk i 
storstäderna expanderar och utlokaliserar verksamheter till andra platser i Sverige. Polisen 
ser att denna utlokalisering pågår nu till Sundsvall och Luleå. Etablering av kriminella 
nätverk för inte bara med sig narkotikan utan även annan brottslighet, prostitution, 
skjutningar och de använder minderåriga för att leverera narkotika eller utföra en 
skjutning. 

Under senaste åren har polisen noterat och aktivt motverkat försök till etableringar av 
grov narkotikarelaterad brottslighet som sprider sig från storstäderna. Särskilda insatser 
har framgångsrikt riktats mot områden i Timrå.  

En farhåga som finns är att etableringen i Torsboda kan bidra till negativa effekter 
(säkerhet och brott) och därför behövs åtgärder mot arbetslivskriminalitet och för att 
motverka prostitution och människohandel. Timrå är beroende av den samverkan mellan 
myndigheter som redan idag sker för att motverka arbetslivskriminalitet. Därutöver är det 
viktigt med samverkan med andra kommuner och de tillsammans arbetar 
brottsförebyggande.  

En ökning av kriminalitet påverkar bilden av Timrå och kan påverka den inflyttning som 
behövs till kommunen och på sikt även de skatteintäkter som behövs.   

 

 

 

Målbild Tillväxt, sysselsättning och arbete 

Inriktningsmål: 
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Stärkt entreprenörskap och växande näringsliv. 

Fler i arbete  

Nyckeltal med beskrivning 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Trend 

Arbetslöshet 18-64 år, andel (%) av bef. 5.5 5.6  7,1 7,1  6,7 6,3 
(nov) 

 

Deltagare i kommunala arbetsmarknadsåtgärder, antal 572  442 294  171 221   
Egenföretagare, antal 641  670 662  676    
Elever på SFI som klarat minst två kurser, av nybörjare två 
år tidigare, andel (%) 55  52   41  ---   

Företagsklimat enl. Svenskt Näringsliv, ranking 50 35  28 38  30 29  
Förvärvsarbetande totalt kommun, antal 8 589  8 697 8551  8 662    
Invånare 16-24 år som varken arbetar eller studerar, andel 
(%)   10.2  9,7  9,9  8 

   
Lämnat etableringsuppdraget och börjat arbeta eller 
studera (status efter 90 dagar), andel (%) 67 47  58 31  23 

  

Nyregistrerade företag, antal/1000 invånare 3.3 4.4 4,8 4.7 4,7   
Ungdomar som är etablerade på arbetsmarknaden 2 år 
efter fullföljd gymnasieutbildning, hemkommun, andel 
(%) 

 44.6  43,7  26,4 33  
  

 

Stark position för tillväxt och företagsklimat 

Tillväxten inom näringslivet och företagsklimatet i Timrå befinner sig i en starkare position 
idag än någonsin tidigare under modern tid. Timrå ligger i den senaste mätningen av 
företagsklimatet på plats 29 i rankingen från Svenskt Näringsliv. Timrå är i topp 10 
angående kommunens service och bemötande vid handläggning av ärenden, 
kommunpolitiker och tjänstepersoners attityder, dialog mellan företag och kommunens 
beslutsfattare samt kommunens information till företagen. Under 2022 registrerades 74 090 
nya företag i Sverige, varav 85 i Timrå. På nationell nivå har antalet nya företag minskat 
med -5,9% men i Timrå ligger det kvar på samma nivå som 2021. Därmed hamnar 
kommunens nyföretagande (nystartade företag per    1 000 invånare) på 8 vilket kan 
jämföras med 7 för riket. Medelåldern på företagare i Timrå kommun är 51,2 år, jämfört 
med 52,6 år i Västernorrlands län och 51,8 år i riket.  
 
Den 4 maj 2023 blev det officiellt att Torsboda Industrial Park AB skrivit avtal med det 
världsledande green tech-företaget PTL – en av Northvolts viktigaste leverantörer. En 
miljardsatsning som initialt beräknas skapa 1 900 jobb på Torsboda-siten. Tidsplanen är 
att förhoppningsvis kan byggnation påbörjas under 2024 om tillståndsprocessen går 
enligt plan. Ett intensivt arbete pågår med att förbereda kommunen inför den stora 
samhällsomvandlingen som kommer att uppstå i och med satsningen på större 
etableringar i Torsboda. Förvaltningar och bolag har arbetat under 2023 med 
tillväxtscenarios utifrån följande områden: Bostäder, Tillfälliga bostäder, 
Kompetensförsörjning internt/arbetsgivarvarumärket, Kompetensförsörjning – 
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gymnasiet/vuxenutbildning, Företagsservice/industrimark, Trygghet och 
brottsförebyggande arbete, Kommunikation och Lokaler. En samordningsgrupp har 
etablerats med representanter från samtliga områden där uppföljning sker av olika 
aktiviteter.  

Vad gäller aktiviteter utifrån företagsklimatet så inriktas arbetet på att dels stötta PTL:s 
etablering i Torsboda via Business support och utveckla samarbetet med TIPAB och andra 
kommuner. Ett ökat fokus på inflyttning behöver ske via egen inflyttningslots och 
samverkan med Sundsvall och Timrå kring bildandet av ett International house. Sen är det 
av stor vikt att kommunen fortsätta jobba med och bibehålla "företagen först-kulturen”. 
Prioriterade aktiviteter för befintliga företag är kompetensinventering/kompetensmatchning, 
möten såsom bl a Näringslivsfrukost, Företagens val samt företagsbesök.  
 
Besöksnäringen i Timrå drivs i stor utsträckning i mindre skala och av många aktiva ideella 
föreningar. En stark och bred besöksnäring attraherar besökare, det skapar en attraktiv 
kommun att bo och verka i och det stärker arbetsmarknaden särskilt för unga då många 
”första-jobb” återfinns inom dessa branscher. För Timrå kommun är det viktigt att stärka 
samarbetet med andra kommuner i regionen för att bli en attraktivare destination. 
Möjligheter att utveckla besöksnäringen i strandnära lägen tillsammans med privata 
intressenter och där utveckling på Åstön, vid Tynderösundet samt av fritidsfiske i sjöar, 
vattendrag och till havs bedöms vara intressant. 
  
Digitalisering och AI – ökad service till företag och medborgare 

Välfärden står inför stora utmaningar kopplat till ekonomi och kompetensförsörjning. 
Dessa utmaningar kräver en omställning till digitala arbetssätt som möjliggör 
effektivisering och nödvändig verksamhetsutveckling. Landets kommuner har kommit 
olika långt i sin digitalisering och har olika förutsättningar och utmaningar. Samtidigt 
står samtliga 290 kommuner med samma grunduppdrag och har samma behov av att 
grundläggande förutsättningar ska vara på plats för att den kommunala verksamheten ska 
fungera. Det är både ineffektivt och kostnadsdrivande att alla kommuner måste skapa 
egna tekniska lösningar och driva digitaliseringsfrågorna på egen hand. SKR har tagit ett 
initiativ kallat ”Handslag för välfärdsutveckling genom digitalisering” som handlar om 
att ta tillvara på potentialen i ett stärkt kommungemensamt digitaliseringsarbete. Genom 
att i högre grad arbeta tillsammans har alla kommuner, oavsett förutsättningar, bättre 
möjligheter att utveckla sina verksamheter och dra nytta av varandras kompetenser och 
innovationer.  

Staten har ett stort ansvar i att samordna arbetet och driva det framåt. Det handlar 
exempelvis om att säkerställa uppkoppling i hela landet, skapa en gemensam digital 
ingång och sammanhållna digitala offentliga tjänster som möter invånarnas behov i olika 
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skeenden i livet. Det är också viktigt att det går snabbare att ändra lagstiftningen för att 
möjliggöra nya smarta arbetssätt och samverkansformer mellan olika aktörer i offentlig 
sektor. Samtidigt är det viktigt att låta kommunerna få bestämma själva vad de behöver 
satsa på. 

Värt att notera är att det är i verksamheterna som värdet av välfärden skapas, utveckling 
sker, kompetenser utvecklas och arbetssätt förändras. Chefer och medarbetare behöver 
vara i hög grad delaktiga i förändringsarbetet eftersom de som är nära medborgaren ser 
vart digitaliseringen ger mest nytta.  

Parallellt med samhällets ökade digitala beroende har vi ett försämrat säkerhetspolitiskt 
läge. Detta ställer nya och ökade krav digitala lösningar och infrastruktur. Under 2022 tog 
Timrå kommun fram en färdplan för digitalisering men den har inte kunnat realiseras 
och prioriterats på grund av att det saknas personella resurser och finansiering.  

Timrå kommun deltar via samverkansavtalet med Mittuniversitetet i flera 
forskningsprojekt kopplat till digitalisering. Det ena är forskarskolan Govtech Challenges 
där doktorander inom olika områden tillsammans med kommunerna utveckla djupare 
kunskap och nya arbetsformer kring digitaliseringen. Områdena kan vara datakvalitet, 
upphandlingsprocesser, verksamhetsnytta m.m.  

Det andra projektet heter DIGIT och består dels av en forskararena där representanter 
från kommunerna kan komma med olika utmaningar som forskarna kan börja forska på. 
Den andra delen heter Digitala gaturummet och handlar om att utveckla verksamheten 
med t ex sensorer.   

Förvärvsarbete och arbetslöshet 

Utvecklingen av andelen förvärvsarbetande, 20–64 år, i kommunen sett under 2018-2021 
har ökat vissa år och minskat andra år.  När det gäller medelinkomsten ligger Timrå lägre 
än länet och riket.2 Medelinkomsten bland länets män är högre än kvinnors. 

Arbetslösheten minskade i riket och länet under 2021-2023. Timrå följer samma trend 
men har legat på en högre nivå än både länet och riket under lång tid. Detta ändrades 
under 2023 och Timrå har i november en lägre arbetslöshet än riket. Det bör noteras att 
vad gäller antalet inskrivna arbetslösa i Timrå uppgår till 554 personer i november och 
antalet öppet arbetslösa är 248 personer.    

 
2 Med medelinkomst menas den genomsnittliga inkomsten för förvärvsarbetande 20-64 år. 
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Källa: Arbetsförmedlingen 

Ungdomsarbetslösheten är högre i Timrå i jämförelse med länet och riket. Den har dock 
minskat under 2021-2023 vilket är mycket positivt. Andelen ungdomar som är etablerade 
på arbetsmarknaden eller studerar två år efter fullföljd gymnasieutbildning har minska 
2020-2021.  Arbetslösheten bland utrikesfödda i Timrå har minskat under 2021-2023 men 
ligger högre än riket. Andelen som lämnat etableringsuppdraget och börjat arbeta har 
minskat sedan 2020.  

Allt tyder fortsatt på att utbildning blir en allt viktigare faktor för att få ett jobb. En 
fullföljd gymnasieutbildning är vanligtvis ett grundkrav, men ofta behövs också en yrkes- 
eller högskoleutbildning. Vad gäller behovet av arbetskraft utifrån etableringen visar 
erfarenheter från både Västerbotten och Norrbotten att de stora kompetensbehoven (80 
%) finns inom gymnasial yrkeskompetens, vilket vuxenutbildningen och gymnasieskolan 
tillhandahåller. Vuxenutbildningen i Skellefteå växte ca 500 % i och med Northvolts 
etablering. Det finns därför ett stort behov av att bygga ut gymnasiet och 
vuxenutbildningens verksamheter så att de anpassas utifrån behovet. Detta gäller både 
verksamheten men även dess lokaler.   

I dagsläget har Timrå Gymnasium strax under 400 inskrivna elever. Det finns inte lokaler 
för att kunna ta emot fler. Skulle Timrå Gymnasium kunna ta emot motsvarande alla 
gymnasieungdomar i kommunen så skulle årsintaget de närmaste åren ligga på 190-200 
elever per årskull. Ett framtidsscenario för gymnasiet skulle kunna vara att Timrå 
gymnasium tar emot 570-600 elever. En fjärdedel av dessa 200 extra elever förväntas börja 
redan hösten 2024. Timrå gymnasium erbjuder idag inte alla nationella program som 
finns, men räknar med att kompensera det med att elever från andra kommuner väljer att 
gå på gymnasiet i Timrå. En ökning av 200 elever skulle innebära en nettoförtjänst för 
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kommunen på ca 6 miljoner per år eftersom man inte behöver köpa lika många 
utbildningsplatser i annan kommun/friskola samt att vuxenutbildningen och gymnasiet 
delvis kan nyttja gemensamma lokaler.  

Vuxenutbildningen kommer att få en större roll kring kompetensförsörjningen utifrån 
etableringen. Ett framtidsscenario för vuxenutbildningen blir att det är en större 
organisation än i dagsläget och alla verksamhetsgrenar utökats och nya tillkommit. 
Inflyttningen till kommunen av utländsk arbetskraft gör att elevantalet i SFI kommer att 
öka. Utökade antal yrkesutbildningar medför att medborgarna erbjuds fler utbildningar. 
Det utökade antalet yrkesutbildningar kommer inte enbart att riktas mot industrin, redan 
nu i januari 2024 startas en undersköterskeutbildning för att kunna möta äldreomsorgens 
behov av arbetskraft. 

Att välja rätt utbildning 

Ungdomsarbetslösheten i Timrå kommun är bland de högsta i länet och det är en hög 
andel ungdomar med slutförd gymnasieutbildning som inte återfinns i varken studier 
eller arbete. Tidigare analyser som gjorts pekar på att valkompetens att välja rätt 
gymnasieprogram eller att man inte kommer in på sitt förstahandsval på gymnasiet kan 
vara en orsak till att man inte heller återfinns på arbetsmarknaden eller i studier, då 
eleverna inte kunnat fortsätta i den riktning som ger jobb. En annan anledning kan vara 
att de inte går ut med tillräckligt höga meritvärden från gymnasiet, vilket innebär att man 
kanske inte kommer in på den utbildning man vill på högskola/universitet.  

Av den anledningen är Studie- och yrkesvägledningens uppdrag avgörande för att eleverna 
ska utveckla sin valkompetens, vilket vi önskar ska leda till att eleverna väljer rätt och som 
i sin tur leder till att de kommer ut på arbetsmarknaden eller i studier.  

Som komplement till ordinarie studie- och yrkesvägledning har huvudmannen utökat 
samarbetet med Ung Företagsamhet och Kompetenskompassen (tidigare framtidsvalet) 
främst med fokus på tidiga insatser med syfte att vidga elevens perspektiv för att stärka 
framtida beslut kring studie- och yrkesval. Flera insatser har genomförts under året i 
samverkan med UF och kompetenskompassen. 

Genom vuxenutbildningen och den satsning som görs leder förhoppningsvis till en 
möjlighet att yrkesväxla eller höja sin kompetens för att vara mer attraktiv på 
arbetsmarknaden. Även i arbetet med att utveckla valkompetens och möjligheten till ett 
gott och självständigt liv är jämställdhetsarbetet en viktig nyckel då eftersom man inte 
lyckas bryta könsnormer bland annat när det gäller val till gymnasieprogram. Ett arbete 
har inletts vid vuxenutbildningen gällande grundläggande och gymnasial utbildning med 
att se över andra alternativ och har börjat se över möjlighet att bedriva denna skolform i 
egen regi. 
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Inom SFI har antalet godkända betyg ökat de senaste åren vilket man ser genom analyser 
är effekten av de nya flexiblare arbetssätt som implementerats i organisationen vilket 
bland annat möjliggjort att elever kan studera och arbeta samtidigt.  

Samverkan för fler i arbete 

Timrå kommun arbetar enligt processen ”Egen hållbar försörjning” där kommunens 
interna arbete med arbetssökande utvecklats till att utgå från individens behov. Insatserna 
är kompetenshöjande för att individen ska nå ut i egen försörjning. Samverkan sker 
mellan socialförvaltningen, barn- och utbildning samt kommunledningskontoret. I 
kommunen sker också samverkan med de flesta av förvaltningarna kring feriejobb.  

Kompetenscenter i Timrå jobbade i november 2023 med 125 deltagare i en aktiv 
planering. Då flera aktörer arbetar med målgruppen är det av vikt att ha god samverkan 
via till exempel via samordningsförbund för att uppnå bästa resultat för kommunens 
medborgare. 

I dagsläget har kommunen en tydlig samverkan med Arbetsförmedlingen kring 
målgruppen då en överenskommelse om samverkan har skrivits mellan myndigheten och 
kommunen med ett fokus på samverkan.  

I lagen om finansiell samordning upprättas samordningsområden mellan 
Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen, kommun och Regionen för att uppnå en effektiv 
resursanvändning. Projektet Stärkt samverkan finansieras via dessa medel och möjliggör 
för insatser utifrån målgruppers behov. Insatserna avser individer som är i behov av 
samordnade rehabiliteringsinsatser och syftar till att genom dessa uppnå eller förbättra 
sin förmåga att utföra förvärvsarbete. 

För 2024 är Kompetenscenter en av de kommunala aktörerna i ESF-projketet Mind the 
gap som syftar till att tillvarata den arbetskraftsresurs som finns bland kommunens 
medborgare i samverkan med Bun och Klk. 

Ta höjd för en hög byggtakt 

För att möjliggöra de tillväxtmål som satts i översiktsplanen behöver 400 nya bostäder till 
2025 och ytterligare ca 500 bostäder fram till 2035. Detta tillväxtmål baserades på ett 
scenario utan Torsboda Industrial Park. Arbetet med etableringen är tänkt att skapa tusentals 
nya jobb i vår region och framförallt i Timrå kommun. Med alla tänkta nya jobb kommer 
bostadsfrågan bli central och kommunen behöver och har stora möjligheter att utvecklas än 
mer mot en boendekommun.  

Det finns genom stöd av översiktsplanen ett flertal områden som kan utvecklas för bostäder 
och för den tillkommande behov av kommunal och kommersiell service. I vissa 
utvecklingsområden för bostäder, framförallt i Söråker, är kommunen stor markägare. Men 
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för att kunna utveckla områden till sin fulla kapacitet behöver förvärv eller samarbeten med 
markägare ske. 

Befintlig översiktsplan är inriktad på att det ska finnas bostäder för cirka 1000 nya invånare 
2025 och för ytterligare 1000 nya invånare 2035 enligt översiktsplanen. Inriktningen bör 
justeras i enlighet med resultatet av de scenarioanalyser som ska arbetas fram under 2023.  

Framför allt bör målet om antalet bostäder till 2035 revideras utifrån resultaten av 
kommande scenarioanalyser. Baserat på nuvarande mål, översiktsplan och en bedömd möjlig 
framtida etablering så kan ett nytt tillväxtmål vara 1500 nya bostäder fram till 2030. 

Under uppbyggnadsfasen av fabriken i Torsboda, ca 2-3 år, behövs tillfälliga bostäder för 
gästarbetare. Något som påverkar arbetet är att SCA ska även bygga bioraffinaderi och 
behöver upp till 2000 gästarbetare under 3-5 år med start tidigare 2026. Även Torsboda 
Nord torde ha liknande behov. Det handlar därför troligen om längre tid och större behov 
än vad tidigare har antagits. (ev 4000-8000 gästarbetare på plats i regionen under 5-10 år) 
 
Etableringen som sker i Torsboda innebär ett mycket stort VA-projekt för att försörja 
etableringen med vatten och avlopp. Under de närmsta två åren kommer kapaciteten för det 
befintliga reningsverket vara maximalt belastat. Men därefter, med ett nytt reningsverk, 
skapas också helt nya förutsättningar för Söråker-Tynderö att växa rejält.   
I väntan på det nya reningsverket bör kommunen arbeta, specifikt i Söråker, med 
gestaltnings studier och detaljplaner för att skapa förutsättningar för att snabbt kunna 
bebygga nya områden där. 

Generellt för hela kommunen bör flertalet strategiska planer antingen tas fram eller revideras   
t ex vattentjänstplan och bostadsförsörjningsprogram. Det är även viktigt med ett energi-, 
resurseffektivt och klimatsmart byggande för en ökad energieffektivisering i befintliga 
bostäder och verksamheter för att minska klimatpåverkan i Timrå.  

Byggtakten i Timrå kommun har varit hög, men den rådande konjunkturen gör att takten 
har mattats av. Inflyttningen till kommunen är avgörande för fortsatt nyproduktion av 
bostäder och vice versa. Bostadsförsörjningen är en viktig faktor för näringslivets tillväxt. 
Här ligger utmaningen i att ha modet att bygga nytt samtidigt som det behöver satsas på 
näringsliv och möjligheter till nya jobb. 

Kommunen har ett ålderstiget bostadsbestånd. Bostadsbyggandet under 2000-talet har varit 
mycket lågt. Det har färdigställts ca 180 bostäder (småhus) under perioden 2001-2022. 
Småhusproduktionen har legat mellan 5-15 per år de senaste åren. Från 2019 har även ett 
antal flerbostadshus med sammanlagt ca 75 lägenheter uppförts. Under 2022 har bygglov för 
ytterligare 56 lägenheter i flerbostadshus beviljats och cirka 10 nya enfamiljshus har byggts. 
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Behov för framtidens välfärd 

En kommun i tillväxt skapar utrymme för satsningar som behöver göras för att trygga 
framtidens välfärd, och som bidrar till den samlade utvecklingen av vårt samhälle.  
 
När det gäller kommunens egna verksamhetslokaler är utmaningen att omhänderta ett 
eftersatt underhåll, främst på förskolor, samtidigt som förändrade krav på verksamheten kan 
medföra behov av om-, till- eller nybyggnation. Det gäller även delar av kommunens 
idrottsanläggningar t ex omklädningsrum vid arenaområdet. Där finns ett behov av att 
ersätta befintliga omklädningsrum med nya som kan nyttjas av alla idrotter. Detta 
aktualiserar frågor om vilken standard och vilket utbud som ska finnas inom respektive 
kommunområde, ställt mot krav och tillgängliga resurser. Lokalresursplanen med 
inriktningsbeslut är viktig gemensam utgångspunkt. Den behöver kompletteras med en 
samlad strategi för hur kommunen ska arbeta framåt med både befintliga och nya lokaler 
inom samtliga verksamhetsområden. Kultur- och Tekniknämnden har gjort en extern 
utredning kring nyttjandet av idrottshallar. Den stödjer behovet av omklädningsrum 
arenaområdet samt att det inte är ett stort behov av fler idrottsytor utifrån uthyrningsnivån. 
Detta inkluderar även satsningar på energieffektivisering och minskad klimatpåverkan. Detta 
har blivit ännu mer aktuellt eftersom energipriserna har ökat mer än normal inflationstakt.  
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Förskola och grundskola med ändamålsenliga lokaler  

Kraven på förskolans lärmiljö har förändrats. I dag finns det nationella normer för 
barngruppernas storlek, max 12 barn för barn upp till 3 års ålder, max 15 för barn över 3 år. 
I den nya läroplanen från 1 juli 2019 uttrycks det att verksamheten ska vara en daglig 
utbildning där omsorg, utveckling och lärande bildar en helhet med förtydligade roller och 
ansvar för genomförandet. Detta innebär att flera av förskolorna behöver förändra sin 
organisation, vilket också kan medföra behov av lokalförändringar. I Söråker pågår 
byggnation av ny förskola. Andra förskolor/områden som kan behöva förändras är centrala 
Vivsta, Bergeforsen, Timrådalen och Böle-Tallnäs. En förstudie kring nya förskolor för dessa 
områden blev färdig under hösten 2022. Det finns ett behov att revidera behovet utifrån 
förstudien utifrån att trenden just nu är färre invånare och färre födda barn. Detta kan leda 
till att färre förskolelokaler behövs samt att vissa av de befintliga kanske kan användas till 
annan kommunal verksamhet. 
 
Inom grundskolan är standarden acceptabel samt att de är ändamålsenliga. Vid 
Mariedalsskolan finns det behov att lösa matsalssituationen långsiktigt. Idag äter eleverna i 
tillfälliga lokaler placerad vid skolan. Denna fråga hänger mycket ihop med den önskade 
centrumutvecklingen kring Vivsta skola byggs om till kontorslokaler. Förslaget är att skjuta 
den investeringen framåt för att först bestämma hur centrumet ska se ut i området t.ex. 
eventuella detaljplaner tillsammans med behovet av förskola och matsal.  
 
Aktuella fastighetsförändringar samt ändrade krav och behov för 
anläggningar 

I den strategiska lokalresursplanen för perioden anges att ett nytt äldreboende bör byggas 
med början under 2025. Uppdraget har getts till socialtjänsten och Timråbo och ett 
beslutsunderlag för byggandet av ett äldreboende har presenterats under 2023. Behovet av 
antal platser långsiktigt har reviderats till 50 stycken. Påbörjat planarbete fortsätter. Förslaget 
är att kommunen bygger det i egen regi för att minska kostnaderna. 
 
Andra strategiska investeringar som planeras är utbyggnad av Timrå gymnasium för att 
inrymma vuxenutbildningen och SFI detta för att kunna samlokalisera verksamheten, 
strategiska energieffektivisering samt översyn av lokaler för kostverksamheten utifrån att det 
är sårbart med enbart ett produktionskök.   
 
Kraven på kommunens idrottsanläggningar har förändrats över tid, vilket ställer högre krav 
idag än tidigare. Detta i kombination med medborgarnas ökade krav, och kommunens 
ambition att erbjuda en god infrastruktur för idrottsutövande. Även här aktualiseras frågan 
om standard och utbud inom respektive kommunområde ställt mot krav och förväntningar 
som finns. Kultur- och tekniknämnden har gjort en extern utredning kring nyttjandet av 
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idrottslokaler. Slutsatsen är att de anläggningarna som kommunen räcker långt om det inte 
är så att kommunen medvetet vill satsa mer inom detta område för att det är en viktig del 
för att bidra till en attraktiv kommun att leva och bo i. 
 

Målbild Livskvalitet och attraktiva livsmiljöer 

Inriktningsmål; 

Goda förutsättningar för ett ekologiskt hållbart liv. 

En trygg och attraktiv plats för alla.  

Nyckeltal med beskrivning 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Trend 

Befolkning i kollektivtrafiknära läge, andel (%)  66,1  69,8  72,5  71,9     
Bostäder totalt, antal/1000 inv. 480 488 491 493 496   
Deltagartillfällen i idrottsföreningar, antal/inv 13-16 år 48  46 39 35    
Ekologiska livsmedel i kommunens verksamhet, andel (%) 25  24 24 20 23   
Hushållsavfall som samlats in för materialåtervinning, inkl. 
biologisk behandling, andel (%) 29  24 21 20 27   

Invånare 16-84 år som avstår från att gå ut ensam, andel (%) 26   24 25 23   
Skyddad natur totalt, andel (%) 1.3  1,3 1,3  1,3 1,5   
Tillgång till bredband om minst 100 Mbit/s, andel (%) 76.5  79.7 84  84,4 86,6   
Utsläpp till luft av växthusgaser totalt, ton CO2-ekv/inv.   7,86  6,96  6,3  5,5    
Timrå som plats att leva och bo på, andel (%)    97 94 93  
Möjlighet till insyn och inflytande i kommunen, andel (%)    25 30 20  
Medborgare rekommenderar andra som inte bor här att flytta 
till Timrå, andel (%)    68 66 71  
Hur bra Timrå kommun sköter sina verksamheter, andel (%)    89 87 87  
 

Medborgarna om platsen Timrå 

Medborgarna ger Timrå bra omdömen inom många områden i medborgarundersökningen. 
När de svarande ser till kommunen som helhet så anser 93 procent3 att Timrå är en bra plats 
att leva och bo på, dock har betyget sänkts från 2021 år då det låg på 97%.  De tycker även 
att kommunen sköter sina verksamheter på ett bra sätt (87%)4och 71%5 kan rekommendera 
andra som inte bor i kommunen att flytta till Timrå. Det som har försämrats jämfört med 
föregående år är möjligheten till insyn och inflytande över kommunens beslut och 
verksamheter. Detta har minskat från 30% 2022 till 20% år 20236.  
 

 
3 Riket 92 % 2023.  
4 Riket 79 % 2023 
5 Riket 62% 2023. 
6 Riket 19 % 2023 
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När medborgarna får svara på hur skola och omsorg fungerar i Timrå så får samtliga 
områden ett högre betyg jämfört med riket förutom den kommunala vuxenutbildningen7. 
Det som är viktigt i medborgarnas boendemiljö är att det är nära till natur och parker och 
att det finns platser för barn att leka på, att det är tyst och lugnt, nära till livsmedelsaffär 
samt hälso- och sjukvård. När det gäller bemötande, information och inflytande ses en 
sänkning inom samtliga områden. Medborgarna i Timrå ger ett sämre betyg kring 
bemötande från tjänstepersoner och politiker jämfört med föregående år och Timrå ligger 
nu lägre än riket. En markant sänkning ses inom möjligheten att påverka inom de 
kommunala verksamheterna, även möjligheten att påverka politiska beslut. Vad gäller 
tryggheten ses en minskning vad gäller att känna sig trygg utomhus när det är ljust. Däremot 
så är det fler som känner sig trygga utomhus när det är mörkt jämfört med föregående år. 
Medborgarna ger även ett bättre betyg till polisens närvaro i kommunen jämfört med 
föregående år. Dock ligger Timrå lägre än riket.   
 
För att öka inflyttningen så är den bild som kommuniceras av Timrå otroligt viktig.   
En attraktiv plats grundar sig på ett antal byggstenar såsom en väl fungerande kommunal 
service, ett engagerat föreningsliv, en stark arbetsmarknad, trygg skola och en aktiv 
besöksnäring. Det här blir tydligt i arbetet med platsvarumärket.  

Strategin för platsvarumärket har reviderats utifrån ett nytt nuläge med en 
samhällsomvandling i fokus och inriktas på målgrupperna befintliga företag och 
medborgare som ska bli och vara ambassadörer.   

Timrås goda miljö 

Utsläpp av koldioxid leder till snabbare global uppvärmning vilket Timrå kommun måste 
förhålla sig till. Konsekvenserna av detta kan vara översvämningar, torka, stormar, nya 
sjukdomar och klimatflyktingar. Ambitionsnivån i Timrå är att skapa förutsättningar för 
ett samhälle med lägre resursanvändning av energi samt förebygga och minska riskerna 
för skador och olyckor till följd av förväntade klimatförändringar. Dessutom är det 
viktigt att satsa på energieffektivisering och förnybar energi, exempelvis solel/solvärme, 
vindkraft, biogas och biobränsle. Ny teknik kommer att spela en viktig roll, både för att 
begränsa men också för att mildra effekterna av klimatförändringarna. Människors 
livsstilar och konsumtionsmönster påverkar också utvecklingen.  

Nyckeltalet växthusgasutsläpp utanför utsläppshandeln visas i bilden nedan och är utsläpp 
av växthusgaser i det geografiska området men exkluderar utsläppshandeln eftersom det är så 
formuleringen ser ut i det nationella målet. 
 

 
7 Ligger strax under riket.  
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Bild: Växthusgasutsläpp utanför utsläppshandeln 

 
Förorenade områden är platser som riskerar att skada eller skapa olägenhet för miljön eller 
människors hälsa. Orsaken till föroreningarna kan kopplas till tidigare och nuvarande 
industrier eller annan verksamhet som påverkat miljön negativt. I bilden nedan syns potentiellt 
förorenade områden. Röda prickar har den högsta riskklassen och de gröna den lägsta. Blå 
prickar är inte riskklassade.  

 
Bild: Potentiellt förorenade områden. 
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Insatser för ett hållbart Timrå 

Hur vi konsumerar, tar hand om våra saker samt hur vi gör oss av med de saker vi inte 
längre behöver påverkar människor och miljö. Timrås kommuninvånare, fritidshusägare 
och besökare, liksom offentliga och privata verksamheter behöver ges förutsättningar att 
agera så en ekonomiskt, ekologiskt och socialt hållbar hushållning med resurser kan 
uppnås. Avfallsplanen är ett verktyg vid omställningen från ett linjärt till ett cirkulärt, 
hållbart Timrå. 

Till stor del handlar det om beteende där vi behöver ändra vårt sätt att konsumera, vårda 
och bruka våra saker. Genom att handla second hand, dela med oss av det man äger samt 
se till att de saker som köps nytt kan lagas och är gjorda av hållbara material, kan vi 
möjliggöra att saker både håller länge och kan nyttjas under hela sin livslängd. Att göra 
detta bidrar till att bevara naturresurser för framtida generationer. 

Miljön påverkas indirekt genom våra konsumtionsmönster. Det är därför viktigt att öka 
medvetenheten och kunskapen hos verksamma i Timrå så de kan minska sin 
miljöpåverkan genom att göra hållbara val. Innehåll av farliga ämnen i avfall kan minskas 
genom att vid inköp välja produkter som har en så liten påverkan på miljön som möjligt.   

Mängden matsvinn behöver också minska, det vill säga mat som kunde ha ätits upp men 
som slängs till följd av brister i hantering eller avsaknad av planering. Att minska 
matsvinnet medför att både pengar och naturresurser sparas. 

Materialåtervinning är när avfall som sorterats efter materialslag genomgår en 
behandlingsprocess för att bli råvara till nya produkter. Att öka efterfrågan på återvunnet 
material och att möjliggöra för återvinning genom anpassade sorteringslösningar är 
nyckelfaktorer för att öka mängden material som återvinns. 

Timråbo fortsätter att bedriva ett aktivt hållbarhetsarbete. På miljösidan är målsättningarna 
höga och under 2018 skrev Timråbo under Allmännyttans Klimatinitiativ, med mål om en 
fossilfri allmännytta år 2030 samt en reduktion av bolagets energiförbrukning med 30 
procent jämfört med år 2007. Under 2022 har Timråbo fortsatt arbetet med att minska 
energiförbrukningen samtidigt som fokus på boendekomforten har varit hög. Nöjd kund 
index för temperatur i lägenhet ligger fortsatt på en stabil och relativt hög nivå. Arbetat med 
att minska energiförbrukningen har pågått under många år. Under 2022 är har det utförts 
fönsterbyten, injustering och i vissa fall även bytt ut radiatorer i lägenheter där temperaturen 
skiljer sig från övriga. Det har även gjorts utbyte av enstaka värmeväxlare och samt 
entréportar. Vidare har fler undermätare ordnats för att kunna följa energiförbrukningen på 
mer detaljerad nivå. 
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Vikten av väl fungerande infrastruktur 

Medborgarna i Timrå ger ett bra betyg kring möjligheten att transportera sig med bil i 
kommunen. Det som kan förbättras är möjligheten att på ett enkelt sätt kunna göra längre 
resor från kommunen utan att använda bil, möjligheten att kunna använda kollektivtrafiken 
för att ta sig till fritidsaktiviteter samt att använda kollektivtrafiken för vardagliga resor. 
Tillgången till kollektivtrafiken har ökat de senaste åren om man ser till andel av 
befolkningen som bor i kollektivtrafiknära läge det vill säga de som har en trafikerad 
hållplats 500 m från sin bostadsadress. Detta arbete behöver fortsätta så att den lokala 
kollektivtrafiken stärks och får ett utbud som gör det möjligt för fler att åka kollektivt. 
Gång- och cykelvägnätet mellan tätorterna i Timrå och övriga större bostads- och 
verksamhetsområden behöver byggas ut och då är det viktigt att prioritera förbindelser till 
skolor, större arbetsplatser, resecentra och andra viktiga bytespunkter för kollektivtrafik. 
Detta arbete pågår och det syns i medborgarundersökningen där trafiksäkerheten på gång 
och cykelvägar får bättre betyg än i riket.  

Det sker en förändring i attityd från att bo i närheten av jobbet, till att jobba i närheten av 
hemmet. Den digitala infrastrukturens har stor betydelse för möjligheten att arbeta och 
mötas på distans. Därför behöver kommunen stödja utvecklingen av bredband och telefoni 
på landsbygden vad avser täckning, tillgång och kapacitet, särskilt utifrån det som beskrivits 
tidigare kring digitalisering och IT. Andelen invånare med tillgång till bredband har ökat 
successivt de senaste åren. För närvarande har 87 procent tillgång till bredband med 
100Mbit/s. Utbyggnaden går framåt med för långsamt. I medborgarundersökningen svarar 
85 procent att internetuppkopplingen i bostaden täcker det behov som hushållet har.  
 
Timrå som attraktiv ort för boende 

Tillgång till bostäder och en mix av boendeformer skapar underlag för en god 
bostadsförsörjning. Bostadsmarknaden i Timrå kommun utgörs av totalt cirka 8 800 
bostäder. Antal lägenheter i olika hustyper och upplåtelseformer var följande vid utgången 
av 2022 enligt statistik från SCB: 
 

Hustyp 
Upplåtelseform Antal Andel (%) 

Småhus Hyresrätt 56   
  Bostadsrätt 58   
  Äganderätt 4628   
  Uppgift saknas 1   
  Totalt 4743 54% 
Flerbostadshus Hyresrätt 1960   
  Bostadsrätt 1822   
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  Totalt 3782 43% 
Övriga hus Hyresrätt 98   
  Bostadsrätt 2   
  Totalt 100 1,1% 
Specialbostäder Hyresrätt 178 2,0% 

Totalt 8803   
*  Specialbostäder avser bostäder för äldre/funktionshindrade, studentbostäder och övriga 
specialbostäder. Källa: SCB 
 
Jämfört med föregående år så ses en förändring vad gäller antalet flerbostadshus och 
antalet småhus där det senare har minskat. Anledningen är att olika bostadstyper kodats 
om då t ex de byggts om till flerbostadshus men varit kodade som småbostadshus. De 
nybyggda lägenheterna i Söråker finns inte med i statistiken för 2022.  

En inriktning att öka andelen bostadsrätter borde främst prövas i attraktiva lägen, t.ex. i 
Sörberge, Fagervik och Söråker. Den ekonomiska standarden är högre i områden med stor 
andel äganderätter. I de två glesbebyggda områdena finns nästan bara småhus med 
äganderätt. För närvarande pågår utvecklingen av bostäder i området Solhöjden mellan 
Sörberge och Fagervik samt i centrala Söråker. Flera företag har visat intresse för att bygga 
vid Solhöjden och markanvisningar har getts till sex företag.  

AB Timråbo har 2023 ca 1 900 hyresrätter inklusive lägenheter för särskilda boenden, till 
exempel kommunens äldreboenden eller andra behovsprövade boenden (199 st.). Timråbo 
har cirka 95 procent i marknadsandel gällande hyresrätter i kommunen.  

I den återkommande Nöjd Kund Index bland Timråbos hyresgäster ligger värdet på 47 
procent gällande andelen helnöjda kunder. Målsättningen är att nå 50 procent, som en 
indikation på långsiktig lönsamhet och lojalitet från kund. Det genomsnittliga värdet för 
alla medverkande bostadsföretag i landet är 31 procent. När utfallet analyseras kan utläsas en 
extremt hög nöjdhet gällande det personliga mötet mellan Timråbo och hyresgästerna.  

Under 2023 har en markant ökning av antalet registrerade i Timråbos bostadskö noterats. 
Bakom siffrorna finns en extern påverkan i form av ”nätjänster” som erbjuder 
bostadsköbevakning för deras kunder och en registrering i valda bostadsköer nationellt. 
Det finns även en organisk tillväxt av sökande som med största sannolikhet kan 
sammankopplas med kommande etablering i Torsboda. Statistik gällande verkligt 
antalbostadssökande per förmedlat objekt under år 2023 visar en helt annan bild. Antalet 
sökande per ledigt förmedlat hyresobjekt har nu sjunkit till 23 stycken personer. 
Uthyrningen tar också längre tid och flera lediga hyresobjekt får annonseras två gånger 
innan uthyrning sker. Med andra ord det råder stiltje på bostadsmarknaden i Timrå, 
vilket lättast kan förklaras med att befolkningen i Timrå minskar. Det finns just nu ingen 
bostadsbrist. Förhoppningen är att ett ökat bostadsbyggande inom Timrå kommun ska 
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öka inflyttningen. En ökad befolkningsutveckling ger en positiv effekt för bolagets 
uthyrning. Nybyggnationen i Söråker är klar med 54 nya lägenheter. Parallellt tittar man 
på andra möjliga projekt, så väl nyproduktion som ombyggnation av befintliga lokaler.  

 
Attraktiva och trygga miljöer 

När det gäller den kommunala fysiska miljön som t.ex. parker, torg, vägar, gång- och 
cykelvägar samt tunnlar kan den fysiska utformningen ha betydelse för upplevd trygghet hos 
medborgarna. Kommunen har medvetet arbetat med att förbättra belysningen och gjort den 
mer energisnål.  
 
Inom social hållbarhet har Timråbo höga målsättningar och tryggheten i bolagets 
fastigheter är viktigt. Under året har Timråbo arbetat vidare med trygghetsfrågorna och 
lanserat Trygga trappan, ett samarbete med Polisen i syfte att minska så kallat häng i 
trapphus och källare. Vidare har ett omtag med ”Jag bryr mig – Huskurage” genomförts, 
med utbildning för medarbetarna gällande mäns våld mot kvinnor. 

Kommunens utemiljöer i form av park och skog har stora ytor och håller en hög standard. 
Det görs idag möjligt via tillgången till arbetskraft från bl.a. kommunens 
Arbetsmarknadsenhet. Möjligheten att nyttja arbetsmarknadsåtgärder och kompetensen hos 
de arbetssökande kan komma att förändras, vilket skulle driva upp kostnaderna om 
kommunen ska erbjuda samma standard som idag. Underhållet av den offentliga miljön 
anser medborgarna är bra. Timrå får goda betyg vad gäller skötsel och snöröjning av gång 
och cykelvägar, snöröjning av vägar, naturområden, allmänna platser t ex parker, torg och 
lekplatser.  
 
Bibliotekets roll för fri åsiktsbildning 

Biblioteksverksamheten i kommunen har rätt nivå utifrån kommunens storlek och geografi; 
ett resursstarkt huvudbibliotek i det största befolkningsområdet, med korta avstånd till 
servicen, samt filialbibliotek i det näst största befolkningscentret Söråker och 
biblioteksservice i Ljustorp som är glesbygd.  
  
Bibliotekens roll som förmedlare av böcker i pappersformat kommer fortlöpande att 
minska, men under överskådlig tid kommer det att finnas ett behov av att låna böcker och 
tidskrifter fysiskt. Medborgarna ger biblioteket ett högt betyg både vad gäller utbudet av 
böcker och tidskrifter samt det digitala utbudet. Även bibliotekets utbud av aktiviteter får ett 
högre betyg jämfört med riket. Biblioteket som en plats för arrangemang och socialt rum 
kommer att kvarstå, likaså för människor som av ekonomiska eller kunskapsmässiga skäl 
behöver ha tillgång till bibliotekets avgiftsfria tjänster, samt vuxenstuderande som 
fortfarande behöver tillgång till läroböcker i fysiskt format. Även bibliotekets stöd och 
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resurser till individuella behov i form av läshandikapp. För att nå kommunens medborgare 
utöver de öppettider som biblioteket har så är det viktigt att utreda och införa mer-öppet. 
Mer-öppet innebär att biblioteket är öppet andra tider där låntagaren besöker biblioteket 
fysiskt med digital inloggning. 
 
Utmaningar inom området är att värna bibliotekets fortsatta roll för den fria 
åsiktsbildningen, och att öka stödet till skolornas uppdrag att lära barn läsa genom 
kompletterande läsfrämjande åtgärder. Här finns möjlighet till samverkan mellan skolan och 
kultur och teknikförvaltningen i syfte att öka utbildningsnivån i kommunen genom att 
elever går ut med godkända betyg.  
 
Kommunen har under 2023 köpt in en kultur/biblioteksbuss som nu kommer att användas 
inom verksamheten. Denna buss kommer kommande år att möjliggöra att nå barn/unga 
och äldre på ett annat sätt än idag. 
 
En rik fritid för unga 

Kommunen behöver ge möjligheter till spontanidrott i närmiljö samt hälsosamma miljöer 
som ger möjlighet till egen friskvård för både vuxna och unga. Att motionera är viktigt ur 
en folkhälsoaspekt men även för ungas lärande i skolan. Det senaste året har tillfällen då 
ungdomar deltar i aktiviteter arrangerade av idrottsföreningar gått ner, delvis på grund av 
pandemin. För att motverka detta finns det ett bra exempel och det är IOP mellan 
kommunen och Timrå IK (Teamster) för att få fler barn i rörelse, framförallt barn som idag 
inte är föreningsaktiva. Undersökningar i åk 7-9 visar att ca 40 % inte deltar i någon 
organiserad fritidsaktivitet. Om man sen ser till åk 1 på gymnasiet så har detta ökat än mer. 
Det finns också siffror som visar att det finns yngre åldersgrupper där ensamheten ökar. 
Detta visar också vikten av att sätta yngre personer i ett socialt sammanhang som t.ex. 
föreningslivet.  
 
Fritidsgårdens betydelse för den äldre tonårsgruppen har fortlöpande minskat generellt sett, 
framförallt bland flickorna. Det innebär att många fritidsgårdars utbud anpassas efter och 
passar tonårspojkar. Trots att många gårdar idag har relativt bra resurser att erbjuda ett 
varierat innehåll så visar forskning att det har en relativt liten betydelse för att aktivera äldre 
tonåringar, utöver att man behöver gården som en mötesplats och socialt rum. Timrå 
kommun är i behov av fler mötesplatser för barn i åldrarna 9-12 år, förutom de som finns i 
Tallnäs, Söråker och Ljustorp.  
 
Kommunen ger generellt ett högt betyg till kommunens idrott, motion och friluftsliv. 
Utbudet av friluftsområden, belysta motionsspår, möjligheten att nyttja idrotts- och 
motionsanläggningar samt öppettiderna är bra.   
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Det är viktigt att arbeta för att erbjuda både barn och unga trygga fritidsmiljöer där de yngre 
barnen senare blir gårdsbesökare på kvällen, och som har ett reellt inflytande över den 
verksamhet som ska bedrivas. Speciellt viktigt är det att fortsätta utveckla Pangeas barn- och 
ungdomsverksamhet utifrån barnkonventionen och i ett mer integrerande perspektiv. När 
det gäller barn och unga bör samverkan mellan olika aktörer både inom kommunen och 
externa aktörer utökas eftersom det ger en möjlighet att sätta in tidiga insatser för att 
motverka utanförskap och i längden kriminalitet. 
  
För övriga fritidsaktiviteter finns det ett stort behov av kostnadsfria aktiviteter under lov för 
många barn. Genom regeringens bidrag till kommunerna har Timrå kommun byggt en 
framgångsrik modell för kostnadsfria sommarlovsaktiviteter, dels genom egen 
lägerverksamhet och dels genom föreningssamverkan. Under flertalet år har 700-800 
ungdomar i åldrarna 7-12 år deltagit i en sommarlovsaktivitet, vilket utgör cirka 40 procent 
av målgruppen. När alla barn får möjlighet att delta i ett utbud av kostnadsfria aktiviteter, 
ges också möjlighet för föreningar att nå fler barn i ordinarie verksamhet under resten av 
året. En stor utmaning kommande år för kommunen är att regeringen har slutat ge bidrag 
för dessa aktiviteter. Detta innebär att kommunen kommer kommande år att finansiera 
detta utan stadsbidrag om det ska fortsätta i samma omfattning.  
 
Kulturens betydelse  

Medborgarnas betyg för det lokala kultur- och nöjeslivet har sänkts. Betyget för utbud av 
ställen för unga att träffas på har däremot förbättrats. Folkets Hus i Söråker, Biblioteket, 
Pangea och vissa bygdegårdar är viktiga arenor för att möjliggöra det kulturutbud som 
kommunen eller ideella organisationer erbjuder. Huvudinriktningen är fortsättningsvis att 
ge barn och unga tillgång till konstnärliga och kulturella verksamheter. 
 
Timrå kommun har en av regionens bäst uppbyggda strukturer för att barn och unga ska 
kunna delta eller uppleva kultur under skoldagen. Från årskurs 1-9 kommer alla barn i 
kommunen att få se professionella dansare eller teaterföreställningar, musikkonserter, göra 
film och se film samt möta barn- och ungdomsboksförfattare i klassrummen. Genom ett 
samarbete med skapande skola har möjligheterna att delta eller uppleva kultur utvecklats 
och förstärkts under åren. Här ses ett behov av att involvera fler barn och unga som 
ansvarar för egna arrangemang.  
 
När det gäller vuxnas kultur är det organisationer och föreningar som huvudsakligen ska 
vara arrangörer och som ska kunna söka och få stöd i några av de bidragsformer som 
kommunen erbjuder. Här är det viktigt att bidragen till föreningslivet inte urholkas i sådan 
takt att det skadar dagens utbud av kulturella arrangemang som riktas till medborgarna.  
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Resurser Engagerade och ansvarstagande chefer och medarbetare 
Nyckeltal med beskrivning 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Trend 

Medarbetarengagemang (HME) totalt kommunen - 
Ledarskapsindex 76  84 79 80 81 83  
Medarbetarengagemang (HME) totalt kommunen - 
Motivationsindex 76  83 78 79 80 81  
Medarbetarengagemang (HME) totalt kommunen - 
Styrningsindex 77  84 78 80 81 81  
Medarbetarengagemang (HME) totalt kommunen - 
Totalindex 76  84 78 80 81 82  

Sjukfrånvaro kommunalt anställda totalt, (%)  5.8  5.5 6.5  6.6 8  7,8*  
Tillsvidareanställda månadsavlönade, kommunalt 
anställda, andel (%) 74 78 78 76 77   
*Nov 2023 

Kommunens chefer och medarbetare 

År 2023 var 1 561 personer anställda hos Timrå kommun. Som ett led i att arbeta 
effektivt och få ekonomi i balans har Timrå kommun de senaste åren successivt minskat 
sin personalstyrka. Antal anställda 2023 har minskat med 33 anställda. Det 
omställningsarbete som pågår har varit framgångsrikt och har lett till minskat antal 
anställda över tid.  

Via projektet Heltidsresan så sker arbetet med att norm ska vara heltid. Antalet anställda 
heltider uppgår 2023 till 1301 personer.  Detta har minskat jämfört med föregående år 
med 27 personer.  
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Enligt Svenska nyckeltalsinstitutet ligger en optimal storlek p å en arbetsgrupp på 15 
individer men i verkligheten ligger många offentliga arbetsplatser på ca 30-40 medarbetare 
och ibland mer. Nedan visas antalet anställda per chef.   

 

Datum Antal anställda 
(tillsvidare) 

Antal chefer Snitt/chef 

181101 1 382 83 16,6 

191101 1 345 73 18,4 
201101 1 480 76 19,5 
211101 1 441 76 18,9 

221101                        1 
482 

76 19,5 

231101 1 397 76 18,4 

 
Snittet på 18,4 bör relateras till att variationen inom kommunen är bred, från 1 
medarbetare till cirka 45. De höga talen återfinns och är vanliga inom socialförvaltning 
och barn- och utbildning. Det innebär en utmaning i utvecklandet av en väl fungerande 
ledning och styrning med ett nära ledarskap med möjlighet till delaktighet och 
samskapande.  

Sjukfrånvaro 

Nedan redovisas sjukfrånvaron under 2019-2023.  

År 2019 (2018 10 21 – 2019 10 20) – 5,5% 

År 2020 (2019 10 21 – 2020 10 20) – 6,5% 
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År 2021 (2020 10 21 – 2021-10 20) – 6.8% 

År 2022 (2021 10 21 – 2022 10 20) – 8 % 

År 2023 (2022 10 21 – 2022 10 20) – 7,8% 

Sjukfrånvaron ligger kvar på ungefär samma nivå som 2022. Ser vi till fördelningen per 
kön så har sjukfrånvaron ökat för män men för kvinnor ligger det kvar på samma nivå 
som föregående år. Anledningen till att sjukfrånvaron fortfarande är på en hög nivå är att 
Försäkringskassans regler har blivit generösare. Idag utgår de ifrån särskilda och 
övervägande skäl  v s om läkare kan ge en prognos om att en arbetstagare kan komma 
tillbaka till sin tjänst inom ett år eller längre så fortsätter Försäkringskassan att betala ut 
sjukpenning.  

De senaste åren har utbildningsinsatser och implementering gjorts kring kommunens 
övergripande rehabiliteringsprocess. Även kompetenshöjning i rehabiliteringsverktygen 
Adato och Stella har genomförts. Resultatet har blivit en minskad korttidssjukfrånvaro 
och minskade kostnader samt ett bra omhändertagande av medarbetarna.  

Personalomsättning 

Personalrörlighet beskriver flödet av personal in i, inom och ut ur kommunen. 
Möjligheten att rekrytera externt varierar mellan förvaltningarna. Särskilt utmanande är 
det för yrkesgrupper inom utbildningsområdet och vård- och omsorg.  

Personalomsättning är ett annat mått på rörlighet. Måttet baseras på tillsvidareanställda 
medarbetare som börjat eller slutat och ger ett värde för hur stor andel av den samlade 
kompetensen som har bytts ut under mätperioden. Förändringen speglar 
omställningsarbetet med färre anställda som följd. 
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Kompetensförsörjningsutmaningen  

Timrå befinner sig i starten på en unik samhällsomvandling, där Timrå är ett tydligt 
centrum för den gröna omställningen som är viktig för hela Sveriges och Europas 
utveckling. För arbetsgivaren Timrå kommun betyder det stora utmaningar med att 
försörja organisationen med kompetens och kompetensförsörjningen är en avgörande 
fråga för ett växande Timrå.  

Hela kommunsverige står inför en demografisk utmaning med fler äldre som också 
påverkar kompetensförsörjningsbehovet. Utmaningen består i att samtidigt som behoven 
av personal till välfärden ökar, så ökar inte antalet sysselsatta i motsvarande omfattning. 
Därför behövs ett strukturerat och systematiskt arbete med kompetensförsörjning.  Det 
behöver finnas en röd tråd genom hela kompetensförsörjningsprocessen. En process som 
utgår från medarbetaren och består av att attrahera, rekrytera och behålla kompetens, men 
även att utveckla och använda kompetensen rätt och hållbart i organisationen.  

Timrå kommun behöver ta fram en kommunövergripande kompetensförsörjningsstrategi 
för att öka beredskapen och förmågan att hantera omvärldens förändrade krav och 
förväntningar. Strategin ska tydliggöra strukturen för organisationens arbete med 
kompetensförsörjning och peka mot områden som är viktiga att fokusera på. Den ska 
också ge vägledning mot aktiviteter som tar oss närmare strategin att säkra kompetens i 
vår styrmodell. 

Samverkan behöver ske med kommunen platsvarumärkesarbete eftersom en utgångspunkt 
i arbetet är Levbarhet vilket innebär att mjuka frågor är viktiga för människors beslut att 
stanna. Det Timrå kommun behöver fortsätta arbeta med är följande områden.  

Attraktiv arbetsgivare  

Fortsätta att stärka och sprida bilden av Timrå kommun som en attraktiv arbetsgivare på 
både lokal, regional, nationell och på sikt internationell nivå. För att lyckas behöver vi 
synas i rätt medier, vara på relevanta mötesplatser och aktivt söka upp och bygga 
relationer med potentiella medarbetare.  

Anställning och erbjudande  

Kommunens erbjudande bör ses över kontinuerligt så att det är anpassat och 
konkurrenskraftigt för nuvarande och framtida medarbetare.  

Lärande och utveckling  

Lärande och utveckling är viktigt för att attrahera och behålla medarbetare, men också för 
att lösa uppdragen på bästa sätt och med god kvalitet. Vi måste ta vara på medarbetares 
kunskap, engagemang och idéer, för att utveckla verksamheten och leverera god kvalitet 
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till medborgarna. Samarbeten, såväl internt som externt, är viktigt för att få tillgång till 
kunskap som bidrar till att verksamheten utvecklas. Här finns flera exempel på 
samarbeten med andra kommuner. 

Hållbart arbetsliv  

Att få människor att vilja stanna kvar och trivas är centralt för att Timrå kommun ska 
lyckas med uppdraget. Vi kan skapa trygghet och hållbarhet i organisationen genom att 
arbeta proaktivt och systematiskt med arbetsmiljön genom samverkan. Där chefer och 
medarbetare tar gemensamt ansvar för att kontinuerligt utveckla arbetsmiljön.  

En bra dialog mellan förtroendevalda, chefer, medarbetare, invånare och fackliga 
representanter skapar bra förutsättningar för att lyckas med 
kompetensförsörjningsutmaningen och att hitta rätt kompetens utifrån verksamhetens 
nuvarande och framtida behov. 

Medarbetarengagemang  

Årets medarbetarundersökning för 2023 visar glädjande nog att det hållbara 
medarbetarengagemanget ökar för tredje året i rad. 925 av kommunens medarbetare, 
vilket motsvarar 73 procent, svarade på den kommunövergripande 
medarbetarundersökningen för 2023. Resultatet visar på en positiv utveckling överlag 
men det finns också utmaningar i verksamheterna.  

En majoritet av kommunens medarbetare trivs på jobbet, upplever att det finns goda 
möjligheter för delaktighet och är nöjd med sin arbetsgivare. Undersökningen visar även 
att det finns förbättringar att göra kopplat till arbetsmiljön, bland annat sett till 
medarbetarnas möjlighet till återhämtning.  

Resultatet av medarbetarundersökningens mäts i olika index, bland annat hållbart 
medarbetarengagemang (HME). Här visar resultatet av undersökningen på en ökning för 
tredje året i rad. Snittindex för kommuner är 76 och Timrå kommun har 82. Ett högt 
medarbetarengagemang är en av de viktigaste delarna till framgång för organisationen. 

 
Resurser Ekonomi i balans  
Nyckeltal med beskrivning 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Trend 

Självfinansieringsgrad för kommunens investeringar, andel (%) -55.0  27.2  35,6 40  65,9   
Skattesats till kommun, (%) 22.64 22.64  23,59 23,59  23,24 23,19  
Soliditet kommun, (%) 29.1 21.9  22,7 20,7  22,3   
Årets resultat som andel av skatt & generella statsbidrag 
kommunkoncern, (%) -5.4 -2.4 1,7 2,5 4,9   
Nyckeltal uppdateras efter årsbokslutet 
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Minskade pensionskostnader 

Det nya avtalet planeras att minska pensionskostnaderna betydligt för 2025. Inflationen 
har haft stor inverkan på pensionskostnaderna och i prognosen för 2025 så minska 
pensionskostnaderna med -29 mnkr och den finansiella delen med -6 mnkr och totat 
minskar pensionskostnaden med -35 mnkr.  

 

 
Demografins effekter på ekonomin 

De som idag är i arbetsför ålder försörjer de som är barn och pensionärer. Andelen som 
genererar skatteintäkter minskar samtidigt som det blir fler barn och fler äldre. 
Genomsnittsåldern ökar och kommunen får fler äldre. 

Generellt om befolkningens påverkan på generella statsbidrag gäller att en förändring av antalet 
invånare med 50 personer förändrar statsbidragen med cirka 3,5 Mkr. Den ekonomiska effekten 
är dock helt avhängig vilka invånare som tillkommer/avgår. 

Grundtanken med utjämningsystemet är att alla kommuner ska ha likvärdiga ekonomiska 
förutsättningar, oavsett befolkningsstorlek eller sammansättning. Detta medför att den 
inflyttade personen som ger kommunen störst intäkt inte är höginkomsttagare utan skolelever 
eller den äldre kvinnan. Exemplet nedan visar att utfallet kraftigt varierar beroende på vilken 
ålder personen som flyttar har. Personens inkomst har mindre betydelse. Ytterligare tillägg 
tillkommer i kostnadsutjämningen om personen är ogift och äldre än 65 år. 

Högst oroande är att Timrå kommunhar tappat nästan 1,9 procent av befolkningen på ett år. 
Det är extra viktigt kommande år att befolkningen ökar och den nya etableringen på Torsboda 
kommer bli en viktig faktor för att öka befolkningen i Timrå. Enligt ekonomiavdelningens 
bedömning måste minst 1000 nya bostäder byggas. 
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Självfinansieringsgrad för kommunens investeringar 

För att kommunen själv ska kunna finansiera investeringar med egna medel så är en tumregel 
att man tar resultatet plus avskrivningarna. Det belopp man då får, till exempel 2025 då 
resultatet är 13,4 mnkr och avskrivningar 65 mnkr, innebär att man kan självfinansierat ca 78,4 
mnkr i investeringar. Vikten av god ekonomisk hushållning kan inte nog påpekas. Kan 
kommunen öka resultatet till minst 2,5 procent av skatter och bidrag, vilket motsvarar ca 30 
mnkr, så kan kommunen självfinansierad 95 mnkr i investeringar. I Kommande årsbudgetar 
kommer investeringarna kraftfullt justerats upp för kommunkoncernen beroende på satsningar 
för en nyetablering vilket innebär att man bara behöver mycket pengar kommande år. 

Timrå kommun har en underhållsskuld som behöver hanteras vilket kommunen inte klarar på 
ett resultat motsvarande en procent. För att kunna komma ikapp en underhållsskuld så måste 
resultatet öka vilket leder till bättre underhåll utan lån. Det är viktigt att tillgångar vårdas så att 
de håller länge och är driftseffektiva. 

När det gäller större strategiska satsningar som t ex simhall, broar, skolar, större etablerade så 
bör de finansieras via lån och inte eget kapital men det är viktigt att resultatpengar avsätts i 
kommande budgetar för att kunna hantera avskrivningar och eventuellt ökade driftkostnader. 
En plan måste upprättas över hur lånen ska amorteras så att inte det finns lån kvar när 
anläggningen inte längre finns i bruk. 
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Investeringar kommer att lånefinansieras 

Investeringsbudget för 2025 baseras på budgetbeslut 2024 då investeringsbudgeten baseras 
på investeringar som sträcker sig flera år framåt i tiden. Alla investeringar över 78,8 mnkr 
kommer innebära att kommunen måste låna pengar som kommer påverka resultatet 
kommande år i form av räntekostnad samt avskrivningar. Kommuninvest har ett tak på 
lån som motsvarar 121 000 kr/invånare nu beräknar vi att Timrå har 17 625 invånare 
vilket innebär att Timrå kommun max kan låna ca 2 132 mnkr. Idag har Timrå kommun 
med bolag en låneskuld på 1 270 mnkr till det kommer borgensåtagande och långa lån på 
ca 600 mnkr vilket ger en total lånestock på 1 870 mnkr så innebär det att det finns ca 
302 mnkr kvar att låna upp innan det virtuella lånetaket nås och det sker troligen inom 
första halvåret 2024. Detta baseras på att bolagen redan nu fått ökade borgen för nya 
investeringar och att kommunen kommer behöva låna minst 250 mnkr nästa år. 

Redan idag rankas Timrå kommun som riskklass tre vilket innebär högsta risken. 
Kommuninvest särskiljer tre olika typer av investeringar man kan låna till. 
Skattefinansierade investeringar, Taxefinansierade samt affärsmässigt finansierade och en 
särskild prövning sker vid de olika typerna av lån. Det finns ett stort behov av 
investeringar kommande år och det bedöms att de särskilda satsningarna som redan är 
kända innebär att vi kommer få problem att klara lånetaket. Överskrids lånetaket så 
innebär detta att kommunen kommer att få låna till högre ränta då man bedöms vara 
mindre kreditvärdig. 

Stora investeringar innebär dock ökade avskrivningskostnader samt räntekostnader. Detta 
måste beaktas vid stora investeringssatsningar så att kostnaden för detta täcks i 
driftbudgeten för verksamheten och bidrar till en budget i balans. 

Inför analysseminariet 5 december 2023 hade ett förslag på investeringskalkyl tagits fram. 
Detta förslag presenteras nedan.  
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Innebörd av ny skattesats 

Att minska skatten med 10 öre 2025 innebär att vi får ca 4,6 mnkr mindre i skatteintäkter för 
2025. Skatteprocenten minskade från 2024 23,19 och från 2025 till 23,09. Från 2021 har 
skattesatsen minskat från 23,59 vilket innebär ett betydande inkomsttapp på ca 21,8 mnkr per 
år. 

Minskad skattesats i Timrå kommun innebär att näringslivsrankingen kan påverkas positivt. 
Köpkraften i kommunen ökar och kan indirekt påverka arbetstillfällen. 

Skatteutjämningssystemets påverkan på kommunen 

En ny modell för att räkna ut skatteutjämningsbidraget är beslutat och infört från årsskiftet 
2019/20. Den nya modellen gynnar kommuner i Norrlands inland och de flesta kommuner i 
Västernorrland. Timrå kommun hör till de kommuner som kommer få betala in ca 4 Mkr mer 
till utjämningssystemet. Detta har kommunen tagit hänsyn till i framtida budgetar. 
 
Om kommunen minskar skatten så minskar skatteintäkterna men påverkar inte 
utjämningsbidragen. För att de ska få en effekt i utjämningssystemet så måste kommunens 
skatteintäkter vara mer än 15 procent av genomsnittliga skatteintäkterna i Sveriges kommuner. 
 

Förslag på investeringar som behöver göras
Investering
(Tkr)

Plan
2024

Plan
2025

Plan
2026

Plan
2027

Plan
2028

Plan
2029

Plan
2030

Totalt

LFA Basnivå 57 000 58 000 60 000 60 000 62 000 62 000 63 000 422 000

Gymnasiet
10 000 30 000 14 750 55 000

(2023-2026)

Förskola Söråker 30 000 30 000 110 000
(2023-2025)

Förskola Vivsta 500 30 000 15 000 45 500

Matsal Mariedal 10 000 10 000

Förskola Böle 10 000 60 000 15 000 85 000

Äldreboende 10 000 70 000 70 000 150 000

Stadsdelsutveckling
Vivstahöjden/Mariedal

2 000 7 000 9 000

Söråker Strand förstudie
inkl. detaljplan

4 000 4 000 8 000

Omklädningsrum/
fören.sytor Arenaområdet

15 000 17 000 32 000

Ev Ledningscentral 15 000 65 000 70 000 150 000

Återvinningscentral 15 000 15 000 30 000

Djupängen

Solhöjden

Hall Söråker 35 000 35 000 70 000

Evenemangshall centrum 20 000 25 000 45 000
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Från och med 2020 gäller en delvis reviderad kostnadsutjämning, bl.a. har ett antal 
kostnadskomponenter uppdaterats och reviderats. Timrå kommun som har en förhållandevis  
gynnsam struktur vad gäller kostnadsnivå och andelen invånare i ”kostnadsdrivande” 
åldersgrupper har de senaste åren fått en ökad kostnadsutjämningsavgift på cirka 4 mnkr. Ett 
antal kommuner runt våra större städer får istället från kostnadsutjämningen främst på grund 
av högre löne- och lokalkostnader. 
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Minskad soliditet 

Kommunens soliditet har de senaste åren minskat på grund av det negativa resultat som 
kommunen visat under 2018 och 2019. Då framtidsfonden har etablerats och även används för 
att klara budget har det gjort att soliditeten minskat. Oroväckande är att 2023 års resultat 
kommer att försämra soliditeten och eget kapital. 

Soliditeten ökar om kommunen redovisar ett positivt resultat och minskar om kommunen 
redovisar ett negativt resultat.  

Soliditeten visar hur stor del av tillgångarna som är finansierade med eget kapital. De tillgångar 
som inte är finansierade med eget kapital är finansierade med lån. Detta kallas främmande 
kapital. 

I samband med att budget 2019-2021 (Dnr KS/2028:317 § 183) antogs av kommunfullmäktige 
finns en skrivning om att ”Styrtalet för eget kapital fastställs till att egna kapitalet ej får 
underskrida plus 150 Mkr och att soliditeten ej får underskrida plus 25 procent”. 

Ett preliminärt resultat för 2023 indikerar en soliditet om ca 17,6 % och ett eget kapital på 
244,7 mnkr, och i nu beslutad budget 2024-2026 är soliditetsnivån runt 20%. Men det bygger på 
att man klarar budgeterat resultatet för 2023 och framåt. Detta blir en tuff utmaning för hela 
organisationen med ambitionsminskning och effektivisering som viktiga faktorer för att nå 
budgeterad soliditet. 

Statsbidragens utveckling över tid 

Statsbidragens generella och specialdestinerade andel av kommunens intäkter har under 
tidsperioden 2020-2024 förändrats enligt nedanstående: 

 

Orsaken till minskningen av statsbidrag från och med 2020 är främst bortfall från 
Migrationsverket avseende minskning för ensamkommande, samt minskning i ersättning från 
Försäkringskassan av LSS-ärenden. På båda områdena finns motsvarande kostnadsminskning. 

ÅR 2020 2021 2022 2023 2024

Statsbidrag mnkr 243 261 271 250 263

Övriga Intäkter 914 951 977 1 013 1 073

S:A intälter 1 157 1 212 1 249 1 263 1 337

Andel av intäkter 21,0% 21,5% 21,7% 19,8% 19,7%
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Större etablering till Timrå kommun 

Vid 14 000 nya invånare ökar skatteintäkterna i Timrå mmellan spannet 198,3 – 95,3 mnkr när 
full kraft uppnås efter fem år om 11,25 -18.5  procent av de nya invånarna väljer Timrå 
kommun som ny bostadsort. En förutsättning för att Timrå kommun ska kunna ta del av 
skatteintäkterna är att det byggs minst 1000 nya bostäder. En större etablering innebär ett 
utökat samarbete med kommuner i Västernorrland och fortsat samarbete över kommungränser 
är en viktig faktor för att lyckas med välfärden i framtiden. 
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 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 31 
Aktieägartillskott 2024, Midlanda Fastigheter AB 
KS/2023:554 
 
Beredningsförslag  
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige besluta:  
 

1. Bevilja Midlanda Fastigheter AB totalt villkorat aktieägartillskott med 6 256 tkr utifrån 
affärsplan 2024-2027 vilket är Timrås andel av totalt aktieägartillskott (16 procent).  
 

2. Bevilja Midlanda Fastigheter AB investeringar för år 2024 på totalt 22 200 tkr, där Timrå 
Kommuns andel på 16 procent utgör 3 552 tkr. 

 
3. Bevilja Midlanda Flygplats AB investeringar för år 2023 med 10 000 tkr, där Timrå Kommuns 

andel på 16 procent utgör 1 600 tkr. 
____ 
 
Tony Andersson (M) och David Forslund (T) deltar ej i handläggningen eller beslutet på grund av jäv. 
Johan Engström Lockner (S) och Lotta Borg (T) tjänstgör istället för Tony Andersson (M) och David 
Forslund (T). 
____ 
 
Ärendet 
Timrå kommun har enligt regelverk för offentligt drivna flygplatser att följa skrivningar från EU-
kommissionen kring hur driftresultat skall hanteras. Enligt beslut i KF 2023-10-30 har kommunen 
avsikt att för tjänsterna av allmänt ekonomiskt intresse ersätta Sundsvall Timrå Airport med det 
belopp som motsvarar samma års underskott beräknat i enlighet med förordandet.  
 

Enligt antagen budget för Midlanda Fastigheter AB för 2024 behöver huvudmännen finansiera ett 
driftunderskott som för Timrå kommuns del uppgår till 6 256 tkr och den totala aktieägartillskottet 
uppgår till 39 100 tkr. Timrå kommun har i kommunens ekonomiska planering för 2024 beräknat 
aktieägartillskottet för året till 6 500 tkr. Det är sannolikt att kommunen under 2024 får en 
återbetalning av ägartillskott utifrån 2023 års resultat. Detta innebär att önskar aktieägartillskott för 
2024 kan finansieras inom budget. 
 
Midlanda Flygplats AB har ett investeringsbehov som uppgår till 35 600 över tre år och för 2024 
uppgår investeringarna till 10 000 tkr. För Midlanda Fastigheter AB uppgår investeringsbehovet över 
tre år till 62 900 tkr och för 2024 till 22 200 tkr. 
 
Ärendets tidigare behandling 
KS/2023:563 MRP- rapporter för Midlanda bolagen – 2024- 2027 
KS/2023:426 Utföra en tjänst av allmänt intresse SGEI 
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Affärsplan Midlanda Flygplats AB 2024-2027 
Affärsplan Midlanda Fastigheter AB 2024-2027 
Aktieägaravtal 
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Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 0730673798 

 Kommunstyrelsen 
 
 
 
Aktieägartillskott 2024, Midlanda Fastigheter AB 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige besluta:  
 

1. Bevilja Midlanda Fastigheter AB totalt villkorat aktieägartillskott med 6 256 tkr utifrån 
affärsplan 2024-2027 vilket är Timrås andel av totalt aktieägartillskott (16 procent).  
 

2. Bevilja Midlanda Fastigheter AB investeringar för år 2024 på totalt 22 200 tkr, där Timrå 
Kommuns andel på 16 procent utgör 3 552 tkr. 
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driftunderskott som för Timrå kommuns del uppgår till 6 256 tkr och den totala aktieägartillskottet 
uppgår till 39 100 tkr. Timrå kommun har i kommunens ekonomiska planering för 2024 beräknat 
aktieägartillskottet för året till 6 500 tkr. Det är sannolikt att kommunen under 2024 får en 
återbetalning av ägartillskott utifrån 2023 års resultat. Detta innebär att önskar aktieägartillskott för 
2024 kan finansieras inom budget. 
 
Midlanda Flygplats AB har ett investeringsbehov som uppgår till 35 600 över tre år och för 2024 
uppgår investeringarna till 10 000 tkr. För Midlanda Fastigheter AB uppgår investeringsbehovet över 
tre år till 62 900 tkr och för 2024 till 22 200 tkr. 
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1 Ekonomisk analys 

Resultat före bokslutsdispositioner och skatt, mnkr (anges med en decimal) 

Prognos T2 2023 Budget 2024 Budget 2025 Budget 2026 Budget 2027 

-39,3 -39,1 -37,9 -35,4 -29,8 

Midlanda Fastigheter budgeterar med ett nollresultat för de kommande åren exklusive 

nedskrivning av resultat från dotterbolaget. Midlanda Fastigheter hyr ut byggnader och mark till 

dotterbolaget för en summa som motsvarar bolagets kostnader. Kostnader i bolaget är VDs lön, 

styrelsearvoden, administrativa kostnader, försäkring av egendom, kostnader för revision samt 

kapitalkostnader för investeringar. 

Intäkterna bedöms öka något under de kommande åren vilket framförallt är kopplat till ökade 

kostnader för avskrivningar och räntor. Driftkostnaderna ökar något över år vilket är kopplat till 

indexreglering av befintliga avtal. 

De risker som finns är till största delen kopplad till flygtrafiken som påverkar dotterbolagets 

resultat. Då dotterbolaget redovisar underskott skall dessa täckas av moderbolaget som i sin tur 

får täckning från ägarna, vilket sker i enlighet med SGEI. 

1.1 Investeringsredovisning 

Investeringar (mnkr) 
Prognos T2 

2023 
Budget 2024 Budget 2025 Budget 2026 Budget 2027 

Ny brandövningsplats 0,5 3,5 1,0   

Fastbränslepanna 1,2 2,0    

Fönsterbyte terminalen 1,5     

Ny Entré 0,36     

VA-infrastruktur  15,0 20,0 10,0  

Bullerisolering   1,2 2,5 5 

Utbyggnad verkstadsfack     3,2 

Solceller     3,4 

Övriga projekt 0,08 1,7 1,9 3,5 0,1 

Summa 3,64 22,2 24,1 16,0 11,7 

Ny brandövningsplats: Befintlig brandövningsplats används frekvent för såväl intern som extern 

brandutbildning. Marken, övningsplattan och reningsanläggningen är kontaminerad av 

PFOS/PFAS. En åtgärdsutredning avseende föroreningen av PFAS har genomförts och 

utredningen har identifierat möjliga efterbehandlingsåtgärder för området. Då området vid 

brandövningsplatsen saneras kommer befintlig brandövningsplats inklusive reningsanläggning 

att avvecklas. En framtida brandövningsplats har inkluderats i flygplatsens nya miljötillstånd, 

vilken måsta vara klar för att tas i drift senast 18 månader efter att flygplatsen tagit det nya 

miljötillståndet i anspråk. Miljötillståndet förväntas tas i anspråk under våren 2024. 

Fastbränslepannan: Investeringsmedel 3 mnkr flyttas från 2023 till 2024 då projektet inte kunde 

genomföras under 2023. Fastbränslepanna blir 2 mnkr dyrare än tidigare bedömning (total 

investeringskostnad 5 mnkr), vilket beror på en ökad kostnadsutveckling samt ökade krav på 

rening enligt den nya miljödomen. Fastbränslepannan är beställd och bedöms installeras i slutet 

av år 2024. 

VA-infrastruktur: Midlanda Fastigheter AB avser att ansluta sig till den allmänna VA-

anläggningen som byggs med anledning av industrietableringen i Torsboda samt avveckla 

befintligt avloppsreningsverk. Projektet bedöms pågå under tre år. 
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2 Verksamhetsanalys 

2.1 Kund/Marknad 

”Midlanda Fastigheter AB skall driva och underhålla byggnader och infrastruktur långsiktigt så 

att förutsättningar finns att flygtrafiken kan upprätthållas och utvecklas ” 

Bolagets enda kund är dotterbolaget som hyr, hyr ut och investerar i fastigheterna. 

Bolaget drivs i enlighet med de ändamål som ägarna har fastställt i ägaravtalet. 

2.2 Medarbetare 

Inga anställda finns i bolaget då VD tjänsten hyrs in till 10 % från Midlanda Flygplats AB och 

30 % ekonomi- och administrationstjänst hyrs in via Midlanda Flygplats AB. 

Antal 2023-12-31 2024-12-31 2027-12-31 

Tillsvidareanställda    

Män    

Kvinnor    

Totalt    

Visstidsanställda    

Män    

Kvinnor    

Totalt    

Årsarbetare    

Män    

Kvinnor    

Totalt    

Inhyrd personal    

Män 0,1 0,1 0,1 

Kvinnor 0,3 0,3 0,3 

Totalt 0,4 0,4 0,4 

2.3 Väsentliga händelser 

• Ett intensivt arbete pågår för industrietableringar på Torsboda området och ett första avtal 

tecknades under våren 2023 

• Beslut ska fattats av Sundsvall kommunfullmäktige att Midlanda Fastigheter ansluter till 

den allmänna VA-anläggningen som byggs med anledning industrietableringen i 

Torsboda samt beslut om att avveckla befintligt avloppsreningsverk. 

• I början av 2023 meddelades domslut gällande flygplatsens nya miljötillstånd under 2024 

planeras tillståndet att tas i anspråk. 

• Nuvarande SGEI-förordnande löper ut 2023-12-31, varför ett nytt SGEI-förordnande 

tagits fram. Beslut om nytt SGEI-förordande har tagits av Styrelsen för Midlanda 

Fastigheter, Midlanda Flygplats samt Stadsbacken. Beslut ska nu tas av Sundsvall och 

Timrå kommunfullmäktige. 
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2.4 Risker för verksamheten (affärsmässiga-, marknads- samt finansiella 

risker) 

De risker som finns för kostnader, minskad trafikutveckling och andra parametrar som påverkar 

flygplatsens resultat finns beskrivna i Midlanda Flygplats AB:s MRP för åren 2024-2027. De 

scenariobilderna som finns där återspeglas direkt i moderbolaget. 

2.5 Framtidsutsikter 

Flygets utveckling på orten är av väsentlig betydelse även för fastighetsbolaget. Minskar 

verksamheten på flygplatsen kommer efterfrågan av lokaler att minska och vice versa om 

flygverksamheten ökar. Kommande industrietableringar på Torsboda området bedöms som 

oerhört positiva för bolaget. 

Viktiga frågor för bolaget är att se till att miljöfrågorna hanteras på ett ansvarsfullt sätt. 

Bolaget planerar för att ta det nya tillståndet i anspråk under 2024.Ett ianspråktagande av 

miljötillståndet innebär att en ny brandövningsplats anläggs samt att ny fastbränslepanna 

installeras. 

Efter beslut i Sundsvall kommunfullmäktige ansluter Midlanda Fastigheter till den allmänna VA-

anläggningen som byggs med anledning av industrietableringen i Torsboda samt avvecklar 

befintligt avloppsreningsverket. 

Nytt SGEI-förordnande bedöms vara på plats till 2024-01-01, då det gamla förordandet löper ut 

2023-12-31. Vilket innebär att flygplatsen kan säkerställa att kommersiell trafik bedrivs till och 

från Sundsvall Timrå Airport. 

2.6 Ägardirektiv 

Ägardirektiv 
Kommentar, vad planeras göra under perioden för 
att uppnå ägardirektivet 

Midlanda Fastigheter AB skall äga, förvalta och 
utveckla fastigheter och infrastruktur med tillhörande 
fysiska anläggningar kopplat till flygplatsverksamheten 
vid Sundsvall Timrå Airport. Inom begreppet förvaltning 
och utveckling ingår också ansvar för investeringar i 
fastigheter och infrastruktur. 

 
 

Ny brandövningsplats anläggs och bedöms vara färdig 
under 2025. Fastbränslepannan byts ut under året. 
Konvertering av AV till EC fläktar i terminalen. 

Verksamheten skall utgå från en hållbar utveckling 
inom områden ekonomi, miljö och social hållbarhet. 

 
 

Midlanda Flygplats AB strävar efter att vara en 
medveten verksamhet där miljöarbetet är en del av 
flygplatsen. Verksamheten arbetar gemensamt för en 
hållbar utveckling och ständiga förbättringar i syfte att 
minska flygplatsens miljöpåverkan. Bolaget går mot en 
fordonsflotta som till största del går på HVO samt finns 
en hybrid- och elbilar. För uppvärmning använder 
verksamheten förnybar energi i form av pellets, 
förnybar el och HVO. Glykol efter avisning av flygplan 
tas omhand. En översyn av möjligheten att övergå till 
ett mer miljömässig brandövningsbränsle pågår och har 
möjliggjorts via flygplatsen tillståndsprövning. Bolaget 
köper in förnybar el till verksamheten samt väljer 
bioflygbränsle när vi flyger. Bolagets arbete fortskrider 
med målet om inga fossila 
bränslebaseradekoldioxidutsläpp från 
flygplatsverksamhetens egna regi till år 2025. 

Bolaget skall vidare utgöra ägare av driftsbolaget 
Midlanda Flygplats AB och i den rollen ansvara för 
styrning och uppföljning av driftsbolagets verksamhet. 

 
 

VD för Midlanda Fastigheter är densamme i Midlanda 
Flygplats, vilket innebär att VD har god insyn i båda 
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Ägardirektiv 
Kommentar, vad planeras göra under perioden för 
att uppnå ägardirektivet 

bolagen. Controller i dotterbolaget medverkar vid 
styrelsemöten 

Midlanda Fastigheter AB har att följa av 
ägarkommunerna upprättade styrande dokument och i 
sin tur tillse att driftsbolaget tar hänsyn till dessa i sin 
verksamhet. 

 
 

Bolagen ingår från årsskiftet 2014/2015 i Stadsbacken 
koncernen och följer de regler som utgår därifrån 

2.7 Bolagsmål och indikatorer 

Bolagsmål Indikator Utfall år 2023 
Målsatt utfall år 

2024 
Målsatt utfall år 

2027 

Antal träffar 
kopplade till 
fastighetsfrågor 

Möte genomförs 
kvartalsvis 

2 4 4 
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1 Ekonomisk analys 

Resultat före bokslutsdispositioner och skatt, mnkr (anges med en decimal) 

Prognos T2 2023 Budget 2024 Budget 2025 Budget 2026 Budget 2027 

-39,3 -39,1 -37,9 -35,4 -29,8 

Återhämtningen efter pandemin har varit tuff för flygbranschen och flygplatsen i synnerhet som 

långt ifrån kommit upp till tidigare passagerarvolymer. Bolaget ser dock positivt på framtiden 

med de stora industrietableringar som planeras i regionen vilket återspeglar sig i MRP 2024-

2025 med plan 2026-2027. 

Passager volymerna för både inrikes och utrikes bedöms öka under 2024 för att succesivt öka 

kommande år. Ökade passagerarvolymer påverkar även övriga intäkter positivt. Posten bedöms 

trafikera flygplatsen oförändrat. 

Externa driftkostnader bedöms öka under 2024 vilket dels är kopplat till en allmän 

kostnadsökning. Under 2024 genomförs en proceduröversyn vilket görs vart femte år. En större 

hinderavverkning planeras också under året. 

Ingen större förändring av personalstyrkan under 2024, kostnadsökningen beror på den årliga 

löneutvecklingen samt tillsättning av vakanta tjänster. 

2025-2027 

Trafik- och passagerarvolymerna för både inrikes och utrikes bedöms öka under de kommande 

åren och mycket är kopplat till en positivt utveckling i regionen med större industrietableringar. 

Under planperioden räknar flygplatsen med ytterligare en flygoperatör. År 2027 prognostiserar 

flygplatsen med drygt 200 000 års passagerare. 

För de kommande åren en positiv försäljning av extern utbildning och webbutbildning. 

Reklamförsäljningen ökar med ökade passagerarvolymer och nya avtal tecknas för både 

parkering och lokalhyra. 

Ingen hänsyn är tagen till eventuell förändrad stödordning i planperioden, bolaget har budgeterat 

med ett bidrag om 1 mnkr för de kommande åren. 

Externa driftkostnader, en del underhållsarbeten planeras på fastigheterna de kommande åren. 

Den nya brandövningsplatsen bedöms vara plats under 2025 och med det lägre kostnader för  

deponi. Avveckling av den gamla brandövningsplatsen är planerad att genomförs under 2026. 

Kostnaderna för avskrivningar och räntor bedöms öka över åren. 

Det finns orosmoln på himlen förutom det ostabila världsläget, inflation med höjda räntor och 

det allmänna konjunkturläget. Så finns en risk/oro att flygoperatör lägger ner sin verksamhet på 

flygplatsen. 

1.1 Investeringsredovisning 

Investeringar (mnkr) 
Prognos T2 

2023 
Budget 2024 Budget 2025 Budget 2026 Budget 2027 

Utbyte Banljus 2,0 1,1 2,0   

Omtoppning platta S 0,5 5,0    

Röntgen konventionell 2,2     

Fordon/elbil  1,0 0,6 0,6 0,6 

Powerstow  1,2    

Ersättning brandbil 
utbildningsenheten 

  3,0   
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Hjullastare   1,1   

Utbyte ILS   6,0   

Ersättning siktmätare RVR 
mätare 

   1,0  

Ombyggnation 
säkerhetskontrollen 

   1,5  

EDX-röntgen    1,2  

Hjullastare L90    1,5 1,5 

PSB-maskin    4,0 4,0 

Ersättning avisarbil     5,0 

Trappbil     2,0 

      

Övriga projekt 1,6 1,7 0,8 2,3 1,2 

Summa 6,3 10,0 13,5 12,1 14,3 

Utbyte banljus: Investeringsmedel 3 mnkr flyttas från 2023 till 2024 då projektet inte kunnat 

genomföras enligt plan. Projektet fortgår under 2024 enligt plan med överhäng från 2023. 

Projektet bedöms avslutas under 2025. 

Investeringsmedel 2.8 mnkr flyttas från 2023 till 2024, investering konventionell röntgen 

levereras i början av 2024. Planerad investering Taggomat har p.g.a. leveransproblem inte 

kunnat levereras under året utan bedöms levereras under 2024. 

Omtoppning av platta S planeras genomföras under 2024, detta då asfalten är i dåligt skick med 

stor risk för stensläpp vilket kan medföra FOD risk på övriga delar av manöverområdet. 

Två fordon ska bytas ut till miljövänliga fordon, då nuvarande fordon kräver omfattande 

renovering. Flygplatsen verkar för att minska sina emissioner av växthusgaser i den egna 

verksamheten. Med mål att minska bolagets fossilbränslebaserade koldioxidutsläpp till noll år 

2025 och jobba för att Sundsvalls Kommunkoncern är klimatneutral 2030. 

Powerstow bolaget behöver investera i en powerstow då den gamla är uttjänt. Powerstow är ett 

redskap för att kunna hantera den utökade chartertrafiken, minska belastningen på medarbetarna 

och minimera risken för dyrbara förseningar. 
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2 Verksamhetsanalys 

2.1 Kund/Marknad 

Flygbranschen har befunnit sig i år av gungning på grund av Covid-19. Sviterna av pandemin har 

varit långdragna för flygbranschen och flera bolag gick i konkurs och ett flertal fick genomgå 

rekonstruktion. Man kan tycka att situationen skulle vara stabil för flygbolagen inför 2024, men 

de flesta av oss har följt den turbulenta situationen med SAS och även för BRA som fick 

genomgå rekonstruktion. Vid skrivande stund trafikerar endast SAS Sundsvall Timrå Airport och 

räddningspaket samt nya ägare gör att framtiden är mer oviss än någonsin. Denna osäkerhet kan 

smitta av sig på kunder och passagerare. 

Många kunder säger i dagsläget att man inte längre känner igen sig i det nya SAS. Förmodligen 

beror det på att man till stor del använder sig av många underleverantörer av flygoperatörer. 

Sträckan Sundsvall – Arlanda har sedan att trafiken återupptogs flugits av ett bolag som heter X-

fly. Under sommaren 2023 hyrdes en stor kapacitet för utrikesflyg in av SAS från ett bolag som 

heter SmartLynx. Det kom mycket negativ feedback både från press, marknadsaktörer och 

passagerare på hur denna lösning fungerade. Naturligtvis känner kunderna av den uppkomna 

situationen. 

Det har funnits en stor efterfrågan från charterresenärerna ifrån regionen att man önskar fler 

destinationer. Under sommaren 2023 fanns det bara charteravgångar från Sundsvall Timrå 

Airport till Kreta. Flygplatsen inledde ett fokuserat arbete på att få utökat antal avgångar och 

flera alternativa destinationer inför sommaren 2024 och framåt. Mötena med charteroperatörerna 

var mycket konstruktiva och inför sommaren 2024 kommer flygplatsen att ha trafik till minst 8 

destinationer, med optioner på ytterligare tre destinationer. Detta är ett nytt rekord på antal 

charterdestinationer som avgår ifrån flygplatsen. 

På Arlanda har en ny säkerhetskontroll byggts upp. I denna har man röntgenmaskiner där 

passagerarna inte behöver ta upp telefoner, datorer etc. från sina väskor. Sundsvall Timrå Airport 

har under 2023 gjort en upphandling på röntgenmaskiner med liknande funktion. Denna kommer 

att installeras under Q1 2024 och förhoppningen är att det skall öka flödet och hastigheten i 

säkerhetskontrollen. Kunderna på Arlanda har verkligen uppskattat de nya röntgenmaskinerna då 

det underlättar att slippa plocka upp och ner saker samtidigt som det också underlättar för 

medarbetarna på flygplatsen. 

Flygplatsen har det senaste året fokuserat på att bjuda in politiker, pensionärer och andra grupper 

som är intresserade av vad som händer på flygplatsen. Våra pensionärer är de som mest frekvent 

flyger charter från Sundsvall Timrå Airport. Personer mellan 55-70 utgör hela 75% av 

charterpassagerarna. Besöken har varit mycket lyckade och uppskattas både av de besökande och 

av flygplatsen. 

2.2 Medarbetare 

Under 2023 påbörjades arbetet med förändring av organisationen för att kunna möta de nya 

regelkraven avseende incheckat bagage (antingen ett automatiserat system eller kontrollera 

samtliga bagage), förändringen ska vara slutförd till 2024-03-01. 

Under 2023 har en upphandling genomförts för att kunna hyra in personal under avgångarna, det 

kom dock inte in några anbud, vilket innebär att flygplatsens egna personal ska lösa uppdraget. 

Dock lite oklart exakt hur många nya röntgen operatörer som krävs dock. 2024 Q1 införskaffas 

en ny röntgen i säkerhetskontrollen och den bedöms vara så mycket enklare att hantera att 

bolaget förhoppningsvis klara de nya kraven ytan att nyrekrytera personal. Detta ska noggrant 

följas upp och vara fullt implementerat 2024 Q2. Bolaget bedömer att nuvarande lösning bör 

fungera t.om 2026 och till dess ta beslut om automatiserad röntgen ska införskaffas. 
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Bevakning av passagerarutvecklingen är viktig så att bolaget hinner rekrytera om behov uppstår, 

bolaget kommer att genomföra en undersökning för att se om personal som ej har 

driftoperativverksamhet har möjlighet att stötta vid avgångar med större flygplan ex charter som 

ser lovande ut då det skulle vara ekonomiskt gynnsamt att hantera dessa utan att nyrekrytera. 

Arbetet med bolagets sjukfrånvaro fortsätter med snabba rehabiliteringsmöten och möjlighet till 

förstadagsintyg samt drogtest. Bolaget har flera långtidssjukskrivningar p.g.a. operationer av 

axlar och höftledsoperationer vilket gjort att sjuktalen för långtid ökat. 

 

Långtidssjukskrivning rullande 12 (sep2022- aug 2023) har stått för 74% av den totala 

sjukfrånvaron som totalt ligger på 7,86 % vilket för bolaget är högt. Alla utom en 

långtidssjukskriven är åter i tjänst varför sjuktalet bör sjunka under 2024, korttids-

sjukskrivningarna ligger runt 2% vilket får anses normalt. 

 

Jämställdhetsarbetet fortsätter och löner med lika innehåll bevakas. Historiskt har bolaget haft en 

bra lönejämställdhet och det arbetet fortsätter under 2024 Efter sista lönerevisionen är lönerna 

enligt bolagets genomgång jämlik. 

 

Medarbetarundersökningens handlingsplaner framtagna tillsammans med 

arbetstagarorganisationen samt personal, genomförandearbetet pågår. Uppföljning kommer att 

ske under Q4 2023 samt Q1 2024. 

Under 2023 har bolagets mjuka kompetenser reviderats, även anpassning av lönekriterierna i 

enlighet med kommunens modell. 

Arbetet med att få fler kvinnor att arbeta som brandmän pågår ständigt, de fysiska kraven som 

flygplatsbrandman är dock en utmaning, bolagets strävar dock efter en jämnare könsfördelning, 

det finns även ett lagmässigt krav med kvinnor som säkerhetskontrollanter. Under året har 

bolaget anställt ett par kvinnor som klarat de fysiska krav som krävs som flygplatsbrandman och 

ytterligare två har genomfört utbildning till insatsledare. Det är viktigt för bolaget att fortsätta 

arbetet med att få fler kvinnor som brandmän då bolaget trots begränsad trafik under 

semesterperioden har svårt att få ihop tillräckligt antal brandmän. 

Antal 2023-12-31 2024-12-31 2027-12-31 

Tillsvidareanställda    

Män 36 37 37 

Kvinnor 16 16 17 

Totalt 52 53 54 

Visstidsanställda    

Män 1 2 3 

Kvinnor 0 0 0 

Totalt 1 2 3 

Årsarbetare    

Män 37 37 37 

Kvinnor 16 16 17 

Totalt 53 53 54 

Inhyrd personal    

Män 0 0 1 

Kvinnor 0 0 1 

Totalt 0 0 2 
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2.3 Väsentliga händelser 

Flygplatsen kommer under första halvåret 2024 ta sitt nya miljötillstånd i anspråk. Flygplatsen 

har då väntat med att ta det i anspråk i drygt ett år efter domen från mark och miljödomstolen. 

Tiden har behövts för att upphandla värmepanna till panncentralen samt att färdigprojektera den 

nya brandövningsplatsen. Allt för att få tidslinjen att stämma gentemot de nya kraven i det nya 

miljötillståndet. 

Flygplatsen har tagit fram en SGEI ansökan som skall ligga klar för att skickas in till EU-

kommissionen i de fall flygplatsen passerar 200 000 passagerare/år. Det är viktigt att ha en SGEI 

ansökan klar ifall stödförordningen GEBER inte längre skulle gälla efter 2026. Då vill 

flygplatsen ha en ansökan färdig att skicka in till kommissionen. Beslut kommer att tas i 

ägarkommunerna vid kommunfullmäktige i slutet 2023 och avser gälla 10 år framåt. 

Avloppsreningsverket på Midlandaområdet är ålderstiget och kommer att behöva åtgärdas. Att 

bygga ett nytt skulle kosta kring 80 MSEK och då skulle flygplatsen fortfarande behöva stå för 

underhåll, provtagning och periodiska besiktningar. Det nya projektet i Torboda kommer att 

behöva en hel del processvatten när PTL:s produktion av anoder startar. Detta vatten kommer att 

tas ifrån Bergeforsen. I samband med vattenledningar grävs mellan Bergeforsen och Torsboda så 

kan man samtidigt lägga ner avloppsledningar från Midlandas avloppsreningsverk. Detta skulle 

halvera kostnaden, samtidigt som Mitt Sverige Vatten och Avfall hanterar avloppet i det nya 

reningsverket. Investeringsbeslut väntas att tas i kommunfullmäktige Q4. 

SAS får nya ägare. Air France, KLM och investmentbolaget Castlelake tillsammans med Danska 

staten kommer att vara storägare. SAS kommer därmed inte att ingå i Star Allience. I dagsläget 

är det för tidigt att säga vad detta kan innebära för Sundsvall Timrå Airport, men styrelsen och 

ägarna av flygplatsen kommer att informeras kontinuerligt när händelser av vikt tillkännages. 

Sundsvall Timrå Airport kommer att slå ett nytt historiskt rekord gällande antal 

charterdestinationer. Under sommaren 2024 kommer minst 8 destinationer kring Medelhavet att 

kunna nås ifrån flygplatsen. 

Flygplatsen kommer att under 2024 och 2025 bygga och anlägga en ny brandövningsplats på 

flygplatsområdet. Denna kommer till största delen finansieras av Trafikverket då den gamla 

brandövningsplatsen är kontaminerad med PFOS och måste saneras. Saneringen betalas av 

Trafikverket då det är en historisk miljöskuld. 

Pannan i fjärrvärmeverket som förser hela Midlandaområdet med värme uppfyller inte längre 

dagens miljökrav. Därför har en ny värmepanna upphandlats och kommer att installeras och tas i 

drift under 2024. 

Under 2023 beslutade riksdagen att tillsätta en flygplatsutredning då staten önskade en ökad 

rådighet över flygplatserna i Sverige. Utredningen har presenterats och skickats ut på remiss. Nu 

har remissvaren utvärderats i ett antal månader och under 2024 bör ett  beslut komma från 

riksdagen. I utredningen föreslås bl.a. Sundsvall Timrå Airport att återförstatligas. 

Staten har i sin budgetproposition föreslagit att bidrag till de regionala flygplatserna som 

uppfyller vissa kriterier skall få höjd ersättning. I förslaget i budgetpropositionen föreslås en 

fördubbling av bidragen. Sundsvall Timrå Airport arbetar aktivt för att få bidrag i samma 

storleksklass som övriga flygplatser. 

2.4 Risker för verksamheten (affärsmässiga-, marknads- samt finansiella 

risker) 

SAS som för närvarande är flygplatsens enda operatör har haft stora utmaningar med att få in 

nya ägare och säkra sin finansiering. Under oktober 2023 stod det klart att KLM, Air France och 

investmentbolaget Castlelake blir nya ägare tillsammans med den danska staten. Bolaget vet inte  
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hur de nya investerarna i SAS ser på det skandinaviska linjenätet. SAS blir dessutom inte längre 

en del av Star Allience, varför det finns möjlighet för andra flygbolag att ta sig in och bli en del 

av Star Allience. Det finns stora flygbolag så som Lufthansa, Turkish Airways m.fl. som med 

stor sannolikhet kommer att tappa nordiska passagerarvolymer på grund av den uppkomna 

situationen. 

Rykten gör gällande att Norwegian för samtal med Lufthansa där en sammanslagning kan bli 

aktuell och med det kan Norwegian ta ett större grepp på den nordiska marknaden och samtidigt 

kompensera den volymförlust som uppstår inom Star Allience. De närmsta 6-12 månaderna 

kommer att vara avgörande för hur SAS och de nya ägarna skall kunna attrahera befintliga 

passagerare och skapa lönsamhet inom bolaget. 

SAS har blivit mer krass kring vart man bedriver sin trafik. Bolaget måste uppvisa svarta siffror 

för att klara sig ur Chapter 11, därför lade SAS ner sin linje Kalmar – Arlanda i augusti 2023 

efter 63 års trafik på Kalmar Airport. Beskedet kom som en blixt från en klar himmel och inga 

försök att hitta en lösning var av intresse för SAS. Linjen hade för dålig lönsamhet på grund av 

konkurrensen från BRA som trafikerade Kalmar – Bromma. 

En risk som kan uppstå är att om BRA etablerar sig på Sundsvall Timrå Airport så kan 

lönsamheten försämras för SAS som då väljer att sluta trafikera flygplatsen. Flygplatsen vill inte 

favorisera någon flygoperatör före någon annan, men vid en analys kan man konstatera att 75% 

av passagerarna fortsätter sin resa från Arlanda vidare ut i Sverige eller övriga världen. 

Skulle flygplatsen förlora sin möjlighet att nå Arlanda, som är navet för den svenska flygtrafiken 

så skulle antagligen passagerarantalet minska drastiskt. Det är alltså av stor och avgörande vikt 

att innevånarna i Sundsvallsregionen har möjlighet att kunna flyga till Arlanda. Trafik till 

Bromma är ett välkommet komplement så länge det finns flygtrafik till Arlanda. 

Flygplatsen har räknat med en uppgång i flygtrafiken då Torsbodabyggnationerna startar och 

etableringen på sajten drar igång. Sundsvall Timrå Airport har haft samtal med Skellefteå 

Airport kring deras trafikutveckling efter byggnationen av NorthVolt fabriken och det visar att 

volymerna har ökat drastiskt på Skellefteå Airport efter etableringen. 

När man analyserar förutsättningarna för Sundsvall Timrå Airport så tros inte volymerna öka på 

samma sätt som hos Skellefteå. Detta på grund av att det fungerar bra att ta sig till och från 

Sundsvallsregionen med både tåg och bil, vilket sällan är ett alternativ i Skellefteå. En risk som 

skulle påverka framtida prognoser som satts, är om Torsbodaetableringarna inte blir av. Då 

kommer flygplatsen att behöva justera sina prognoser ganska omgående. 

En risk som tillkommer är om inflationen inte bromsas upp och att räntorna fortsätter att stiga så 

kommer konsumenters och företags köpkraft att minska. Det ger färre flygningar och kan på sikt 

hota trafiken på Sundsvall Timrå Airport. 

2.5 Framtidsutsikter 

Gällande framtidsutsikter för Sundsvall Timrå Airport så börjar det återigen kännas hoppfullt. 

Det har dock varit tungt i flera år. Först kom flygskammen, sen kom pandemin, efter det 

inflation, ränteökningar, lågkonjunktur och svag krona. Lägg därtill höga biljettpriser, få 

avgångar och nya resepolicys där flyg många gånger används som ett sista alternativ. 

Nu kan man se hur många väldigt intressanta industriprojekt tar fart i länet. För att nämna några, 

vätgastillverkning som planeras i Ånge, raffinaderi med biobränsletillverkning på Östrand, 

Liquid Wind hos Sundsvall Energi och Torsbodaprojektet. Alla projekt kanske inte blir av, men 

det räcker med att ett eller två projekt startar för att flygplatsen skall börja växa och underskottet 

minska. På kort sikt kanske inga större förändringar syns, men inom ett par år bör 

passagerarsiffrorna öka betydligt till följd av nyetableringarna. 

Inom planperioden för affärsplan 2024-2027 så kommer de första batteridrivna flygplanen att 
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flyga kommersiellt. Det kommer att bli en del av flygets omställning på sikt och början på en ny 

era, där flyget på allvar kan ta upp konkurrensen om att bli det mest miljömässiga 

transportmedlet inom Sverige. 

Flygplatsen ser en stor potential inom charter. Passagerare som flyger charter kommer tidigt till 

flygplatsen och spenderar pengar där. Dessutom brukar många av passagerarna parkera på 

flygplatsen vilket ökar parkeringsintäkterna. Just nu är Sundsvall Timrå Airport den flygplatsen 

som har bäst bokningsläge för chartertrafik inom de kommunalägda flygplatserna. 

I flygplatsutredningen som togs fram i februari 2023 så nämns Sundsvall Timrå Airport som en 

framtida hub för elflyget. Flygplatsen har ett strategiskt läge då el-flygplanen än så länge inte har 

räckvidd för att gå hela vägen till de nordligaste flygplatserna. Då skulle Sundsvall Timrå 

Airport kunna bli en hub för flyg i syd – nordlig riktning, men även i öst – västlig riktning. På 

detta sätt skulle Östersund och Trondheim kunna knytas samman med Vasa och Helsingfors, 

med SDL som nav. 

Under Q4 har det aviserats att PTL:s etableringskontor på sikt skall bemannas med 200-300 

personer. Rörelser skapar alltid omsättning. De verksamhetsutövare och företag som finns 

etablerade på flygplatsen kommer att stärkas av att det blir rörelser och händer saker på 

flygplatsen. Detta kommer på sikt att skapa möjligheter för flera företag att etableras sig inom 

Midlandaområdet. 

2.6 Ägardirektiv 

Ägardirektiv 
Kommentar, vad planeras göra under perioden för 
att uppnå ägardirektivet 

Midlanda Flygplats AB skall på uppdrag av Midlanda 
Fastigheter AB ansvara för driften av 
flygplatsverksamheten för Sundsvall Timrå Airport. 
Bolaget skall inom driften för flygplatsverksamheten 
ansvara för erforderliga myndighets tillstånd och avtal 
för flygplatsens drift. 

 
 

Samtliga tillstånd och avtal för flygplatsens drift följs 
upp och säkerställs. Flygplatsen drivs på ett ekonomiskt 
ansvarsfullt sätt. 

2.7 Indikatorer för måluppföljning i MRP 

Indikator Utfall 2021 Utfall 2022 Utfall 2023 
Målsatt utfall år 

2024 

Medarbetarindex -
 Engagemang 

77  75 75 

Medarbetarindex -
 Förutsättningar 

78  82 75 

Nöjda-kunder-index  85   

Sjukfrånvaro 3,6 % 3,9 % 8,4 % 3,5 % 

Obs medarbetar index engagemang samt förutsättningar mäts enbart vid 

medarbetarundersökningar nästa gång 2025 

2.8 Bolagsmål och indikatorer 

Bolagsmål Indikator Utfall år 2023 
Målsatt utfall år 

2024 
Målsatt utfall år 

2027 

Antal passagerare Antal passagerare 38 479 111 000 218 000 

Minska antalet 
felaktiga 
leverantörsfakturor 

Minska antalet 
felaktiga 
leverantörsfakturor 

5 % 5 % 3 % 
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Bolagsmål Indikator Utfall år 2023 
Målsatt utfall år 

2024 
Målsatt utfall år 

2027 

Minska den totala 
värmeförbrukningen 
med 2% per år 

Minska den totala 
värmeförbrukningen 
med 2 % per år 
(referensår 2018) 

1 303 2 559 2 409 

Minska den totala 
elförbrukningen 
med 2 % per år 

Minska den totala 
elförbrukningen med 
2 % per år 
(referensår 2018) 

2 064 3 791 3 568 

Minska bolagets 
emissioner av fos-
sil koldioxid till ett 
nollutsläpp år 2025 

Minska bolagets 
emissioner av fossil 
koldioxid till ett 
nollutsläpp år 2025 

33 32 0 

Emissioner av växthusgaser i egen verksamhet (beräkning enligt ACA) 
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3 5 000 nya jobb 

Enligt den information som gått ut kring etableringen som är på väg att starta upp i Torsboda så 

är vi på god väg att uppnå målet 5000 nya jobb. Flygplatsen vill vara en del av utvecklingen av 

Torsboda Industrial Park. För att kunna fortsätta att attrahera nya etableringar är det ett måste för 

bolagen som avser att starta verksamhet i regionen att det finns goda flygförbindelser. Det gäller 

inte bara nationella destinationer, utan även internationella destinationer och eventuellt hubbar i 

andra länder kan vara en del i utveckling som flygplatsen kan bidra med för att skapa ännu fler 

arbetstillfällen i regionen. 

Det är inte bara de etablerande företagen som behöver komma till och från Sundsvallsregionen, 

utan även de företag som redan finns och som kommer att bli lokala underleverantörer till de 

stora etableringsföretagen. Ju fler eller ju större bolag som väljer att förlägga sin verksamhet till 

regionen, ju mer arbetskraft behövs. Arbetsregionen kommer knappast att kunna försörja behovet 

av arbetskraft som kommer att krävas. Även i detta avseende så kommer flyget vara en viktig 

förutsättning för att 5000 nya jobb blir en verklighet. 

För att attrahera arbetskraft utifrån till en region som kan vara okänd för arbetstagaren så 

kommer det finnas ett behov av att kunna ha en rik fritid och kunna ta sig i väg på semester eller 

charter till andra länder och kulturer. Att marknadsföra möjligheterna för att lätt och smidigt 

uppfylla behovet av charter och rekreation kommer också vara en av pusselbitarna för att skapa 

ett attraktivt arbetsmarknadsområde. 
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4 Klimatarbete 

Innan pandemin stod flyg för cirka 2–3 procent av de globala koldioxidutsläppen. Genom 

biobränsle, el och på sikt vätgas ställer flygbranschen om till ett fossilfritt flyg. Där det svenskt 

inrikesflyg ska vara fossilfritt 2030 och utrikesflyg som startar från svenska flygplatser ska vara 

fossilfritt 2045. 

Sundsvall-Timrå Airport verkar för att minska sina emissioner av växthusgaser i den egna 

verksamheten. Med mål om att minska våra fossilbränslebaserade koldioxidutsläpp till noll år 

2025 och jobba för att Sundsvalls kommunkoncern är klimatneutral 2030. 

Midlanda Flygplats AB strävar efter att vara en medveten verksamhet där miljöarbetet är en del 

av flygplatsen. Verksamheten arbetar gemensamt för en hållbar utveckling och ständiga 

förbättringar i syfte att minska flygplatsens miljöpåverkan. 

Kvarstående planerat klimatarbete berör bland annat reservkraften på flygplatsen, som är 

dieseldriven och där en övergång till HVO behöver ske i samarbete med motortillverkarna. 

Arbetsredskap, maskiner och ett fåtal fordon behöver ersättas med el eller förnybara drivmedel. 

För brandövningsverksamheten behöver de fossila bränslen som används vid brandövning 

ersättas med förnybara bränslen. I det nya miljötillståndet har det förberetts för att en ny 

brandövningsplats får anläggas inom verksamhetsområdet. 
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Förslag 2013-05-13 version 14

Mellan Sundsvalls kommun [ ], nedan Sundsvall, och Timrå kommun [ ], nedan Timrå,

gemensamt benämnda kommunerna eller parterna, har denna dag träffats följande

TIMRA OMMUNdAKTIEÄGARAVTAL

2013 -05- 15

§ 1 Bakgrund

Nu betecknade Sundsvall Härnösand Airport, nedan Flygplatsen, är en av tidigare 16 statliga

flygplatser, vilka ägts och drivits av Luftfartsverket och sedermera det statliga bolaget

Swedavia. En statlig utredning (Framtidens flyg, SOU 2007:70) och två därpå följande

riksdags-/regeringsbeslut har lett fram till att staten genom Swedavia framdeles endast ska

ansvara för ett nationellt basutbud om 10 flygplatser. Övriga flygplatser, varav Flygplatsen är

en, ska enligt beslutet i första hand övertas av lokala eller regionala intressen såsom
kommuner, landsting eller näringsliv.

Med anledning av att inledningsvis uppräknade parter bedömer att det finns ett fortsatt

mycket starkt behov av en lokal flygplats, har parterna beslutat överta ägande samt drift och
förvaltning av nämnda flygplats. Detta ägande ska utövas i bolagsform genom etableringen

av ett moderbolag som avses äga och förvalta Flygplatsen samt ett dotterbolag som ska

ansvara för den löpande flygplatsverksamheten. I syfte att reglera parternas åtaganden med
avseende på i första hand det gemensamma moderbolaget upprättas detta aktieägaravtal.

§ 2 Bolaget och Dotterbolaget

Parterna ingår i detta avtalsförhållande med samtliga nuvarande och framdeles förvärvade

aktier i Midlanda Fastigheter AB, org nr .................. nedan  Bolaget . Vad som sägs i detta avtal

avseende aktier omfattar även eventuella andra instrument, såsom teckningsrätter och

konvertibla skuldebrev, utfärdade av Bolaget.

Bolaget äger samtliga aktier i dotterbolaget Midlanda Flygplats AB, org nr....., nedan

Dotterbolaget. Dotterbolaget ska driva Flygplatsen. Flygplatsens varumärke ska vara
Sundsvall Timrå Airport. Detta avtal gäller i tillämpliga delar även med avseende på
Dotterbolaget, oavsett om detta uttryckligen anges eller inte.

Bolaget ska ha ett aktiekapital om 5 - 10 Mkr och Dotterbolaget ett aktiekapital om 100 000

- 200 000 kr. Det är vidare ambitionen att Bolaget ska ha ett sammantaget eget kapital om

minst 15 Mkr.

Aktierna i  Bolaget, vilka ska vara 1000 - 2 000 stycken, fördelar sig  enligt nedanstående
uppställning:
Timrå 160 - 320 st (16 %)

Sundsvall 840 -1 680 st (84 %)
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Aktiefördelningen har gjorts utifrån en jämförelse av kommunernas befolkningsunderlag den
31 december 2010. Skulle befolkningsunderlaget i någon eller några av kommunerna
framdeles förändras så att en, vid en ny jämförelse av kommunernas befolkningsunderlag,

avvikelse för någon enskild kommun uppgår till mer än 5 % i jämförelse med initialt värde

alternativt föregående avstämningstidpunkt, förbinder sig parterna, om någon part så
påkallar, att inom 90 dagar från påkallandet justera fördelningen av aktier i Bolaget mellan

parterna så att detta återspeglar aktuellt befolkningsunderlag. Vid jämförelse ska alltid utgås
från senaste föregående årsskiftes befolkningsunderlag.

Sker inlösen enligt detta avtal av någon av parternas aktier ska inom 30 dagar efter

verkställd inlösen, oavsett om endast en eller fler av parterna deltagit i inlösenförfarandet,

ska omfördelningen av aktierna göras så att fördelningen stämmer överens med befolknings-
underlaget i de kvarvarande kommunerna per senast föregående årsskiftes befolknings-
underlag.

Vid omfördelning av aktier enligt denna bestämmelse ska ersättning utgå för eventuellt
överförd aktiepost med belopp svarande mot aktiernas kvotvärde.

§ 3 Syfte

Syftet med detta avtal, och med parternas gemensamma ägande av Bolaget och Dotter-

bolaget, är att reglera parternas samarbete och skapa förutsättningar för en långsiktig och
hållbar satsning på Flygplatsen och dess verksamhet. Detta för att Sundsvallsregionen ska

kunna fortsätta att utvecklas som en viktig svensk exportregion där regionens tillgänglighet
nationellt och internationellt är av vital betydelse, samt för att rent allmänt säkra transport-

infrastrukturen i regionen. Parternas uppfattning är att det skulle medföra negativa

konsekvenser av icke obetydlig omfattning om regionen förlorar Flygplatsen. Den långsiktiga
satsningen på Flygplatsen kräver således att parterna är beredda att under lång tid bidra

med resurser och kapital för såväl kommande drift samt utveckling med målet att skapa en
självfinansierande verksamhet.

Parterna förbinder sig att bedriva Bolagets och Dotterbolagets verksamhet med beaktande

av vad som anges i detta avtal och i enlighet med det i bolagsordningarna angivna
ändamålet, se bil. A och B. Skulle det föreligga motstridighet mellan Bolagsordningen och
detta avtal ska, i relationen parterna emellan, detta avtal äga företräde.

§ 4 Styrelse

Bolagets och Dotterbolagets förvaltning och ledning ska utövas av respektive bolags styrelse
enligt aktiebolagslagens bestämmelser, om inte annat framgår av detta avtal.
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Styrelsen i Bolaget ska utses av ägarkommunernas kommunfullmäktige enligt det följande.

Sundsvall utser tre ledamöter samt styrelsens ordförande. Timrå utser två ledamöter varav

en ledamot utgör styrelsens vice ordförande.

Styrelsen i Dotterbolaget ska utses av ägarkommunernas kommunfullmäktige enligt det
följande. Parterna ska för Dotterbolaget ha en gemensam beredning för att nominera

styrelseledamöterna. Dotterbolaget ska driva flygplatsverksamhet som är av speciell och
komplicerad natur. Detta kräver att styrelsen ska utgöras av personer med professionell
kompetens främst inom områdena företagsledning, internationell affärsverksamhet,

flygsektorn, marknadsföring samt besöksnäringen.

För fattande av beslut på styrelsemöte gäller aktiebolagslagens regler om inte annat särskilt
anges i detta avtal.

Vid styrelsesammanträde i Bolaget ska minst 3 ledamöter, varav minst två ledamöter från

Sundsvall och en från Timrå, vara närvarande för att styrelsen ska vara beslutför (i

Dotterbolaget ska motsvarande antal likaledes vara 3 ledamöter). Är inte erforderligt antal
ledamöter närvarande ska kallas till nytt möte inom två veckor. Vid sistnämnda möte ska

aktiebolagslagens bestämmelser angående beslutförhet gälla. Skulle lika röstetal föreligga
och är styrelsens ordförande inte närvarande ska den aktuella frågan avföras från
dagordningen.

Bolagets styrelse ska sammanträda minst tre gånger per räkenskapsår.

§ 5 Ägardirektiv

Vid var tidpunkt gällande ägardirektiv (vilket dock ska beredas i samverkan mellan parterna),
reglementen, policys samt övriga för verksamheten tillämpliga styrdokument beslutade samt

meddelade av Sundsvalls kommun ska ange de styrande förutsättningarna för Bolagets

verksamhet.

§ 6 VD och Revisorer

Styrelsen i respektive bolag utser och tillsätter VD. Verkställande direktören ska inte vara

ledamot av styrelsen.

Revisor utses av bolagsstämman. Därutöver ska respektive part äga rätt att utse en
lekmannarevisor.

§ 7 Firmateckning

Bolagets firma tecknas av styrelsen eller av två ledamöter i förening.

Därutöver ska verkställande direktören teckna firma i enlighet med aktiebolagslagens
bestämmelser beträffande löpande förvaltningsåtgärder.

§ 8 Bolagsstämma

För fattande av beslut på bolagsstämma gäller aktiebolagslagens bestämmelser.
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§ 9 Fattande av beslut i vissa situationer

Då bolaget omfattas av kommunallagens regler att fullmäktige ska ges möjlighet att ta

ställning innan sådana beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars

av större vikt fattas, är parterna ense om att i vart fall följande beslutspunkter ska
underställas respektive kommunfullmäktige för ställningstagande:

- upptagande av lån samt nya krediter för Bolaget eller Dotterbolaget överstigande 10 000 000

kronor,

- pantförskrivning av Bolagets eller Dotterbolagets egendom eller annan ansvarsförbindelse

överstigande 10 000 000 kronor totalt,

- beslut om att tillskjuta medel enligt §. 12

- investeringar överstigande 15 000 000 kr under en period av tre år,

- ändring av bolagsordningen

- frivillig likvidation

- överlåtelse av dotterbolag, rörelse /rörelsegren eller fastighet

- bildande av eller förvärv av dotterbolag eller verksamhet

- andra frågor som är av väsentlig betydelse för Bolagets eller Dotterbolagets verksamhet, såsom

ändring av verksamhetsinriktning.

§ 10 Överlåtelse av aktie

Part äger endast överlåta, pantsätta, bortgiva eller på annat sätt förfoga över aktie i Bolaget i

enlighet med bestämmelserna i detta avtal.

För tiden till och med den  31 december 2022 gäller att part endast får förfoga över sina

aktier i Bolaget på ovan angivet sätt om övriga parter lämnat sitt skriftliga godkännande.

Från och med den  1 januari 2023 ska följande gälla. Part som önskar överlåta, bortgiva,

pantsätta eller på annat sätt förfoga över aktier i Bolaget är skyldig att anmäla dessa aktier
till förköp i enlighet med bestämmelserna i detta avtal. Anmälan ska göras skriftligen och

ställas till övriga parter i rekommenderat brev samt avse hela den utträdande partens
aktieinnehav i Bolaget.

Part som mottagit anmälan har rätt att förvärva de aktier som omfattas av anmälan till det

lösenbelopp som anges i § 11 nedan. Part som önskar lösa de förköpsanmälda aktierna ska
meddela detta skriftligen till den utträdande parten inom 60 dagar från det att parten fick

del av förköpsanmälan. Begäran att få lösa ska avse hela den anmälda aktieposten. Om flera

lösningsberättigade önskar lösa aktierna ska aktierna fördelas mellan dessa i förehållande till

deras tidigare aktieinnehav (med eventuell efterföljande justering i enlighet med § 2 ovan).

Eventuell udda aktie ska fördelas efter lottning, förrättad av Notarius Publicus om inte

parterna enas om annat.

Begäran att få lösa förköpsanmälda aktier är bindande.

Om förköp ej påfordras äger den som anmält aktierna till förköp att fritt överlåta dessa.

Överlåtelse får dock ej ske till lägre pris eller på förmånligare villkor i övrigt än de som gäller i
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samband med förköpet. Om överlåtelse av aktier, vilka blivit fria genom att förköp ej ägt

rum, ej fullföljes inom 120 dagar från den dag anmälan om förköp mottagits av samtliga

övriga parter, inträder ånyo skyldighet att anmäla aktierna till förköp.

Förvärvande tredje man ska inträda såsom part i detta avtal i den utträdande partens ställe.

Detta är en förutsättning för att överlåtelsen ska få genomföras. Det åligger den utträdande

Parten att tillse detta.

Oavsett om överlåtelse av aktie sker i enlighet med detta avtal eller inte har kvarvarande rätt

att åberopa sin inlösenrätt enligt bolagsordningen regler.

§ 11 Värdering ,  lösenbelopp och betalning med mera

I händelse av inlösen enligt detta avtal - vid förköp eller enligt inlösenbestämmelse - ska

inlösenbeloppet svara mot det kvotvärde (bolagets registrerade aktiekapital fördelat över

antalet aktier) som belöper på den aktiepost som ska inlösas, alternativt på aktieposten

belöpande andel av substansvärdet (bolagets bokförda egna kapital med tillägg för

skillnaden mellan tillgångarnas bokförda värde och deras marknadsvärde) om det är lägre.
Ersättningen ska erläggas kontant vid tillträdet. Det antecknas att vid vissa situationer blir

den utlösta parten skyldig erlägga ersättning enligt detta avtal.

I samband med tillträde avseende inlösta aktier ska utträdande parten avstå från samtliga

eventuella anspråk på återbetalning av insatta medel i Bolaget eller Dotterbolaget, oavsett
på vilket sätt tillskottet har skett.

§ 12 Finansiering

Utöver respektive andel av Bolagets aktiekapital ska parterna tillskjuta, med en första
reglering i samband med detta avtals tecknande, medel till Bolaget enligt följande

År 1 År 2 År 3

Timrå 1 950 000 kr 2 500 000 kr 2 750 000 kr

Sundsvall 10 350 000 kr 12 500 000 kr 14 950 000 kr

Dessa medel är avsedda att täcka Bolagets och Dotterbolagets antagna driftsunderskott
under de tre inledande räkenskapsåren. Tillskotten lämnas i form av kontanta medel och

som ovillkorade aktieägartillskott.

Bolagets och Dotterbolagets verksamhet ska därutöver i första hand finansieras genom dess

aktiekapital samt i övrigt genom internt genererade medel. Om inte detta räcker åtar sig

parterna att vid behov tillskjuta ytterligare medel. Sådana medel tillskjuts bolaget i
förhållande till aktieägarnas befintliga aktieinnehav. Bolagsstämman beslutar när sådant

behov föreligger.

§ 13 Vinstutdelning

Beslut om vinstutdelning fattas av bolagsstämman efter styrelsens rekommendation.
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§ 14 Avtalsbrott  samt vite och ersättning i vissa fall

För väsentligt brott mot detta avtal ska utgå ett vite av maximalt 5 000 000 kronor med rätt

för part att därutöver framställa anspråk på skadestånd. Vitet ska fördelas mellan de icke

felande parterna i förhållande till aktieinnehavet före eventuell inlösen. Såsom avtalsbrott

som kan vara att betrakta som väsentliga ska t ex följande anses:

förfogande över aktie i strid med avtalet

vägran att tillskjutna medel

upprepade ringa avtalsbrott, exempelvis parts upprepade underlåtenhet att delta i

erforderliga beslutsprocesser eller annan liknande försummelse av betydelse för
Bolagets framdrift

Om part inte inom 90 dagar efter mottagandet av erinran om avtalsbrott, som inte är ringa,
vidtager rättelse eller gottgör den skada som uppkommit, äger förfördelad part dessutom
rätt lösa in den felande partens aktier i proportion till tidigare aktieinnehav om icke specifik

överenskommelse träffas mellan de icke felande parterna.

§ 15 Aktiernas förvaring

Till säkerhet för detta avtals efterlevnad ska parterna pantförskriva sina respektive aktier till

övriga delägare. Parterna ska vidare gemensamt, tillsammans med ett undertecknat

exemplar av detta avtal, deponera samtliga aktier (transporterade in blanco) i förvaring hos
tredje part som parterna kan enas om. Depositarien skall utlämna aktierna på parternas

gemensamma begäran eller på begäran av part enligt skriftlig överenskommelse mellan

samtliga parter eller enligt lagakraftvunnen dom.

§ 16 Meddelanden

Uppsägning eller andra meddelanden ska ske genom bud eller rekommenderat brev till

parternas i ingressen angivna eller senare ändrade adresser.

Meddelandet ska anses ha kommit mottagaren tillhanda

a) om avlämnat med bud: vid överlämnandet;
b) om avsänt med rekommenderat brev: tre vardagar efter avlämnande för postbefordran;

Adressändring ska meddelas part på sätt föreskrivs i denna bestämmelse.

§ 17 Ändringar

Ändringar av och tillägg till detta avtal ska för att vara bindande vara skriftligen avfattade

och undertecknade av parterna.

§ 18 Fullständig reglering

Avtalet med dess bilagor utgör parternas fullständiga reglering av alla frågor som avtalet
berör. Alla skriftliga eller muntliga åtaganden och utfästelser som föregått avtalet ersätts av
innehållet i detta avtal med bilagor.
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§ 19 Bestämmelse om ogiltighet (jämkning)

Skulle någon bestämmelse i avtalet eller del därav befinnas ogiltig, ska detta inte innebära

att avtalet i dess helhet är ogiltigt utan den ska, i den mån ogiltigheten väsentligen påverkar
parts utbyte av eller prestation enligt avtalet, skälig jämkning i avtalet ske.

Till upplysning noteras att parterna inför undertecknandet av detta avtal diskuterade den

kontraktuella giltigheten i, samt räckvidden av, den reglering som införts i detta avtal, § 21,
sista stycket. Oaktat det faktum att viss osäkerhet kan råda med avseende på den generella

tillämpningen av desamma var dock samtliga parter ense i uppfattningen att dessa

regleringar ska äga giltighet i förhållandet parterna emellan.

§ 20 Handelsbolagslagens bestämmelser

Om detta avtal befinns vara ett bolagsavtal, vilket inte är parternas intention, ska vad som i

bestämmelserna om uppsägningsrätt och likvidation i lagen om handelsbolag och enkla
bolag (1980:1102) inte äga tillämpning. Istället ska - om inte annat uttryckligen anges i detta
aktieägaravtal - den part vartill likvidationsgrunden hänför sig eller hans rättsinnehavare

utträda ur aktieägaravtalet iakttagande av § 11 istället för att likvidation äger rum.

§ 21 Giltighetstid

Detta avtal träder i kraft omedelbart vid dess undertecknande och gäller till 31 december

2022. Avtalet förlängs därefter automatiskt med tio år i sänder, därest uppsägning ej sker

minst tjugofyra månader före avtalsperiodens utgång.

Kan parterna inte enas om ett nytt avtal inom tolv månader från det att uppsägning anses

vara mottagen av alla parter ska kvarvarande parter söka gemensamma lösningar som

innebär att verksamheten kan fortsätta bedrivas enligt intentionerna i detta avtal.

Utträdande parts aktieinnehav ska i denna situation lösas i enlighet med bestämmelserna i §
11 ovan. Då part överlåtit samtliga sina aktier utträder han som part i detta avtal, med

förbehållet att denne även i tiden efter det att han utträtt som delägare - i relationen till

kvarvarande parter - ska ansvara för den andel av verksamhetens miljöskuld som på
proportionerlig grund får anses belöpa på denne.

§ 22 Likvidation

Vid bolagets likvidation ska bolagets behållna tillgångar utskiftas bland aktieägarna i
förhållande till respektive parts dåvarande aktieinnehav.

§ 23 Tvist

Svensk lag ska, med undantag av lagvalsregler, tillämpas på detta avtal.

Tvist som hänför sig till avtalet eller därmed sammanhängande förhållanden ska i första

hand lösas av, av respektive part utsedd företrädare, vilka tillsammans ska söka lösa

förevarande oenighet i positiv och konstruktiv anda samt med ett långsiktigt perspektiv

innan definitiv prövning påkallas.
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Om så erfordras, och parterna inte i enlighet med bestämmelserna i föregående stycke
förmått lösa tvisten inom 90 dagar, äger envar part i ett följande steg söka extern medling till
stöd för lösning av pågående tvist. Medling ska ske enligt lag (1999:116) om skiljeförfarande.

För det fall 180 dagar förflutit sedan part sökt extern medling eller part konstaterar att tvist

rimligen inte kan lösas i enlighet med föregående stycken, äger envar part rätt att hänskjuta
tvisten för avgörande i allmän domstol.

Detta avtal har upprättats och mellan parterna utväxlats i tre likalydande exemplar.

Sundsvall 2013-

Jörgen Berglund

Kommunstyrelsens ordförande

Timrå 2013-

Ewa Lindstrand Stig Fagerström

Kommunstyrelsens ordförande Kommunchef



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 32 
Värdering av ishockeyarenan, nuvarande SCA arena 
KS/2023:630 
 
Beredningsförslag  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Att principen för värdering av ishockeyarenan, nuvarande SCA arena, är att värdering skall 
genomföras vart fjärde år. Utgångsår är senaste värderingen som gjordes år 2022.  
 
Ärendet 
Värdering av ishockeyarenan bör ske med jämna mellanrum då det är viktigt att kommunens 
balansräkning är korrekt värderad. Ekonomiavdelning har via en konsult SVEFA Roine Stenius 
värderat ishockeyarenan, dåvarande NHC arena, både hösten 2021 och våren 2022. Den här typen av 
byggnader är svårvärderade då handel med arenor är begränsad. Ekonomiavdelningen bedömer att ett 
lämpligt intervall för värderingen är vart fjärde år. Utgångsåret föreslås vara 2022, som är det år då 
senaste värderingen genomfördes. Kostnaden för en värdering är ca 40 tkr inkl moms. Det innebär att 
närmast kommande värdering genomförs år 2026.  
 
Beslutsunderlag 
VU Timrå Näs 7_4 
 
Protokollsutdrag till 
Ekonomi  
 
Exp     /     2024 
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Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Bo Glas 2023-12-21 KS/2023:630 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 Kommunstyrelsen 
 
 
 
Värdering av ishockeyarenan, nuvarande SCA arena 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

1. Att principen för värdering av ishockeyarenan, nuvarande SCA arena, är att värdering skall 
genomföras vart fjärde år. Utgångsår är senaste värderingen som gjordes år 2022.  

 
Ärendet 
Värdering av ishockeyarenan bör ske med jämna mellanrum då det är viktigt att kommunens 
balansräkning är korrekt värderad. Ekonomiavdelning har via en konsult SVEFA Roine Stenius 
värderat ishockeyarenan, dåvarande NHC arena, både hösten 2021 och våren 2022. Den här typen av 
byggnader är svårvärderade då handel med arenor är begränsad. Ekonomiavdelningen bedömer att ett 
lämpligt intervall för värderingen är vart fjärde år. Utgångsåret föreslås vara 2022, som är det år då 
senaste värderingen genomfördes. Kostnaden för en värdering är ca 40 tkr inkl moms. Det innebär att 
närmast kommande värdering genomförs år 2026.  
 
Beslutsunderlag 
VU Timrå Näs 7_4 
 
 
Protokollsutdrag till 
Här skrivs de som berörs av beslutet 
Exp     /     2023 
 
 
 
Här skrivs ev utförligare ärendetext 
 
 
Förvaltning 
 
 
Namn förvaltningschef 
Titel



 

Svefa AB, Mäster Samuelsgatan 60, Box 3316, 103 66 StockholmSvefa AB, Mäster Samuelsgatan 60, Box 3316, 

103 66 Stockholm 

Org.nr: 556514-3434, Styrelsens säte: Stockholm 

Värdeutlåtande  

Fastigheten Timrå Näs 7:4 

(Uppdatering) 
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Samuelsgatan 60, Box 3316, 103 66 Stockholm 
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Innehållsförteckning 

1. Sammanfattning _________________________________________________________________ 3 

2. Uppdragsbeskrivning ______________________________________________________________ 4 

3. Värderingsobjekt _________________________________________________________________ 5 

4. Marknadsanalys _________________________________________________________________ 8 

5. Värderingsmetodik _______________________________________________________________ 12 

6. Värdering ______________________________________________________________________ 13 

7. Slutsatser ______________________________________________________________________ 17 
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Svefa AB, Mäster Samuelsgatan 60, Box 3316, 103 66 StockholmSvefa AB, Mäster 

Samuelsgatan 60, Box 3316, 103 66 Stockholm 

Org.nr: 556514-3434, Styrelsens säte: Stockholm  
 

1. Sammanfattning 

  

Värderingsobjekt Värderingsobjektet utgörs av fastigheten Timrå Näs 7:4 

Uppdragsgivare Timrå kommun genom Bo Glas. 

Syfte Värderingen syftar till att bedöma värderingsobjektets marknadsvärde (se 

vidare under avsnitt 5 ”Definition av marknadsvärde och 

metodtillämpning”). Enligt uppdragsgivaren skall värderingen användas 

som beslutsunderlag vid bokslut. 

Värdetidpunkt 2022-05-05. 

Särskilda förutsättningar Se särskilda förutsättningar i avsnitt 2. 

Objektstyp Inom värderingsobjektet inryms NHC-Arena, Timrå IK:s hemarena. 

Marknadsvärde Mot bakgrund av vad som redovisas i värdeutlåtandet bedöms 

marknadsvärdet av värderingsobjektet vid värdetidpunkten till:  

  

39 000 000 kr 
  

    
Trettionio miljoner kronor 

 

 

 

().  

 

Resulterande nyckeltal Marknadsvärde / m² 3 900

Marknadsvärde / taxeringsvärde  -   

Bruttokapitalisering, år 1 8,0

(marknadsvärde / årshyra år 1)

Direktavkastning, initial 2,38%

(aktuellt driftnetto / marknadsvärde)

Direktavkastning, år 1 2,38%

(driftnetto år 1 / marknadsvärde)

Marknadsmässig direktavkastning 8,33%

(Marknadsmässigt driftnetto / marknadsvärde)  
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Svefa AB, Mäster Samuelsgatan 60, Box 3316, 103 66 StockholmSvefa AB, Mäster 

Samuelsgatan 60, Box 3316, 103 66 Stockholm 

Org.nr: 556514-3434, Styrelsens säte: Stockholm  
 

2. Uppdragsbeskrivning 

Värderingsobjekt 

Värderingsobjektet utgörs av fastigheten Timrå Näs 7:4.  

Uppdragsgivare 

Uppdragsgivare är Timrå kommungenom Bo Glas. 

Syfte 

Värderingen syftar till att bedöma värderingsobjektets marknadsvärde (se vidare under avsnitt 5 ”Definition 

av marknadsvärde och metodtillämpning”). Enligt uppdragsgivaren skall värderingen användas som 

beslutsunderlag vid bokslut. 

Värdetidpunkt 

Värdetidpunkt är 2022-05-05. 

Allmänna villkor 

För uppdraget gäller bilagda ”Allmänna villkor för värdeutlåtande” om ej annat framgår nedan. 

De allmänna villkoren har utarbetats gemensamt av de ledande värderingsföretagen på den svenska 

marknaden och tillämpas alltid av dessa företag om inte annat särskilt anges i det enskilda fallet. De 

allmänna villkoren återger värderingsbranschens uppfattning om ett värderingsutlåtandes generella 

begränsning.  

De allmänna villkoren anger begränsningar i värdeutlåtandets omfattning, förutsättningar för 

värdeutlåtandet vad gäller datafångst och tillförlitlighet, hur miljöaspekter beaktas, besiktningens funktion, 

hur värderingsobjektets tekniska skick beaktas, värderarens ansvar, värdeutlåtandets aktualitet, hur 

redovisade bedömningar av framtida händelser och förutsättningar ska tolkas samt hur värdeutlåtandet får 

användas. 

Svefa AB ikläder sig ej ansvar för oriktiga värdebedömningar orsakade av att av uppdragsgivaren/ 

fastighetsägaren lämnade sakuppgifter, som lagts till grund för värdebedömningen, är oriktiga eller 

ofullständiga. 

Värderingsstandard 

Uppdraget har utförts i enlighet med tillämpliga delar av Valuation Practice Statements (”VPS”) som ingår i 

RICS Valuation - Global Standards 2017 (”Red Book”) och utfärdats av Royal Institution of Chartered 

Surveyors (RICS). 

Värderingen har utförts i enlighet med Samhällsbyggarnas regler om god värderarsed.  

Vi bekräftar att vi har tillräcklig lokal och nationell marknadskännedom om den aktuella fastighets-

marknaden, samt erforderlig kompetens och förståelse för att kunna utföra uppdraget på ett fullvärdigt sätt.    

Upplysningar 

Svefa har tidigare värderat värderingsobjektet, 2020-11-01 på uppdrag av samma uppdragsgivare.  

Svefa känner inte till någon intressekonflikt i samband med detta uppdrag.  
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Svefa AB, Mäster Samuelsgatan 60, Box 3316, 103 66 StockholmSvefa AB, Mäster 

Samuelsgatan 60, Box 3316, 103 66 Stockholm 
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Särskilda förutsättningar 

För värderingen gäller ett flertal särskilda förutsättningar vilka redovisas i punktlista: 

• Uppgifter om uthyrbar area saknas. Det har i värderingen grovt bedömts (mätning i karta) att 

byggnadens byggyta uppgår till ca 10 000 kvadratmeter vilken i värderingen nyttjats så som 

”uthyrbar area”.  

• Det förutsätts i värderingen ett s.k. ”tripple net” avtal där skötsel och drift av anläggningen belastar 

hyresgästen. 

• Ett förslag på upprättat hyresavtal (omsättningsbaserat) har erhållits av uppdragsgivaren, vid 

värdetidpunkten osignerat av båda parter. Det förutsätts dock i värderingen att avtalet 

undertecknas av båda parter på oförändrade villkor med hänsyn.  

Besiktning och värderingsunderlag 

Ingen ny besiktning har genomförts inför denna uppdatering. Besiktning av värderingsobjektet utfördes 

senast 2020-10-12 av undertecknad på Svefa. Vid besiktningen deltog Staffan Abrahamsson som 

representant för uppdragsgivaren.  

Vid besiktningen har lokaler, allmänna utrymmen och tekniska installationer studerats. 

Följande uppgifter har erhållits från fastighetsägaren tillika uppdragsgivaren: 

• Lokalhyreskontrakt (utkast) 

• Driftsavtal (fr senaste värderingen) 

• Uppgifter om faktiska drift- och underhållskostnader (fr senaste värderingen) 

• Beslutade investeringar 

• Inhämtade tekniska uppgifter från förvaltare vid besiktning 

• Ritningar 

Vidare har underlag inhämtats och bearbetats från kommunens planarkiv, fastighetsregistret samt offentlig 

statistik från SCB med flera. 

3. Värderingsobjekt 

Objektstyp 

Inom värderingsobjektet inryms NHC-Arena, Timrå IK:s hemarena. 

Lagfaren ägare 

Lagfaren ägare till värderingsobjektet är Timrå Kommun. 

Läge 

Värderingsobjektet är beläget i stadsdelen Sörberge i Timrå. Gatuadressen är Sportvägen 4. Se kartor i 

bilagt utdrag ur fastighetsregistret. 

Omgivningen utgörs huvudsakligen av skol- och idrottsändamål, lättare industrier och småhusbebyggelse. I 

området färdigställs till hösten uppförandet av ett nytt badhus. 

Service finns närmast i Timrå alternativt i Sundsvall med Birsta handelsområde som närmast. Allmänna 

kommunikationer finns i form av buss. Större trafikleder (E4) finns på nära avstånd.  
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Tomt 

Värderingsobjektet har en markareal om 17 544 kvadratmeter.  

På värderingsobjektet finns en byggnad som upptar cirka 70 % av markarealen. Den obebyggda delen av 

värderingsobjektet utgörs främst av kommunikationsytor. Tomten är delvis inhägnad.  

Byggnadsbeskrivning 

Byggnaden på värderingsobjektet uppfördes ursprungligen 1966 och genomgick ombyggnation 2003. 

2007/2008 byggdes arenan ut till att erhålla en publikkapacitet om 6 006 åskådare varav 1 400 ståplatser 

och 4 606 sittplatser. Totalt finns 12 omklädningsrum. 2018 genomfördes ytterligare ombyggnationer till en 

investering om ca 3 mkr avseende säkerhetsåtgärder för att uppfylla kraven på spel i SHL. Byggnaden har 

tre plan. Läktarna når dock högre än dessa tre plan. 

I driftsavtalet uppgår lokalarean till 1 784 kvadratmeter. Det har i värderingen grovt bedömts (mätning i 

karta) att byggnadens byggyta uppgår till ca 10 000 kvadratmeter vilken bedöms utgöra en mer jämförbar 

uthyrbar area varför denna yta nyttjats i värderingen. 

Lokaltyp

*m² % Antal

Övrigt 1 10 000 100 -

Summa/Medel 10 000 100 0

Uthyrbar area

 

Konstruktion 

Grundläggning  Platta mark 

Stomme  Stålhall och trästomme i ungdomshallen 

Bjälklag  Stålhall och trästomme i ungdomshallen 

Fasadmaterial  Sandwichelement 

Yttertak  Papp 

Fönster  3-glas 

Balkonger  Ja, logebalkonger 

Portar  3 portar 

Teknik 

Uppvärmning  Fjärrvärme 

Ventilation  FTX 

Komfortkyla  Nej 

OVK  Ja 

Hissar  Ja 

Sprinkler  Ja 

Brandlarm  Ja 

Övrigt 

Parkering  På angränsande fastighet Näs 7:2 

Skick och standard 

Byggnadens yttre och inre skick bedöms som bra.  

Lokalerna håller en relativt hög standard vilken medger spel i högsta division (SHL).  

Inga reparationsbehov, som inte bedöms inrymmas inom ramen för ordinarie löpande/periodiskt underhåll, 

noterades vid besiktningen. Enligt uppgift från fastighetsägaren vid besiktning finns det ej några akuta 

reparationsbehov inom värderingsobjektet. 
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Flexibilitet och alternativanvändning 

Lokalerna bedöms vara mindre anpassningsbara i sin utformning. En förklarande faktor är till detta är 

bristen till portar vilken begränsar möjligheter till att hålla andra arrangemang så som konserter och mässor 

jämte hockeyn. 

Miljö 

Värderingsobjektet är inte registrerat i Länsstyrelsens register med potentiellt förorenade markområden.  

Några miljöbelastningar är inte kända av fastighetsägaren.  

Inom ramen för detta uppdrag har det inte genomförts någon ytterligare kontroll avseende potentiella 

miljöbelastningar inom värderingsobjektet (se vidare avsnitt 3 i bilaga Allmänna villkor för värdeutlåtande).   

Rättsliga förhållanden 

I bilaga återfinns ett utdrag ur fastighetsregistret. Av denna bilaga framgår bland annat: 

• Lagfaren ägare 

• Adressuppgifter 

• Planförhållanden 

• Servitut med mera 

• Inteckningar 

• Taxeringsuppgifter 

 

Nedan beskrivs värderingsobjektets planförhållande mer detaljerat. 

Planförhållande 

Värderingsobjektet omfattas av stadsplan Vivsta 3:19 - Skolområdet, fastställd 1976-08-02.  

Planbestämmelserna anger idrottsändamål för berört objekt.  

Befintlig byggnad överensstämmer med planbestämmelserna. Byggrätten bedöms vara fullt utnyttjad. 
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4. Marknadsanalys 

Makroekonomi 

Svensk ekonomi 

Under 2021 har noterats en tydlig återhämning i svensk ekonomi, understödd av finans-/penningpolitiska 

stimulanser och utfasning av corona-restriktioner. BNP-tillväxten för 2021 väntas uppgå till +5,2% (-2,9% för 

2020), men sannolikt noteras en tydlig avmattning under 2022. Den ryska invasionen av Ukraina har 

medfört en stor geopolitisk osäkerhet som kan få långtgående konsekvenser, i Sverige och internationellt. 

Vidare kvarstår viss osäkerhet kring corona-pandemin, med risk för ökad smittspridning och återinförda 

restriktioner. 

Inflationen har ökat starkt med en uppgång om ca 4,5% sett till de senaste 12 månaderna (februari), i 

huvudsak p.g.a. stigande priser på el, drivmedel och livsmedel. Trots detta ansåg Riksbanken vid senaste 

mötet i feb-22 att det var motiverat med en fortsatt expansiv penningpolitik för att den underliggande, 

långsiktiga inflationen ska stabiliseras kring målet om 2,0%. Reporäntan lämnades därmed oförändrad på 

0%, med en indikation om höjning först under senare delen av 2024. Flertalet av marknadens aktörer gör 

emellertid bedömningen att reporäntan kommer att höjas redan i april, med ett antal kompletterande 

räntehöjningar under 2022/2023 (med en reporänta om 1,5 – 2,0% under 2024). 

Sverige står inför stora demografiska utmaningar, även om den höga befolkningstillväxten avtagit. En 

utmaning är den åldrande befolkningen (antalet 80+ väntas öka med ca 50% till 2030) och den höga 

försörjningskvoten (=andelen personer i ”icke-arbetsför” ålder). Stora krav ställs på utbyggnad av 

vård/skola/ omsorg. De offentliga finanserna är fortfarande starka, men beaktat det stora 

investeringsbehovet i offentlig sektor kommer det sannolikt krävas en åtstramning av de offentliga utgifterna 

och finanspolitiken framöver.  

Arbetslösheten för 2022 och 2023 väntas uppgå till 7,1% respektive 6,8% (motsvarande 362 000 respektive 

350 000 personer). I takt med att corona-restriktionerna lättats har efterfrågan på arbetskraft ökat, och 

antalet arbetslösa är nu nere på motsvarande nivå som innan coronapandemin. Återhämtningen är 

emellertid osäker, och arbetsmarknaden (och svensk ekonomi i stort) är känslig för negativa signaler.  

Coronapandemin har påskyndat strukturomvandlingen av svenskt näringsliv. Automatisering/digitalisering 

väntas medföra en minskning med motsvarande drygt 1 000 000 arbetstillfällen fram till 2030. Samtidigt 

medför strukturomvandlingen – i kombination med den demografiska utvecklingen och utvecklingen av 

samhället i stort – att 1 300 000 arbetstillfällen tillskapas.  

Inom flera yrken är det brist på utbildad/kompetent arbetskraft, vilket riskerar att hålla tillbaka den positiva 

utvecklingen. Inom vård/skola/omsorg ökar behovet av arbetskraft p.g.a. den demografiska utvecklingen, 

samtidigt som tillgången till utbildad arbetskraft är begränsad.   

Långtidsarbetslösheten är fortsatt hög, en trend som ökat under coronapandemin (antalet arbetslösa >24 

månader närmar sig nu 100 000 personer). För att skapa förutsättningar för långsiktig tillväxt är det av stor 

vikt med ökad flexibilitet och rörlighet på arbetsmarknaden samt utbildning (tillgång till utbildad arbetskraft 

är en av de stora utmaningarna och den viktigaste faktorn till en varaktig etablering på arbetsmarknaden, 

särskilt med hänsyn till den tekniska utvecklingen av näringslivet).  
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Kommunfakta – Timrå kommun 

Befolkning 

Befolkningen i Timrå uppgick vid årsskiftet 2020/2021 till 17 963 invånare, en minskning med -0,1% sedan 

föregående år. Befolkningsutvecklingen i kommunen under den senaste 10-årsperioden redovisas i tabellen 

nedan. 

Timrå 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020

Befolkning kommunen 18 026 17 997 18 062 18 025 17 987 17 992 18 030 18 060 17 979 17 963

Befolkning 20-64 år 9 937 9 884 9 891 9 787 9 764 9 719 9 760 9 763 9 711 9 728

Tillväxt kommunen 0,2% -0,2% 0,4% -0,2% -0,2% 0,0% 0,2% 0,2% -0,4% -0,1%

Tillväxt 20-64 år -1,0% -0,5% 0,1% -1,1% -0,2% -0,5% 0,4% 0,0% -0,5% 0,2%

Tillväxt Sverige 0,7% 0,8% 0,9% 1,1% 1,1% 1,5% 1,3% 1,1% 1,0% 0,5%  

Flyttnettot under 2020 var 20 invånare inom kommunen. Vidare bedöms folkmängden i kommunen minska 

framgent och beräknas uppgå till ca 17 578 invånare till och med 2030.  

Källa: SCB 

Källa: SCB 

I nedanstående diagram redovisas befolkningsmängden i kommunen för olika åldersgrupper samt deras 

andelar av den totala befolkningsmängden. Noterbart är att andelen personer som är mellan 0–9, 20–29 och 

30–39 är högre än riket i övrigt. 
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Befolkningsutveckling

Befolkning kommunen Tillväxt kommunen Tillväxt Sverige

Fastighetsmarknad 

Investeringsmarknaden 

Fastighetsmarknaden har under flera år noterat en positiv utveckling med sjunkande avkastningskrav och 

stigande priser inom flertalet segment och geografiska delmarknader. Denna utveckling har varit särskilt 

tydlig i storstads-/tillväxtregioner, och främst för bostads-/samhällsfastigheter, logistikfastigheter och 

kvalitativa kommersiella fastigheter. Investeringsmarknaden tog en kort, corona-relaterad ”paus” under 

våren 2020, men utveckling under 2020 – 2021 var i praktiken opåverkad av lågkonjunkturen. Och den 

starka utvecklingen har fortsatt in i 2022.   
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Transaktionsaktiviteten under 2021 var exceptionellt stark, med direkta fastighetsinvesteringar om ca 286,7 

mdkr (transaktioner >10 mkr). Detta kan jämföras med 2019 och 2020 med nivåer kring 190 mdkr, vilket då 

utgjorde en historiskt hög transaktionsaktivitet. Även oaktat Akelius/Heimstaden (ca 37 mdkr i Sverige, och 

totalt ca 92 mdkr) noterades ett nytt rekord på den svenska fastighetsmarknaden. 

 
Källa: Svefa 

Vidare har det noterats en mycket hög aktivitet på aktie-/bolagsmarknaden med ett antal intressanta 

strukturaffärer; som Castellums bud på Kungsleden (ca 27 mdkr), Corems uppköp av Klövern (ca 60 mdkr), 

SBB:s förvärv av Offentliga Hus (ca 9,3 mdkr) och SBB:s förvärv om ca 20% av JM (ca 4,5 mdkr). Om 

dessa inkluderas uppgår den totala transaktionsvolymen för 2021 till ca 400 mdkr.   

Köpare är i huvudsak svenska investerare, varav en stor andel institutionellt kapital (stor efterfrågan från 

institutionellt kapital att investera i realvärdessäkrade tillgångar som fastigheter). Det finns ett tydligt 

investeringsintresse från utländskt kapital, om än med ett mer ”snävt” investeringsfokus med en stor andel 

av investeringarna i Stockholm eller genom nischade portföljer. Det krävs en betydande investeringsvolym 

för att motivera utländska aktörer, något som också talar för indirekta fastighetsinvesteringar. 

Bostadsfastigheter och samhällsfastigheter utgör stabila tillgångar med ett starkt investeringsintresse och 

fortsatt sjunkande direktavkastningskrav (i oroliga tider tenderar kapital att söka sig till stabila tillgångar, 

något som talar för fastigheter i allmänhet, och bostads-/samhällsfastigheter i synnerhet). Särskilt 

nyproduktion har noterat en press på direktavkastningskraven under 2021, och marknaden bedöms som 

fortsatt stark in i 2022.  

Moderna/flexibla kontor i CBD och A-läge utgör intressanta investeringar (särskilt med hyresgäst från 

offentlig sektor). Det kvarstår en osäkerhet kring lokalhyresmarknadens utveckling ”post-corona” vilket till 

viss del även påverkar investeringsmarknaden (digitalisering, hem-/distansarbete och fokus på flexibla 

lokaler/hyresavtal väntas medföra minskad lokalefterfrågan).    

Till följd av e-handelns tillväxt, något som onekligen ”hjälpts” av corona, samt attraktiva triple-net-avtal med 

stabilt kassaflöde till låg risk finns ett stort investeringsintresse för logistikfastigheter (såväl förvärv som 

nyproduktion).  
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Till de segment som noterat ett klart mindre intresse på investeringsmarknaden hör ”upplevelserelaterade” 

fastigheter som hotell, café/restaurang, viss handel o.d. Den svaga utvecklingen för handelsfastigheter är till 

stor del ett resultat av e-handelns tillväxt, men det är stor skillnad mellan olika typer av handel (t.ex. utgör 

livsmedels- och lågprishandel starka segment). Under 2021 har det noterats ett antal transaktioner som 

möjligen indikerar att investerarna åter ser handelsfastigheter och kvalitativa hotell som intressanta 

investeringsobjekt.  

De ”fysiska” klimatriskerna, och hur det påverkar försäkrings-/finansieringsmarknader, får allt större fokus 

(framför allt vid nyproduktion).  

Kreditmarknaden har tydligt försvagats under februari/mars. Fastighetsmarknadens aktörer har till viss del 

tagit höjd för stigande räntor, och det bedöms finnas en viss ”buffert” innan stigande räntor medför stigande 

direktavkastningskrav. Men då pris på lånat kapital stiger försämras avkastningen på eget kapital, och om 

stigande kapitalkostnader kombineras med svårigheter att erhålla finansiering kan det få stor påverkan på 

investeringsmarknaden.  

Befolkningsutvecklingen och den goda efterfrågan på privatbostadsmarknaden gör att det finns god 

efterfrågan på bostadsbyggrätter med möjlighet – förutsatt tillgång på mark – till exploatering inom i princip 

samtliga storstads-/tillväxtmarknader.  

Det finns en osäkerhet kring prisutvecklingen på privatbostadsmarknaden framöver och hur detta påverkar 

de ekonomiska förutsättningarna för kommande projekt. Långsiktigt medför stigande räntor – i kombination 

med amorteringskrav, minskade ränteavdrag eller andra restriktioner – en risk för privatbostadsmarknaden, 

vilket i sin tur påverkar marknaden för bostadsbyggrätter, särskilt bostads-/äganderätt. Att det statliga 

investeringsstödet för hyresbostäder avskaffats torde dessutom medföra minskad projektaktivitet, och ett 

minskat intresse för bostadsbyggrätter (åtminstone inom mindre delmarknader).  

Stigande byggkostnader utgör den idag stora risken på projektmarknaden, en risk som tydliggjorts i 

samband med den s.k. ”betongkrisen”. De långsiktiga konsekvenserna är osäkra, men även ett relativt kort 

avbrott i produktionen medför stigande kostnader, förseningar i pågående projekt och risk för att planerade 

projekt avbryts eller skjuts på obestämd framtid. Vidare har den höga efterfrågan medfört kraftigt stigande 

priser för andra kritiska byggmaterial som trä och järn/stål (råvarubrist p.g.a. global efterfrågan och ”corona-

relaterade” konsekvenser som nedstängningar av fabriker och stängda gränser).  

Marknadsförutsättningar - Idrottsanläggningar 

Vad gäller sport-/fritidsanläggningar är fastighetsmarknaden klart begränsad, såväl investeringsmarknaden 

som lokalhyresmarknaden.  

Anläggningens typ (vilken/vilka idrotter som inryms inom verksamheten) samt storlek är avgörande 

parametrar. Mindre anläggningar är i princip endast intressanta för ”egenanvändare”, det vill säga den 

operatör (ofta en lokal förening) som också bedriver den huvudsakliga verksamheten inom lokalerna. För 

att aktörer med fokus på förvaltning ska visa intresse krävs vanligtvis rationella förvaltningsenheter med 

långa hyresavtal, företrädesvis med hyresgäst från offentlig sektor (=kommunen).  

Beståndet ägs i huvudsak av kommunerna (eller kommunala bolag). Då kommun är fastighetsägare sker 

uthyrning i huvudsak till egna verksamheter, och då främst skolornas idrotts- och gymnastikundervisning 

(dagtid), samt till lokala idrottsföreningar (kvällstid och helger). Även vid uthyrning till lokala idrottsföreningar 

bör det noteras att dessa till stor del är beroende av olika typer av offentliga bidrag. 

Den ”externa” hyresmarknaden för sport-/fritidsanläggningar är därmed klart begränsad. Hyrorna varierar 

inom ett stort intervall på grund av typ av anläggning/verksamhet, specialanpassningar, skick/standard, 

hyresavtalets längd och ansvarsfördelning med mera. För moderna anläggningar kan hyran vara en faktor 

av investeringen (produktionskostnadsbaserad hyra). Några trender, upp- eller nedgångar, på 

hyresmarknaden är därmed inte aktuella. 
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Nyproduktion är ovanligt och sker främst i samband med utvecklingen av nya stadsdelar (eller vid 

uppförandet av nya skolor). Det är ovanligt att denna typ av objekt uppförs av privata aktörer. Undantaget är 

stora, ”kommersiella” arenor där det finns möjlighet till sponsoravtal och andra intäkter samt mindre 

anläggningar som uppförs av egenanvändare, typ ridhus och padel-hallar. Med multi-hallar kan 

offentlig/kommersiell service – café/restaurang, kontor, utbildning, vård, m.m. – integreras med sport-

/fritidsverksamheten. Om verksamheterna kompletterar varandra erhålls en typ av ”kluster-effekt” (likt 

företags-/forskningsparker) vilket bedöms som särskilt positivt).  

Så länge lokalerna är ändamålsenliga för aktuell verksamhet finns det inte någon egentlig vakansrisk 

(däremot kan det sägas finnas en vakansrisk i hur effektivt anläggningen nyttjas, d.v.s. 

”beläggningsgraden”). Äldre anläggningar som ersätts av nyproduktion är dock problematiska då det inte 

finns någon rimlig alternativanvändning för sport-/fritidsanläggningar (utan mycket omfattande 

investeringar). För anläggningar som inte längre ses som ändamålsenliga torde det mest rationella vara att 

riva befintlig byggnation för att möjliggöra en vidareutveckling av tomten.  

Parkeringsmöjligheter är av stor vikt, särskilt vid olika evenemang. Likaså närhet till allmänna 

kommunikationer. 

Lokala marknadsförutsättningar 

Transaktionsaktiviteten på fastighetsmarknaden i idrottsanläggningar av liknande karaktär är mycket 

begränsad i Sverige. Vid förvärv av en skräddarsydd anläggning av detta slag önskar investerare normalt 

långa hyresavtal med en offentlig motpart. 

Värderingsobjektets marknadsförutsättningar 

Värderingsobjektet har ett mindre bra läge beaktat närheten till underlag (publik).  

Efterfrågan på värderingsobjektet bedöms sammantaget som begränsat. Sannolik köparkategori bedöms 

huvudsakligen vara en kommunal aktör eller förening där olika typer av bidrag och sponsorintäkter bedöms 

nödvändig för att erhålla ett ekonomiskt hållbart scenario alternativt aktörer vilka specialiserat sig mot 

samhälsfastigheter, däremot bedöms i förekommande fall ett kommunalt långt hyresavtal särskilt 

nödvändigt. 

Nedan redovisas en sammanfattning avseende värderingsobjektets styrkor och svagheter: 

Styrkor och möjligheter:   Svagheter och hot: 

• Bra skick och standard 

• Bra kommunikationer 

• Enda arenan i Sundsvall/Timrå anpassad 

erbjuder spel i högsta ligan (SHL) 

• Bra varumärke med ökande publiksiffror 

• Positiv omsättningstillväxt hos hyresgäst 

• Ytterligare satsningar i området med ny 

simsportanläggning 

• Spel i SHL 

• Starkt beroende av en hyresgäst 

• Mindre stabila hyresgäster 

• Pågående Coronakris 

• Låga hyror 

• Höga driftkostnader 

• I hög grad oflexibel anläggning 

• Inga p-platser inom fastighet 

• Få portar 

 

5. Värderingsmetodik  

Definition av marknadsvärde och metodtillämpning 

Marknadsvärdet är det bedömda belopp för vilket en tillgång eller skuld borde kunna överlåtas vid 

värdetidpunkten mellan en villig köpare och en villig säljare i oberoende ställning till varandra, efter 

sedvanlig markandsföringstid där parterna har handlat kunnigt, insiktsfullt och utan tvång. 
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Marknadsvärdebedömningen sker genom en kombination av två metoder; ortsprismetod och avkastnings-

metod. Utifrån resultaten av dessa metoder görs en sammanfattande bedömning av marknadsvärdet. 

Ortsprismetod 

Ortsprismetoden innebär att värderingsobjektet jämförs med sålda fastigheter med liknande egenskaper, 

exempelvis utifrån objektstyp, läge, standard och hyresgäststruktur. Hänsyn tas till den värdeutveckling som 

skett mellan förvärvs- och värdetidpunkt. Köpeskillingarna jämförs direkt eller normeras med avseende på 

en eller flera värdebärande egenskaper, exempelvis uthyrbar area, hyra, driftnetto eller taxeringsvärde.  

Avkastningsmetod 

Avkastningsmetoden innebär att de betalningsströmmar samt det restvärde som fastighetsinnehavet 

förväntas ge upphov till nuvärdesberäknas med en kalkylränta baserad på de direktavkastningskrav som 

kan härledas från ortsprismetoden. Kassaflödesanalysen finns redovisad i bilaga 1:1. 

De faktiska värdefaktorer, exempelvis hyror, drift- och underhållskostnader, som finns tillgängliga används i 

den mån de kan anses spegla en marknadsmässig nivå. När faktiska uppgifter om värderingsobjektets 

betalningsströmmar inte är tillgängliga eller om de inte speglar marknadens förväntningar baseras kalkylen 

istället på värden som kan anses normala för det aktuella värderingsobjektet med hänsyn till den rådande 

marknadssituationen och marknadens framtidsbedömningar.  

6. Värdering 

Ortsprismetod  

Värderingsobjektet är av offentlig karaktär, s.k. samhällsfastighet, vilka normalt ägs av kommunen (med ett 

övergripande mål att skapa samhällsnytta för medborgarna) och hyrs av kommunala förvaltningar och/eller 

idrottsföreningar. Sådana fastigheter omsätts normalt inte på fastighetsmarknaden på samma sätt som 

andra fastigheter, varför det oftast finns inget eller ett mycket begränsat ortsprismaterial att tillgå då få 

objekt som liknar värderingsobjektet säljs på den öppna marknaden. Värdebedömningen baseras därför 

ofta på ett marknadsanpassat avkastningsvärde. Mer detaljerade uppgifter om de fåtal objekt som säljs är 

inte heller med säkerhet offentliga.  

Det skall dock nämnas att berörd fastighet förvärvades av Timrå kommun under 2015. Säljare var Timrå IK 

(nuvarande hyresgäst). Köpeskillingen uppgick till ca 45 mkr. I samband med förvärvet tecknades ett 20 

årigt hyresavtal med hyresgästen där hyresnivån efter en hyrestrappning uppgick till 5 mkr/ år. Utöver detta 

hyresavtal tecknades även vid köptillfället ett driftsavtal mellan aktörerna där en ersättning om ca 6,5 mkr 

utgår till Timrå IK avseende skötsel, drift och underhåll av Arenan. 

Ett mått på fastighetsmarknadens betalningsvilja är annars till vilka direktavkastningskrav som 

fastighetsaffärerna görs upp. Direktavkastningskravet speglar de framtida förväntningarna om avkastning 

på investerat kapital, som är förenat med ett fastighetsinnehav. För en investerare med ett 

avkastningsperspektiv på sitt fastighetsinnehav är direktavkastningskravet av central betydelse. 

Direktavkastningskravet på äldre industri-, verkstads- och lagerfastigheter, vilket torde vara mest jämförbart 

med värderingsobjektet bedöms i liknande lägen som värderingsobjektets ligga inom intervallet 7,0 – 9,0 

procent. Avkastningskravet är dock naturligt beroende av vilken affärsrisk som är förknippad med aktuell 

hyresgäst. Erhålls mycket långa hyresavtal med en stabil hyresgäst, med god betalningsförmåga, sjunker i 

allmänhet avkastningskravet. 

Resultat 

Direktavkastningskravet, tillämpat via en kassaflödeskalkyl, se avsnitt Avkastningsmetod nedan, indikerar 

ett bedömt värde mellan cirka 3 500 – 4 500 kr/kvm, vilket motsvarar ett totalt värde i intervallet om cirka 35 

000 000 – 45 000 000 kronor. 
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Avkastningsmetod  

Kalkylperioden 

Kalkylperioden löper på 25 år från och med 2022-05-01. 

Inflation 

Under kalkylperioden har använts ett trappat inflationsantagande om 3,5% för innevarande år samt därefter 

om 2%. 

Inflationsantagandet är baserat på en samlad bedömning av prognoser från Riksbanken, Konjunktur-

institutet och de ledande bankerna.  

Direktavkastningskrav, kalkylränta och restvärde 

Direktavkastningskravet har i den mån möjligt bedömts med utgångspunkt från på marknaden genomförda 

försäljningar av likvärdiga fastigheter, kompletterat med marknadsmässiga parametrar, statistik och 

erfarenhet. De i värderingsobjektet ingående hyreskontrakten/lokalerna har åsatts differentierade 

direktavkastningskrav utifrån dess riskperspektiv, vilket sammantaget viktas till cirka 7,50%. 

Teoretisk utgångspunkt för val av kalkylränta är den nominella ränta som gäller på andrahandsmarknaden 

för statsobligationer med en löptid motsvarande kalkylperiodens längd. Till detta läggs en 

fastighetsrelaterad risk som exempelvis beror på värderingsobjektets typ, storlek, läge och alternativa 

användningsmöjligheter. I praktiken bedöms kalkylräntan ofta genom att inflationsanpassa 

direktavkastningskravet, vilket också gjorts i detta värdeutlåtande. 

Restvärdet utgörs av marknadsvärdet som fastigheten bedöms ha i slutet av kalkylperioden. Restvärdet 

bedöms genom att dividera det prognostiserade driftnettot året efter kalkylperiodens slut med ett bedömt 

direktavkastningskrav, vilket för värderingsobjektet har bedömts till cirka 7,50%.  

Hyror 

Timrå IK hyr hela objektet med ett 20-årigt avtal mellan 2015-09-03 - 2035-09-03. I avtalet äger parterna 

rätt att säga upp avtalet till den del det avser hyresbeloppets storlek tidigast 2020-01-01 samt därefter 

årsvis med 6 månaders uppsägning fram till år 2035. Avtalet har sagts upp för omförhandling. 

Utgående årshyra för innevarande år bedöms uppgå till ca 2,6 mkr, i enlighet med erhållet 

hyresavtalsutkast (se särskilda förutsättningar) samt av Timrå IK budgeterad omsättning till 93 mkr. Avtalet 

omförhandlas vid värdetidpunkten och planeras träda i kraft 2022-05-01. Ny förhandling skall således tas 

upp senast 2022-11-01 (avtalat). 

Bakgrunden till omförhandlingen (uppgift från kommunen) anges vara klubbens förändrade situation och 

hyresbärighet med anledning av spel i SHL jämfört tidigare då Timrå IK spelade i Allsvenskan. Vidare anses 

enligt erhållen information av uppdragsgivaren att hyresgäst och hyresvärd finner det mer transparant och 

förutsägbart att omförhandla hyresavtalsvillkoren till en omsättningsbaserad hyra. Hyrestrappan, vilken 

erhållits av kommunen redovisas nedan: 
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Efterforskningar samt av kommunen erhållen information indikerar att den genomsnittliga SHL klubben, 

med etablerat spel i SHL har en årlig omsättning om ca 130 mkr. Detta bortsett från covid pandemin vilken 

kraftigt påverkade arenornas möjlighet till intäkter. Vidare gör kommunen bedömningen att en omsättning 

om 130 mkr är en rimlig bedömning. Undertecknad gör samma bedömning. Med anledning av detta har ett 

antagande om en hyresupptrappning nyttjats de 3 första åren för att sedan nå en omsättningsbaserad 

hyresnivå om ca 4,9 mkr årligen. 

Lokaltyp

Tkr Kr/m² Kr/plats Tkr Kr/m² Kr/plats Tkr Kr/m² Kr/plats Tkr Kr/m² Kr/plats

Övrigt 1 4 898 490 - 4 898 490 - 0 - 4 898 490 -

Summa/Medel 4 898 490 4 898 490 0 0 0 0 4 898 490  

Vakanta ytor Totalt

Marknadsmässig hyra

Uthyrd area

Utgående hyra

 

Hyran ovan är redovisad exklusive värme och övriga driftsrelaterade tillägg.  

Hyresutvecklingen för lokalerna bedöms följa förväntad inflationsutveckling. 

Utöver ovan redovisad hyra utgår hyresrabatt avseende hyresupptrappning de 3 första åren. 

I hyresgästförteckningen (se bilaga 1:2) framgår exempelvis om lokalerna är registrerade för moms, 

utgående hyresnivåer, bedömda marknadsmässiga hyresnivåer, fastighetsskatt samt indexering. 

Vakanser 

Värderingsobjektet är vid värdetidpunkten fullt uthyrt. Återstående genomsnittslängd på kontraktsstocken 

uppgår till 161 månader.  

Lokaltyp

Aktuell Marknad

*m² % Antal m² % Antal m² % Antal % %

Övrigt 1 10 000 100 - 10 000 100 - 0 0 - 0,0% 0,0%

Summa/Medel 10 000 100 0 10 000 100 0 0 0 0 0,0% 0,0%

*Enskilda kontrakt som innehåller flera lokalslag grupperas enligt det huvudsakliga användningsområdet. 

Uthyrbar area Ekonomisk vakansOuthyrd areaUthyrd area

 

För denna typ av fastigheter, som normalt förvärvas av egenanvändare, tas hänsyn till eventuell vakans-

/hyresrisk i kalkylräntan, något som även gjorts i denna värdering.  

Drift och underhåll 

Kostnader avseende nämnda driftsavtal, avskrivningar och räntor, larm och bevakning samt ”övrigt” har 

erhållits av uppdragsgivaren. Information avseende vad som ingår i dessa poster har ej erhållits på 

detaljerad nivå. Värme, energi och vatten belastar hyresgästen i enlighet med uppdragsgivarens 

information. 

Slutligen finns mellan Timrå kommun och Timrå IK ett upprättat driftavtal där ett arvode om ca 6,7 mkr/år 

utgår till Timrå IK för skötsel, drift och underhåll av arenan. Avtalet har omförhandlats på oförändrade villkor 

till och med 2021-04-30. Avtalet är i enlighet med uppgift av kommunen förlängt på oförändrade villkor. 

Enligt uppgift från kommunen är avsikten att efter denna kontraktsperiod säga upp avtalet för avslut. 

Det har i värderingen bedömts att skötsel, drift och invändigt underhåll av arenan övertas av hyresvärden 

(se särskilda förutsättningar). Undertecknad gör bedömningen att detta ger lägre kostnader för 

hyresvärden, bl.a. med hänsyn till möjligen att nyttja stordriftsfördelar med hänsyn till omkringliggande 

etablerade kommunala verksamheter. 

Lokaltyp

Tkr *Kr/m² Kr/plats Tkr *Kr/m² Kr/plats Tkr *Kr/m² Kr/plats Tkr *Kr/m² Kr/plats

Övrigt 1 1 650 165 - 250 25 - 1 000 100 - 400 40 -

Summa/Medel 1 650 165 250 25 1 000 100 400 40

VaravBedömd D&U-kostnad

AdministrationDrift och löpande underhåll Periodiskt underhåll

 

Kostnaden för periodiskt underhåll avser en schabloniserad annuitetsberäkning över värderingsobjektets 

livslängd. Drift- och underhållskostnader är redovisade exklusive värme och övriga driftstillägg. 

Kostnad för värme, energi och vatten belastar hyresgäst. 
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Kostnadsutvecklingen har under kalkylperioden bedömts följa förväntad inflationsutveckling. 

Investeringar och hyresgästanpassningar 

Inga investeringar, utöver periodiskt underhåll, har bedömts nödvändiga under kalkylperioden. 

Taxeringsvärde och fastighetsskatt-/avgift 

Värderingsobjektet har vid fastighetstaxeringen 2019 åsatts typkod 824 (Specialenhet, bad-, sport- och 

idrottsanläggning).  

Fastighetsskatt utgår ej för tillgångsslag inom 800-serien. 

Resultat 

Det marknadsbaserade avkastningsvärdet för värderingsobjektet bedöms till 3 895 kr/kvm uthyrbar area, 

vilket motsvarar ett totalt värde om cirka 38 900 000 kronor (se bilaga 1:1). 
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Slutsatser 

Resultat 

Ortsprismetoden   Ej applicerbar 

Avkastningsmetoden   cirka 38 900 000 kronor 

I den sammanlagda marknadsvärdebedömningen läggs i detta fall störst tonvikt vid resultatet från 

avkastningsanalysen 

Marknadsvärde 

Mot bakgrund av vad som redovisats i värdeutlåtandet bedöms marknadsvärdet av värderingsobjektet vid 

värdetidpunkten 2022-05-05 till: 

  

39 000 000 kr 
  

    

Trettionio miljoner kronor 

vilket ger följande beräknade nyckeltal: 

Marknadsvärde / m² 3 900

Marknadsvärde / taxeringsvärde  -   

Bruttokapitalisering, år 1 8,0

(marknadsvärde / årshyra år 1)

Direktavkastning, initial 2,38%

(aktuellt driftnetto / marknadsvärde)

Direktavkastning, år 1 2,38%

(driftnetto år 1 / marknadsvärde)

Marknadsmässig direktavkastning 8,33%

(Marknadsmässigt driftnetto / marknadsvärde)  

 

Umeå 2020-05-05 

 
Roine Stenius     

Fastighetsvärderare 

av Samhällsbyggarna 

auktoriserad fastighetsvärderare 

 

Bilagor 

Bilaga 1  Kassaflödesanalys, hyresgästförteckning samt tabeller 

Bilaga 2  Foton tagna 2020-10-12 

Bilaga  Utdrag ur fastighetsregistret, inklusive kartor 

Bilaga Allmänna villkor för värdeutlåtande 
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Hyresgästförteckning Fastighet: Timrå Näs 7:4 Bilaga 1:2

Hyresgäst Lokaltyp Lokalanvändning Area Löptid Löptid Vakanstid efter Not

avtalets slut

 m², st  Fr o m T o m Tkr Kr/m² Index Tkr Kr/m² Index Tkr Kr/m² (J / N) (J / N) (A / O) (J / N) Månader Kr/m² Tkr År

Timrå IK Ö1 Ishockeyarena 10 000 2022-05-01 2022-12-31 4 898 490 100% 4 898 490 100% 0 0 N N - N 0 - -  

Summa/Medel 10 000 4 898 490 4 898 490 0 0 0

*) I utgående hyra ingår bashyra, eventuell indexuppräkning samt driftrelaterade tillägg som värme, kyla o.d.;  **) Med ingår värme avses att värme har inkluderats i såväl utgående hyra som drift- och underhållskostnader.:

*NOTER:

 

Utg. total hyra inkl. ev. 

driftstillägg *)

Fastighetsskatt 

åter

Uppsagt för 

avflytt / 

omförhandling

Ingår 

värme **)

Bedömd HG-anpassningMarknadshyra Moms-

pliktig HG

Egenanvändare
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Fastighet: Timrå Näs 7:4 Bilaga 1:3

Lokaltyp

Aktuell Marknad

*m² % Antal m² % Antal m² % Antal % %

Övrigt 1 10 000 100 - 10 000 100 - 0 0 - 0,0% 0,0%

Summa/Medel 10 000 100 0 10 000 100 0 0 0 0 0,0% 0,0%

*Enskilda kontrakt som innehåller flera lokalslag grupperas enligt det huvudsakliga användningsområdet. 

Lokaltyp

Tkr Kr/m² Kr/plats Tkr Kr/m² Kr/plats Tkr Kr/m² Kr/plats Tkr Kr/m² Kr/plats

Övrigt 1 4 898 490 - 4 898 490 - 0 - 4 898 490 -

Summa/Medel 4 898 490 4 898 490 0 0 0 0 4 898 490  

Lokaltyp

Tkr *Kr/m² Kr/plats Tkr *Kr/m² Kr/plats Tkr *Kr/m² Kr/plats Tkr *Kr/m² Kr/plats

Övrigt 1 1 650 165 - 250 25 - 1 000 100 - 400 40 -

Summa/Medel 1 650 165 250 25 1 000 100 400 40

* Kostnad/m² inkluderar ej lokaltyperna G, Ö3 och S.

Uthyrbar area

Varav

Ekonomisk vakans

Vakanta ytor

Outhyrd areaUthyrd area

Totalt

Marknadsmässig hyra

Bedömd D&U-kostnad

Uthyrd area

Utgående hyra

AdministrationDrift och löpande underhåll Periodiskt underhåll
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FASTIGHET
Beteckning Senaste ändringen i

allmänna delen
Senaste ändringen i
inskrivningsdelen

Aktualitetsdatum i
inskrivningsdelen

TIMRÅ NÄS 7:4 2004-01-21 2017-05-18 10:26 2022-05-03
Nyckel: 220191387
UUID: 909a6a82-ac4f-90ec-e040-ed8f66444c3f
Socken: Timrå
Distrikt: Timrå
Nr: 320015

ADRESS
Sportvägen 4
861 41 Sörberge

LÄGE, KARTA
Område N (SWEREF 99 TM) E (SWEREF 99 TM) Registerkarta
1 6932783,7 620980,2

AREAL
Område Totalareal Därav landareal Därav vattenareal
Totalt 17 544 kvm 17 544 kvm 0 kvm

LAGFART
Ägare Andel Inskrivningsdag Akt
212000-2395
TIMRÅ KOMMUN
861 82 TIMRÅ
Köp: 1956-08-09 Andel: 1/1
Ingen köpeskilling redovisad.
Lagfartsanmärkning: Anmärkning Akt: 87/1189

1/1 1957-01-16 57/62

ANTECKNINGAR och AVTALSRÄTTIGHETER
Fastigheten besväras inte av sökt eller beviljad anteckning eller avtalsrättighet.

INTECKNINGAR
Totalt antal inteckningar: 4
Totalt belopp: 45 400 000 SEK
Nr Information Belopp Inskrivningsdag Akt
1 Datapantbrev 7 000 000 SEK 2017-04-27 D-2017-

00172098:2
2 Datapantbrev 27 700 000 SEK 2017-04-27 D-2017-

00172098:3
3 Datapantbrev 5 700 000 SEK 2017-04-27 D-2017-

00172098:4
4 Datapantbrev 5 000 000 SEK 2017-04-27 D-2017-

00172098:5

PLANER, BESTÄMMELSER OCH FORNLÄMNINGAR
Planer Datum Akt
Stadsplan: VIVSTA 3:19-SKOLOMRÅDET 1976-08-02

Senast ajourföring: 2021-03-16
22-TIM-2191
2262 S125

Delområde som avser anmärkning genomförandetider: GENOMFÖRANDETIDEN HAR UTGÅTT

TAXERINGSINFORMATON
Taxeringsenhet Taxeringsår
SPECIALENHET, BAD-, SPORT- OCH IDROTTSANLÄGGNING (824)
701681-0

2019

Taxeringsdel som utgör taxeringsenhet och omfattar hel registerfastighet.
Taxvärde Areal

17544 kvm
Taxerad ägare Andel Ägartyp Juridisk form
889200-5870
TIMRÅ IK
BOX 263
861 26 TIMRÅ

1/1 Lagfaren ägare /
Tomträttsinnehavare

Ideella föreningar

ÅTGÄRDER
Fastighetsrättsliga åtgärder Datum Akt
Avstyckning 2004-01-21 2262-03/17

URSPRUNG
TIMRÅ NÄS 7:2
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ALLMÄNNA VILLKOR FÖR VÄRDEUTLÅTANDE 
 
Dessa allmänna villkor är gemensamt utarbetade av CBRE Sweden AB, Cushman & Wakefield Sweden AB, Forum Fastighetsekonomi AB, 
FS Fastighetsstrategi AB, Newsec Advice AB, Savills Sweden AB och Svefa AB. De är utarbetade med utgångspunkt från God Värderarsed, 
upprättat av Sektionen För Fastighetsvärdering inom Samhällsbyggarna och är avsedda för auktoriserade värderare inom Samhällsbyggarna. 
Villkoren gäller från 2010-12-01 vid värdering av hela, delar av fastigheter, tomträtter, byggnader på ofri grund eller liknande 
värderingsuppdrag inom Sverige. Såvitt ej annat framgår av värdeutlåtandet gäller följande; 
 
 
1 Värdeutlåtandets omfattning 
1.1 Värderingsobjektet omfattar i värdeutlåtandet angiven fast 

egendom eller motsvarande med tillhörande rättigheter och 
skyldigheter i form av servitut, ledningsrätt, samfälligheter 
och övriga rättigheter eller skyldigheter som framgår av ut-
drag från Fastighetsregistret hänförligt till värderingsobjektet. 

 
1.2 Värdeutlåtandet omfattar även, i förekommande fall, till 

värderingsobjektet hörande fastighetstillbehör och byggnads-
tillbehör, dock ej industritillbehör i annan omfattning än vad 
som framgår av utlåtandet.  

 
1.3 Kontroll av inskrivna rättigheter har skett genom utdrag från 

Fastighetsregistret. Den information som erhållits genom 
Fastighetsregistret har förutsatts vara korrekt och fullständig, 
varför ytterligare utredning av legala förhållanden och 
dispositionsrätt ej vidtagits. Vad gäller legala förhållanden 
utöver vad som framgår av Fastighetsregistret har dessa 
enbart beaktats i den omfattning information därom lämnats 
skriftligen av uppdragsgivaren/ägaren eller dennes ombud. 
Förutom det som framgår av utdrag från Fastighetsregistret 
samt av uppgifter som lämnats av uppdragsgivaren/ägaren 
eller dennes ombud har det förutsatts att värderingsobjektet 
inte belastas av icke inskrivna servitut, nyttjanderättsavtal 
eller andra avtal som i något avseende begränsar fastighets-
ägarens rådighet över egendomen samt att värderingsobjektet 
inte belastas av betungande utgifter, avgifter eller andra 
gravationer. Vidare har det förutsatts att värderingsobjektet 
inte är föremål för tvist i något avseende.  

 
2 Förutsättningar för värdeutlåtande 
2.1 Den information som innefattas i värdeutlåtandet har in-

samlats från källor som bedömts vara tillförlitliga. Samtliga 
uppgifter som erhållits genom uppdragsgivaren/ägaren eller 
dennes ombud och eventuella nyttjanderättshavare, har 
förutsatts vara korrekta. Uppgifterna har endast kontrollerats 
genom en allmän rimlighetsbedömning. Vidare har förutsatts 
att inget av relevans för värdebedömningen har utelämnats av 
uppdragsgivaren/ägaren eller dennes ombud. 

 
2.2 De areor som läggs till grund för värderingen har erhållits 

genom uppdragsgivaren/ägaren eller dennes ombud. Värde-
raren har förlitat sig på dessa areor och har inte mätt upp dem 
på plats eller på ritningar, men areorna har kontrollerats 
genom en rimlighetsbedömning. Areorna har förutsatts vara 
uppmätta i enlighet med vid varje tillfälle gällande ”Svensk 
Standard”. 

 
2.3 Vad avser hyres- och arrendeförhållanden eller andra 

nyttjanderätter, har värdebedömningen i förekommande fall 
utgått från gällande hyres- och arrendeavtal samt övriga 
nyttjanderättsavtal. Kopior av dessa eller andra handlingar 
utvisande relevanta villkor har erhållits av uppdrags-
givaren/ägaren eller dennes ombud. 

 
2.4 Värderingsobjektet förutsätts dels uppfylla alla erforderliga 

myndighetskrav och för fastigheten gällande villkor, såsom 
planförhållanden etc, dels ha erhållit alla erforderliga myndig-
hetstillstånd för dess användning på sätt som anges i ut-
låtandet.  

 
3 Miljöfrågor 
3.1 Värdebedömningen gäller under förutsättningen att mark eller 

byggnader inom värderingsobjektet inte är i behov av sane-
ring eller att det föreligger någon annan form av miljömässig 
belastning. 

 
3.2 Mot bakgrund av vad som framgår av 3.1 ansvarar värderaren 

inte för den skada som kan åsamkas uppdragsgivaren eller 
tredje man som en konsekvens av att värdebedömningen är 
felaktig på grund av att värderingsobjektet är i behov av 
sanering eller att det föreligger någon annan form av 
miljömässig belastning. 

 
4 Besiktning, tekniskt skick 
4.1 Den fysiska konditionen hos de anläggningar (byggnader osv) 

som beskrivs i utlåtandet är baserad på översiktlig okulär 
besiktning. Utförd besiktning har ej varit av sådan karaktär att 
den uppfyller säljarens upplysningsplikt eller köparens under-
sökningsplikt enligt 4 kap 19 § Jordabalken. Värderings-
objektet förutsätts ha det skick och den standard som okulär-
besiktningen indikerade vid besiktningstillfället.  

 
4.2 Värderaren tar inget ansvar för dolda fel eller icke uppenbara 

förhållanden på egendomen, under marken eller i byggnaden, 
som skulle påverka värdet. Inget ansvar tas för 
• sådant som skulle kräva specialistkompetens eller speciella 

kunskaper för att upptäcka. 
• funktionen (skadefriheten) och/eller konditionen hos bygg-

nadsdetaljer, mekanisk utrustning, rörledningar eller 
elektriska komponenter. 

 
5 Ansvar 
5.1 Eventuella skadeståndsanspråk till följd av påvisad skada till 

följd av fel i värdeutlåtandet skall framställas inom ett år från 
värderingstidpunkten (datum för undertecknande av värde-
ringen). 

 
5.2 Det maximala skadestånd som kan utgå för påvisad skada till 

följd av fel i värdeutlåtandet är 25 prisbasbelopp vid värde-
ringstidpunkten. 

 
6 Värdeutlåtandets aktualitet 
6.1 Beroende på att de faktorer som påverkar värderingsobjektets 

marknadsvärde förändras över tiden är den värdebedömning 
som återges i utlåtandet gällande endast vid värdetidpunkten 
med de förutsättningar och reservationer som angivits i utlå-
tandet. 

 
6.2 Framtida in- och utbetalningar samt värdeutveckling som 

redovisas i utlåtandet i förekommande fall, har gjorts utifrån 
ett scenario som, enligt värderarens uppfattning, återspeglar 
fastighetsmarknadens förväntningar om framtiden. Värdebe-
dömningen innebär inte någon utfästelse om faktisk framtida 
kassaflödes- och värdeutveckling.  

 
7 Värdeutlåtandets användande 
7.1 Innehållet i värdeutlåtandet med tillhörande bilagor tillhör 

uppdragsgivaren och skall användas i sin helhet till det syfte 
som anges i utlåtandet. 

 
7.2 Används värdeutlåtandet för rättsliga förfoganden, ansvarar 

värderaren endast för direkt eller indirekt skada som kan 
drabba uppdragsgivaren om utlåtandet används enligt 7.1. 
Värderaren är fri från allt ansvar för skada som drabbat tredje 
man till följd av att denne använt sig av värdeutlåtandet eller 
uppgifter i detta. 

 
7.3 Innan värdeutlåtandet eller delar av det reproduceras eller 

refereras till i något annat skriftligt dokument, måste värde-
ringsföretaget godkänna innehållet och på vilket sätt 
utlåtandet skall återges. 
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 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 33 
Arbetsordning för kommunfullmäktige Timrå kommun 
KS/2023:383 
 
Beredningsförslag  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 

1. Fastställa arbetsordning för kommunfullmäktige i Timrå kommun. 
 

2. Upphäva kommunfullmäktiges arbetsordning fastställd av kommunfullmäktige 2018-03-26 § 
42, reviderad av kommunfullmäktige 2021-01-25 § 15. 

____ 
 
Ärendet 
Kommunledningskontoret har sett, över och reviderat kommunfullmäktiges arbetsordning.  
 
Kommunfullmäktige har, den 28 oktober 2019 § 168, antagit en ny styrmodell med utgångspunkt 
från bärande principer som ställer krav på en förflyttning i ledning och styrning samt i verksamhet.  
 
Kommunfullmäktige har, den 29 november 2021 § 191, uppdragit till kommunstyrelsen att anpassa 
samtliga kommunövergripande styrdokument och författningssamling i enlighet med de nya 
riktlinjerna. Man uppdrog till samtliga nämnder att anpassa alla nämndspecifika styrdokument och 
författningssamling till de nya riktlinjerna. Översynen ska vara genomförd senast 31 december 2026.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsordning kommunfullmäktige 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige 
Kommunledningskontoret  
 
Exp     /     2024 
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Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Annika Nyberg 2023-10-24 KS/2023:383 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 060-163459 

 Kommunstyrelsen 
 
 
 
Arbetsordning för kommunfullmäktige i Timrå kommun 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 

1. Fastställa arbetsordning för kommunfullmäktige i Timrå kommun. 
 

2. Upphäva kommunfullmäktiges arbetsordning fastställd av kommunfullmäktige 2018-03-26 § 
42, reviderad av kommunfullmäktige 2021-01-25 § 15. 

____ 
 
Ärendet 
Kommunledningskontoret har set över och reviderat kommunfullmäktiges arbetsordning.  
 
Kommunfullmäktige har, den 28 oktober 2019 § 168, antagit en ny styrmodell med utgångspunkt 
från bärande principer som ställer krav på en förflyttning i ledning och styrning samt i verksamhet.  
 
Kommunfullmäktige har, den 29 november 2021 § 191, uppdragit till kommunstyrelsen att anpassa 
samtliga kommunövergripande styrdokument och författningssamling i enlighet med de nya 
riktlinjerna. Man uppdrog till samtliga nämnder att anpassa alla nämndspecifika styrdokument och 
författningssamling till de nya riktlinjerna. Översynen ska vara genomförd senast 31 december 2026.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsordning kommunfullmäktige 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige 
Kommunledningskontoret  
 
Exp     /     2023 
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I anslutning till vad som stadgas i kommunallagen (2017:725) om 
kommunfullmäktige skall följande bestämmelser gälla för fullmäktiges 
sammanträden och ärendenas handläggning. 

Antalet ledamöter 
1 § 
Kommunfullmäktige har 41 ledamöter. I vallagen finns bestämmelser om antalet 
ersättare. 

Ordförande och vice ordförande (5 kap 11 § KL) 
2 § 
De år då val har ägt rum in hela landet väljer kommunfullmäktige bland 
ledamöterna en ordförande samt en förste och en andre vice ord-förande 
(presidium). Presidievalen ska förrättas på ett sammanträde som hålls före utgången 
av december månad. 

Presidiet väljs för kommunfullmäktiges löpande mandatperiod. 

Presidiets arbetsuppgifter är förutom de specifika uppgifter som finns runt 
sammanträden som följer av lag eller denna arbetsordning att be-reda revisorernas 
budget. 

3 § 
Tills presidievalet har förrättats, tjänstgör som ordförande den som har varit 
ledamot i kommunfullmäktige längst tid (ålderspresidenten). Om flera ledamöter 
har lika lång tjänstgöringstid som ledamot ska den äldste av dem vara 
ålderspresident. 

§ 4 
Om ordföranden eller någon av vice ordföranden avgår som ledamot eller från sin 
presidiepost bör kommunfullmäktige så snart det kan ske välja en annan ledamot 
för återstoden av tjänstgöringstiden för den som avgått. 

Om samtliga i presidiet är förhindrade att fullgöra uppdraget, åligger det 
ålderspresidenten att fullgöra ordförandens uppgifter. 

Tid och plats för kommunfullmäktiges sammanträden (5 kap 12 
§ KL) 
§ 5 
Kommunfullmäktige håller ordinarie sammanträde varje månad utom januari, maj, 
juli, augusti och december. För varje år bestämmer kommunfullmäktige dag och tid 
för sammanträdena. 
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De år då val av kommunfullmäktige har ägt rum i hela landet, sammanträder 
nyvalda kommunfullmäktige första gången i oktober. 

Ålderspresidenten bestämmer dagen och tiden för det första sammanträdet efter 
samråd med kommunstyrelsens presidium. 

§ 6 
Extra sammanträde hålls på den tid som ordförande bestämmer efter samråd med 
vice ordförandena. En begäran om ett extra sammanträde ska göras skriftligt hos 
ordföranden och ska innehålla uppgift om det eller de ärenden som önskas 
behandlas på det extra sammanträdet. 

§ 7 
Om endast ett ringa antal ärenden föreligger som inte oundgängligen måste 
behandlas på i förväg utsatt sammanträde eller om det annars är påkallat av 
särskilda skäl, får ordföranden efter samråd med vice ordförandena besluta att 
sammanträdet ska ställas in. 

Om ordföranden beslutar att ett sammanträde ska ställas in eller att dagen eller 
tiden för ett sammanträde ska ändras, låter ordföranden snarast underrätta varje 
ledamot och ersättare om beslutet. Uppgift om beslutet ska snarast och minst en 
vecka före den bestämda sammanträdesdagen anslås på kommunens anslagstavla. 

§ 8 
Kommunfullmäktige sammanträder i fullmäktigesalen i kommunhuset. 
Ordföranden får, efter samråd med vice ordförandena, bestämma en annan plats 
för ett visst sammanträde. 

Deltagande på distans (5 kap 16 § KL) 
§ 9 
Fullmäktige får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med ledamöter 
närvarande på distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och 
bildöverföring sker i realtid och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och 
höra varandra på lika villkor.  Ordföranden avgör om närvaro får ske på distans. 

Tillkännagivande av sammanträden (5 kap 13-14 §§ KL) 
§ 10 
Ordföranden ska tillkännage tid och plats för varje sammanträde med fullmäktige 
och uppgifter om de ärenden som ska behandlas. 

Tillkännagivanden om fullmäktiges sammanträden ska anslås på kommunens 
anslagstavla minst en vecka före sammanträdet. 
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Om ett ärende är så brådskande att det inte hinner tillkännages enligt 13 § KL, ska 
uppgift om ärendet tillkännages på anslagstavlan senast vardagen närmast före 
sammanträdesdagen. 

Kallelse till sammanträde (5 kap 15 § KL) 
§ 11 
Varje ledamot och ersättare ska kallas till sammanträde minst en vecka före 
sammanträdesdagen. Kallelsen ska innehålla uppgift om tid och plats för 
sammanträdet och om de ärenden som ska behandlas. 

Information om sådana ärenden som tillkännagetts enligt 14 § KL ska lämnas till 
varje ledamot och ersättare så att den kan antas nå dem senast vardagen närmast 
före sammanträdesdagen. 

Kallelse och övriga handlingar skickas elektroniskt.  

§ 12 
Kommunstyrelsen och övriga nämnders förslag till beslut eller yttranden i de 
ärenden som tagits in i kungörelsen bör delges varje ledamot och ersättare före 
sammanträdet.  

Ordföranden bestämmer i vilken omfattning övriga handlingar i ett ärende ska 
delges ledamöter och ersättare före sammanträdet. 

Förlängning av sammanträde och fortsatt sammanträde 
§ 13 
Om kommunfullmäktige inte hinner slutföra ett sammanträde på den utsatta 
sammanträdesdagen, kan kommunfullmäktige besluta att förlänga tiden för 
sammanträdet. 

Kommunfullmäktige kan också beslut att avbryta sammanträdet och att hålla 
fortsatt sammanträde en senare dag för att behandla de ärenden som återstår. I ett 
sådant fall beslutar kommunfullmäktige genast när och var sammanträdet ska 
fortsätta. 

Om kommunfullmäktige beslutar att hålla fortsatt sammanträde, utfärdar 
ordföranden en kungörelse om det fortsatta sammanträdet på vanligt sätt. Om 
sammanträdet ska fortsätta inom en vecka, behöver någon kungörelse inte utfärdas. 
I ett sådant fall underrättar dock ordföranden de ledamöter och ersättare som inte 
är närvarande när sammanträdet avbryts och om tiden och platsen för det fortsatta 
sammanträdet. 
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Anmälan av hinder för tjänstgöring och inkallande av ersättare 
(5 kap 17-21 §§ KL) 
§ 14 
En ledamot som är hindrad att delta i ett helt sammanträde eller del av 
sammanträde, ska snarast anmäla detta till respektive partigrupp som då kallar in 
den ersättare som står i tur att tjänstgöra.  

§ 15 
Om en ledamot utan föregående anmälan uteblir från ett sammanträde eller hinder 
uppkommer för en ledamot att vidare delta i ett pågående sammanträde, kallar 
ordförande in den ersättare som är tillgänglig och står i tur att tjänstgöra.  

Ledamot är skyldig att anmäla till sekreteraren om ledamoten avbryter sin 
tjänstgöring. 

§ 16 
Det som sagts om ledamot i (5 kap §§ 17-21 KL) gäller också för ersättare som 
kallats till tjänstgöring. 

§ 17 
Ordföranden bestämmer när en ledamot eller ersättare ska träda in och tjänstgöra 
under ett pågående sammanträde. Endast om det föreligger särskilda skäl bör dock 
inträde ske under pågående handläggning av ett ärende. 

Protokollsjusterare 
§ 18 
Ordföranden bestämmer tiden och platsen för justeringen av samman-
trädesprotokollet. 

Kommunfullmäktige väjer två ledamöter att tillsammans med ordföranden justera 
sammanträdesprotokollet och att i förekommande fall biträda ordföranden vid 
röstsammanräkningar. 

Turordning för handläggning av ärenden  
§ 19 
Kommunfullmäktige behandlar ärendena i den turordning de har tagits upp i 
kungörelsen. Kommunfullmäktige kan dock besluta om ändrad turordning för ett 
eller flera ärenden.  

Ordföranden bestämmer när under ett sammanträde ett ärende ska behandlas som 
inte finns med i kungörelsen. Kommunfullmäktige får besluta att avbryta 
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handläggningen av ett ärende under ett sammanträde för att återuppta det senare 
under sammanträdet. 

Yttranderätt vid sammanträde  
§ 20 
Rätt att delta i överläggningen har 

Ordföranden och vice ordförandena i en nämnd eller gemensam nämnd, vid 
behandling av ett ärende där nämndens verksamhetsområde berörs. 

Ordföranden och vice ordförandena i en fullmäktigeberedning, när fullmäktige 
behandlar ett ärende som beredningen har handlagt.  

Ordföranden i en nämnd eller i en fullmäktigeberedning eller någon annan som 
besvarar en interpellation eller en fråga får delta i den överläggning som hålls med 
anledning av svaret. 

Styrelsens ordförande i ett sådant företag som avses i 3 kap 11 §§ KL, när 
fullmäktige behandlar ett ärende som berör för hållandena i företaget. 

§ 21 
Kommunens revisorer får delta i överläggningen när kommunfullmäktige 
behandlar ett ärende som berör revisorernas egen förvaltning. 

Revisorerna ska ges tillfälle att delta i överläggningen när fullmäktige behandlar 
revisionsberättelsen och årsredovisningen. 

Sakkunniga revisorerna ska alltid ges tillfälle att yttra sig vid fullmäktiges 
behandling av revisionsberättelsen. 

§ 22 
Ordföranden låter, efter samråd med vice ordförandena, i den utsträckning som det 
behövs kalla ordförandena och vice ordförandena i nämnderna och 
fullmäktigeberedningarna samt revisorerna och anställda hos kommunen för att 
lämna upplysningar vid sammanträde. Detsamma gäller utomstående sakkunniga. 

Ordföranden får efter samråd med vice ordförandena i den utsträckning som det 
behövs kalla ordföranden och vice ordföranden i den ge-mensamma nämnden och 
anställda i de samverkande kommunerna för att lämna upplysningar vid 
sammanträdena. 

Om kommunfullmäktige inte beslutar något annat, bestämmer ordförande efter 
samråd med vice ordförandena i vilken utsträckning de som har kallats för att 
lämna upplysningar på ett sammanträde får yttra sig under överläggningarna. 
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§ 23 
Kommunchefen får delta i överläggningen i alla ärenden. 

Samtliga förvaltningschefer får under kommunfullmäktiges överläggningar på fråga 
från kommunfullmäktiges ledamöter lämna sakuppgift inom sitt 
verksamhetsområde. 

Kommunfullmäktiges sekreterare får yttra sig om lagligheten av det som 
förekommer vid sammanträdena. 

Talarordning  
§ 24 
Den som har rätt att delta i kommunfullmäktiges överläggningar får ordet i den 
ordning i vilken han eller hon anmält sig på talarlistan. eller via digital app 

Talare får ordet för replik enligt den ordning i vilken han eller hon anmält sig på 
talarlistan. digitala appen. Replik kan endast begäras under ett anförande. Replik 
ska innehålla en sakupplysning eller rättelse med anledning av närmast föregående 
anförande. Replik medges också en ledamot som är direkt omnämnd eller angripen 
i anförandet. Varje replikskifte omfattar upp till två repliker. 

För repliker gäller högst två minuter. 

Om någon i sitt yttrande skulle avlägsna sig från ämnet och inte efter tillsägelse av 
ordföranden rättar sig, får ordföranden ta ifrån honom/henne ordet. I övrigt får 
ingen avbryta en talare under hans/hennes anförande. 

Ordföranden kan utvisa den som uppträder störande och inte rättar sig efter 
tillsägelse. Uppstår oordning som ordföranden inte kan avstyra, får han/hon 
upplösa sammanträdet. 

Hur ärendena avgörs 
§ 25 
När kommunfullmäktige har förklarat överläggningen i ett ärendet avslutad, går 
ordföranden igenom de förslag som har framställts under överläggningen och 
kontrollerar att de har uppfattats rätt. Ordföranden befäster genomgången med ett 
klubbslag.  

Därefter får inte något förslag ändras eller återtas om inte kommunfullmäktige 
enhälligt beslutar medge det. Om ordföranden anser att det behövs, ska den 
ledamot som har framställt ett förslag avfatta det skriftligt. 
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Deltagande i beslut  
§ 26 
En ledamot som avser att avstå från att delta i ett beslut, ska anmäla detta till 
ordföranden innan beslutet fattas.  

En ledamot som inte har gjort en sådan anmälan anses ha deltagit i beslutet, om 
kommunfullmäktige enhälligt beslutar (acklamation). 

Omröstning och beslut (4 kap 25 § KL) 
§ 27 
Ledamöterna avger sina röster via digitala appen. efter närvarolista. som finns 
tillgänglig vid varje sammanträde. 

Ordförande biträds då av de två ledamöter som utsetts att justera protokollet. 

Ordföranden avger alltid sin röst sist. När omröstningen avslutats befäster 
ordföranden detta med ett klubbslag.  

Om oenighet uppstår om resultatet av en öppen omröstning ska en ny omröstning 
genomföras omedelbart. 

§ 28 
En valsedel som avlämnas vid en sluten omröstning ska uppta så många namn som 
valet avser och vara omärkt, enkel och sluten. 

En valsedel är ogiltig; 

Om den upptar namnet på någon som inte är valbar, 

Om den upptar flera eller färre namn än det antal personer som ska väljas, 

Om den upptar ett namn som inte klart visar vem som avses. 

Det som ovan nämnts gäller inte vid val som sker med tillämpning av 
proportionellt valsätt (val som ger partier representation i proportion till avgivna 
röster). För sådana val finns särskilda föreskrifter i lag. 

Motioner  
§ 29 

En motion skall vara skriftlig och egenhändigt undertecknad av en eller flera 
ledamöter.  

Ämnen av olika slag får inte tas upp i samma motion. 
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En motion väcks, av ordinarie ledamot, genom att den ges in till kom-
munstyrelsens kansli, kommunledningskontoret.  

En motion får också lämnas vid ett sammanträde med kommunfullmäktige, men 
upptas då till behandling nästkommande sammanträde  

En ersättare får endast väcka en motion när denne tjänstgör som leda-mot vid ett 
sammanträde. Motionen skall då lämnas efter att ordföranden öppnat 
sammanträdet. 

§ 30 
Kommunstyrelsen ska, två gånger varje år, redovisa de motioner som inte har 
beretts färdigt. Redovisningen ska lämnas vid kommunfullmäktiges ordinarie 
sammanträde i april och oktober månad. 

Kommunstyrelsen ska, två gånger varje år, återredovisa verkställda beslut (program 
mm). Redovisningen ska ske på kommunfullmäktiges ordinarie sammanträde i 
april och oktober månad. 

Företagens initiativrätt (10 kap 2-6 §§ KL) 
31 §  
Styrelsen i ett sådant företag som avses i 10 kap. 2-6 §§ KL får väcka ärenden i 
fullmäktige om sådana ärenden som företaget är skyldig att se till att fullmäktige 
får ta ställning till. 

Interpellationer (5 kap 59-63 §§ KL) 
§ 32 

1. En interpellation ska vara skriftlig och egenhändigt undertecknad av 
ledamot. Den bör ges till kommunstyrelsens kansli 
(kommunledningskontoret) en arbetsdag för det sammanträde vid vilket 
ledamoten avser att ställa den. 

2. En ersättare får lämna in en interpellation under ett sammanträde om 
ersättaren tjänstgör som ledamot vid sammanträdet. 

3. En interpellation bör besvaras senast under det sammanträde som följer 
närmast efter det då interpellationen ställdes. 

4. Ett svar på en interpellation ska vara skriftligt. Uppgift om att 
interpellationssvar kommer att lämnas vid visst sammanträde bör tas in i 
kungörelsen. Den ledamot som har ställt interpellationen bör få ta del av 
svaret dagen för den sammanträdesdag då svaret ska lämnas. 
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5. Interpellationer får ställas av ledamöterna och riktas till ordföranden i en 
nämnd eller en fullmäktigeberedning samt till de förtroendevalda i övrigt 
som fullmäktige bestämmer. Interpellationer får ställas endast till sådan 
förtroendevald som anges i 4 kap 2 § första stycket 

6. Ordföranden i en nämnd får överlåta besvarandet av en interpellation till 
en av fullmäktige utsedd ledamot i styrelsen för en sådan juridisk person 
som avses i 10 kap 2-6 §§ eller till ordföranden i styrelse eller annan nämnd 
i ett kommunalförbund som kommunen är medlem i. 

7. En ersättare som har ställt en interpellation får delta i överläggningen då 
svaret på interpellationen behandlas oberoende av om ersättaren tjänstgör 
vid sammanträdet eller inte. 

8. Interpellationsdebatten inleds av interpellanten. Interpellanten och den som 
ska besvara interpellationen har inledningsvis vardera 10 minuter till sitt 
förfogande. Efterföljande replikskifte omfattar upp till två repliker. Härefter 
är ordet fritt, där den som begär ordet har två minuter till sitt förfogande. 
För repliker gäller högst två minuter. 

9. Kommunfullmäktige beslutar om en interpellation får ställas. 

Frågor (5 kap 64 § KL) 
§ 33 
En fråga ska vara ställd till viss person. 

Lämnas frågan före sammanträdet, ska den ges in till kommunfullmäktiges 
sekreterare en arbetsdag före det sammanträde vid vilket ledamoten avser att 
ställa den. 

Vad som sägs i § 32 gäller i tillämpliga delar även också på fråga. Svar på 
frågan behöver dock inte vara skriftligt. 

En fråga bör, om möjligt, besvaras under det sammanträde vid vilket den 
har ställts. 

Medborgarförslag  
§ 34 

1. De som är folkbokförd i kommunen får väcka ärende i kommun-
fullmäktige (medborgarförslag). Ett medborgarförslag ska vara 
skriftligt och undertecknat av en eller flera personer. 
Namnförtydligande, adress och telefonnummer ska anges. 
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Medborgarförslag kan även skickas in via E-tjänst på kommunens 
hemsida. 
 

2. Ett medborgarförslag ska väckas av kommunmedborgare privat och inte 
genom något parti. 
 

3. Ett medborgarförslag kan bara sak behandlas av kommunfullmäktige om 
det ligger inom dess befogenhetsområde. 
 

4. Ämnen av olika slag får inte tas upp i samma medborgarförslag, dvs om 
man vill ta upp fler frågor måste man lämna in ett förslag för varje fråga. 
 

5. Ett medborgarförslag väcks genom att det lämnas till 
kommunledningskontoret eller direkt till kommunfullmäktiges presidium 
på kommunfullmäktiges sammanträde. Medborgarförslag kan även väckas 
via E-tjänst på kommunens hemsida. 
 

6. Medborgarförslag ska beredas så att kommunfullmäktige kan fatta beslut 
inom ett år från det förslaget väcktes. 
 

7. När ett medborgarförslag beretts färdigt och beslut ska fattas, ska 
förslagsställaren underrättas. Förslagsställaren har rätt att yttra sig i 
kommunfullmäktige när förslaget behandlas men inte delta i beslut. 
Yttranderätten gäller inte när förslaget anmäls och remitteras. 

8. Kommunfullmäktiges presidium får avgöra om ett ärende som väckts 
genom medborgarförslag ska beslutas av kommunfullmäktige eller 
om ärendet ska överlåtas till styrelse eller annan nämnd att besluta i 
ärendet (KF § 103/07).  

 
9. Förslagsställaren ska i sådant fall underrättas om vilken nämnd som i 

fortsättningen kommer att handlägga ärendet. Undantag är fall som 
anges i 5 kap 1 § Kommunallagen, dvs ärenden av principiell 
beskaffenhet eller annan större vikt. 

 
10. Om kommunfullmäktige har överlåtit ärendet till en nämnd/styrelse 

gäller inte de bestämmelser som anges i punkterna 6 och 7 som avser 
handläggningen i kommunfullmäktige. 

 
11. Kommunstyrelsen och nämnderna ska kontinuerligt informera 

kommunfullmäktige om de beslut som fattats i ärendena. 
Styrelsen/nämnderna ska också, två gånger/år, informera om de 
ärenden som inte beretts färdigt, anledningen till att ärendena inte 
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avgjorts och när beslut kan beräknas fattas. Denna redovisning ska 
göras på kommunfullmäktiges ordinarie sammanträde i april och 
oktober. 

 
12. Medborgarförslaget får inte röra personärenden eller 

myndighetsutövning mot enskild, t ex beviljande av bygglov eller 
försörjningsstöd. Förslaget får ej heller ha odemokratisk eller rasistisk 
innebörd och inte strida mot lag eller annan författning. 

 

 

Beredning av ärenden (5 kap 26-34 §§ KL) 
§ 35 
Om kommunfullmäktige inte beslutar något annat, avgör kommunstyrelsen 
hur de ärenden som kommunfullmäktige ska behandla skall remitteras. 
Styrelsen får uppdra till en förtroendevald eller någon anställd att besluta 
om remiss av sådana ärenden. 

Beredning av ansvarsprövning och revision  
§ 36 
Kommunfullmäktiges presidium bereder frågor och ärenden om an-
svarsprövning samt revisorernas budget. 
 
Kommunfullmäktiges presidium ansvarar för en kontinuerlig dialog med 
revisorerna och lekmannarevisorerna i de kommunala bolagen. 

Förklaring av revisionsanmärkning (12 kap 12 § KL) 
§ 37 
Om kommunfullmäktige inte beslutar annat, bestämmer ordföranden i 
vilken ordning förklaringar över en anmärkning som revisorerna har 
framställt i revisionsberättelsen ska inhämtas från den nämnd eller 
fullmäktigeberedning mot vilken anmärkningen riktats. 

Valberedning  
§ 38 
På det första sammanträdet med nyvalda kommunfullmäktige väljs en 
valberedning för den löpande mandatperioden. Valberedningen består av 
samma antal ledamöter och ersättare som motsvaras av antal i 
kommunfullmäktige representerade partier.  
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Utöver ledamöterna väljer kommunfullmäktige vid samma tillfälle en 
ordförande från majoriteten samt ersättare till denne för den löpande 
mandatperioden. Vice ordförande väljs bland ledamöterna i valberedningen. 
Vid ordförandens bortavaro tjänstgör vice ordföranden i dennes ställe. 

Valberedningen ska lägga fram förslag i alla valärenden som kommun-
fullmäktige ska behandla med undantag av valen av kommunfullmäktiges 
presidium, valberedning eller fyllnadsval som inte är ordförandeval. 

Kommunfullmäktige kan dock besluta att förrätta även ett annat val utan 
föregående beredning. 

Valberedningen bestämmer själv sina arbetsformer. 

Presidieträffar Gruppledarträffar  
§ 39  
Under kommunfullmäktiges löpande mandatperiod utser varje parti, som 
finns representerade i kommunfullmäktige, en ledamot som tillsammans 
med kommunfullmäktiges presidium utgör gruppledarträff. 
Kommunfullmäktiges presidium utgör ordförande och vice ordförande i 
gruppledarträffen. 

Gruppledarträffen sammanträder när ordföranden finner så påkallat. 

Gruppledarträffen, som inte har någon självständig beslutanderätt, har 
följande uppgifter: 

Planera fullmäktiges sammanträden samt lämna förslag till aktiviteter i 
anslutning till sammanträdena. 

Fungera som budgetberedning till presidiet för kommunens revisorer. 

Allmänhetens frågestund  
§ 40 
Vid varje kommunfullmäktigesammanträde, har du som privatperson och 
folkbokförd i kommunen, möjlighet att ställa frågor till kommunen under 
”Allmänhetens frågestund”. 
 
Frågestunden pågår i 30 minuter och startar före det ordinarie 
sammanträdet. Alla som vill är välkomna att ställa frågor om kommunens 
verksamheter. 
Syftet med allmänhetens frågestund är bland annat till för att skapa en 
dialog mellan allmänheten och de politiskt folkvalda för att du skall kunna 
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påverka, väcka opinion och få bättre möjligheter att ta tillvara dina 
demokratiska rättigheter. 
 
Frågan ska vara skriftlig och inlämnad till kommunledningskontorets kansli 
senast 3 dagar före kommunfullmäktiges sammanträde 
Om du vill få ett utförligare svar bör frågan vara inlämnad till 
kommunledningskontoret i Timrå senast en vecka före sammanträdet. Om 
frågan är inlämnad i förväg är det också störst chans att du får svar från den 
person som vet mest i frågan. 
 
Du kan välja att ställa din fråga till kommunen eller till 
kommunfullmäktiges ledamöter. Om du vill ställa din fråga till någon 
annan än kommunfullmäktiges ledamöter, t ex till ordföranden i en 
nämnd/styrelse eller till en tjänsteman, bör du snarast meddela 
kommunledningskontoret så att denna person kan kallas till sammanträdet. 
 
Fråga får endast beröra ämne som är av allmänt intresse och som tillhör 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsens eller annan nämnds handläggning. 
Frågan får inte handla om personärenden, myndighetsutövning mot enskild 
t ex bygglov eller försörjningsstöd. 
 
Överläggning mellan kommunfullmäktiges ledamöter får inte förekomma 
under frågestunden. 
 
Kommunallagens regler för offentlighet och ordning vid sammanträdena 
gäller även vid allmänhetens frågestund. 
 
Vid behov av teckenspråkstolk får du själv kontakta tolkcentralen. 
En skriftlig fråga som inkommer till kommunledningskontoret registreras 
hos oss och blir därmed en offentlig handling vilket innebär att 
allmänheten kan läsa frågan. 

Protokollet  
§ 41 
Protokollet justeras av ordförande och två ledamöter. 
 
Om två eller flera ledamöter har fungerat som ordförande under ett 
sammanträde, justerar varje ordförande de paragrafer i protokollet som 
redovisar de delar av förhandlingarna som ordföranden har lett. 
 
Kommunfullmäktige får besluta att en paragraf i protokollet ska justeras 
omedelbart. Paragrafen ska redovisas skriftligt innan kommunfullmäktige 
justerar den. 
 
Senast andra dagen efter det att protokollet har justerats ska justeringen 
tillkännages på kommunens anslagstavla.  
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Reservation  
§ 42 
Om en ledamot har reserverat sig mot ett beslut och ledamoten vill 
motivera reservationen, ska detta göras skriftligt. Motiveringen ska lämnas 
till sekreteraren för den tidpunkt som fastställts för justering av protokollet. 

Expediering  
§ 43 
Utdrag ur protokollet ska tillställas de nämnder, andra organ och personer 
som berörs av beslutet. 
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ARBETSORDNING FÖR KOMMUNFULLMÄKTIGE I 
TIMRÅ KOMMUN 

 
Fastställd av kommunfullmäktige 2018-03-26 § 42 
Reviderad av kommunfullmäktige 2021-01-25 § 15 

Gäller från och med 2021-02-01 

I anslutning till vad som stadgas i kommunallagen (2017:725) om kom-
munfullmäktige skall följande bestämmelser gälla för fullmäktiges sam-
manträden och ärendenas handläggning. 
 

Antalet ledamöter 
 
1 § 
Kommunfullmäktige har 41 ledamöter. I vallagen finns bestämmelser 
om antalet ersättare. 
 

Ordförande och vice ordförande (5 kap 11 § KL) 
 
2 § 
De år då val har ägt rum in hela landet väljer kommunfullmäktige bland 
ledamöterna en ordförande samt en förste och en andre vice ordförande 
(presidium). Presidievalen ska förrättas på ett sammanträde som hålls 
före utgången av december månad. 
 
Presidiet väljs för kommunfullmäktiges löpande mandatperiod. 
 
Presidiets arbetsuppgifter är förutom de specifika uppgifter som finns 
runt sammanträden som följer av lag eller denna arbetsordning att be-
reda revisorernas budget. 
 
3 § 
Tills presidievalet har förrättats, tjänstgör som ordförande den som har 
varit ledamot i kommunfullmäktige längst tid (ålderspresidenten). Om 
flera ledamöter har lika lång tjänstgöringstid som ledamot ska den äldste 
av dem vara ålderspresident. 
 
§ 4 
Om ordföranden eller någon av vice ordföranden avgår som ledamot 
eller från sin presidiepost bör kommunfullmäktige så snart det kan ske 
välja en annan ledamot för återstoden av tjänstgöringstiden för den som 
avgått. 
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Om samtliga i presidiet är förhindrade att fullgöra uppdraget, åligger det 
ålderspresidenten att fullgöra ordförandens uppgifter. 

 Tid och plats för kommunfullmäktiges sammanträden (5 kap 
12 § KL) 

 
§ 5 
Kommunfullmäktige håller ordinarie sammanträde varje månad utom 
januari, maj, juli, augusti och december. För varje år bestämmer kom-
munfullmäktige dag och tid för sammanträdena. 
 
De år då val av kommunfullmäktige har ägt rum i hela landet, samman-
träder nyvalda kommunfullmäktige första gången i oktober. 
 
Ålderspresidenten bestämmer dagen och tiden för det första samman-
trädet efter samråd med kommunstyrelsens presidium. 
 
§ 6 
Extra sammanträde hålls på den tid som ordförande bestämmer efter 
samråd med vice ordförandena. En begäran om ett extra sammanträde 
ska göras skriftligt hos ordföranden och ska innehålla uppgift om det el-
ler de ärenden som önskas behandlas på det extra sammanträdet. 
 
§ 7 
Om endast ett ringa antal ärenden föreligger som inte oundgängligen 
måste behandlas på i förväg utsatt sammanträde eller om det annars är 
påkallat av särskilda skäl, får ordföranden efter samråd med vice ordfö-
randena besluta att sammanträdet ska ställas in. 
 
Om ordföranden beslutar att ett sammanträde ska ställas in eller att da-
gen eller tiden för ett sammanträde ska ändras, låter ordföranden snarast 
underrätta varje ledamot och ersättare om beslutet. Uppgift om beslutet 
ska snarast och minst en vecka före den bestämda sammanträdesdagen 
anslås på kommunens anslagstavla. 
 
§ 8 
Kommunfullmäktige sammanträder i fullmäktigesalen i kommunhuset. 
Ordföranden får, efter samråd med vice ordförandena, bestämma en an-
nan plats för ett visst sammanträde. 
 

  



 FÖRFATTNINGSSAMLING Nr R 1 3 (14) 
 
 

_____________________________________________________________________ 
Postadress Besöksadress Telefon/telefax Bankgiro 
 
861 82 TIMRÅ 

 
Köpmangatan 14 

Tele: 060 - 16 31 00 
Fax:  060 - 16 31 05 

bg 350-7993 

 

 
 

Deltagande på distans (5 KAP. 16 § KL) 
 
§ 9 
Fullmäktige får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med ledamö-
ter närvarande på distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om 
ljud- och bildöverföring sker i realtid och på ett sådant sätt att samtliga 
deltagare kan se och höra varandra på lika villkor.  Ordföranden avgör 
om närvaro får ske på distans.  

Tillkännagivande av sammanträden (5 kap 13 -14 §§ KL) 
 
§ 10 
Ordföranden ska tillkännage tid och plats för varje sammanträde med 
fullmäktige och uppgifter om de ärenden som ska behandlas. 
 
Tillkännagivanden om fullmäktiges sammanträden ska anslås på kom-
munens anslagstavla minst en vecka före sammanträdet. 
 
Om ett ärende är så brådskande att det inte hinner tillkännages enligt 13 
§ KL, ska uppgift om ärendet tillkännages på anslagstavlan senast varda-
gen närmast före sammanträdesdagen. 
 
 

Kallelse till sammanträde (5 kap 15 § KL) 
 
§ 11 
Varje ledamot och ersättare ska kallas till sammanträde minst en vecka 
före sammanträdesdagen. Kallelsen ska innehålla uppgift om tid och 
plats för sammanträdet och om de ärenden som ska behandlas. 

Information om sådana ärenden som tillkännagetts enligt 14 § KL ska 
lämnas till varje ledamot och ersättare så att den kan antas nå dem senast 
vardagen närmast före sammanträdesdagen. 
 
Kallelse och övriga handlingar skickas elektroniskt.  
 
§ 12 
Kommunstyrelsen och övriga nämnders förslag till beslut eller yttranden 
i de ärenden som tagits in i kungörelsen bör delges varje ledamot och er-
sättare före sammanträdet.  
 
Ordföranden bestämmer i vilken omfattning övriga handlingar i ett 
ärende ska delges ledamöter och ersättare före sammanträdet.  
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Förlängning av sammanträde och fortsatt sammanträde 
 
§ 13 
Om kommunfullmäktige inte hinner slutföra ett sammanträde på den 
utsatta sammanträdesdagen, kan kommunfullmäktige besluta att för-
länga tiden för sammanträdet. 
 
Kommunfullmäktige kan också beslut att avbryta sammanträdet och att 
hålla fortsatt sammanträde en senare dag för att behandla de ärenden 
som återstår. I ett sådant fall beslutar kommunfullmäktige genast när 
och var sammanträdet ska fortsätta. 
 
Om kommunfullmäktige beslutar att hålla fortsatt sammanträde, utfär-
dar ordföranden en kungörelse om det fortsatta sammanträdet på van-
ligt sätt. Om sammanträdet ska fortsätta inom en vecka, behöver någon 
kungörelse inte utfärdas. I ett sådant fall underrättar dock ordföranden 
de ledamöter och ersättare som inte är närvarande när sammanträdet av-
bryts och om tiden och platsen för det fortsatta sammanträdet. 
 

Anmälan av hinder för tjänstgöring och inkallande av ersät-
tare  

(5 kap 17-21 §§ KL) 
 
§ 14 
En ledamot som är hindrad att delta i ett helt sammanträde eller del av 
sammanträde, ska snarast anmäla detta till respektive partigrupp som då 
kallar in den ersättare som står i tur att tjänstgöra.  
 
§ 15 
Om en ledamot utan föregående anmälan uteblir från ett sammanträde 
eller hinder uppkommer för en ledamot att vidare delta i ett pågående 
sammanträde, kallar ordförande in den ersättare som är tillgänglig och 
står i tur att tjänstgöra.  
 
Ledamot är skyldig att anmäla till sekreteraren om ledamoten avbryter 
sin tjänstgöring. 
 
§ 16 
Det som sagts om ledamot i (5 kap §§ 17-21 KL) gäller också för ersät-
tare som kallats till tjänstgöring. 
 
§ 17 
Ordföranden bestämmer när en ledamot eller ersättare ska träda in och 
tjänstgöra under ett pågående sammanträde. Endast om det föreligger 
särskilda skäl bör dock inträde ske under pågående handläggning av ett 
ärende. 
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Protokollsjusterare 
 
§ 18 
Ordföranden bestämmer tiden och platsen för justeringen av samman-
trädesprotokollet. 
 
Kommunfullmäktige väjer två ledamöter att tillsammans med ordföran-
den justera sammanträdesprotokollet och att i förekommande fall bi-
träda ordföranden vid röstsammanräkningar. 
 

Turordning för handläggning av ärenden  
 
§ 19 
Kommunfullmäktige behandlar ärendena i den turordning de har tagits 
upp i kungörelsen. Kommunfullmäktige kan dock besluta om ändrad 
turordning för ett eller flera ärenden.  
 
Ordföranden bestämmer när under ett sammanträde ett ärende ska be-
handlas som inte finns med i kungörelsen. Kommunfullmäktige får be-
sluta att avbryta handläggningen av ett ärende under ett sammanträde 
för att återuppta det senare under sammanträdet. 

 

Yttranderätt vid sammanträde 
 
§ 20 
Rätt att delta i överläggningen har 
 

• Ordföranden och vice ordförandena i en nämnd eller gemensam 
nämnd, vid behandling av ett ärende där nämndens verksam-
hetsområde berörs. 

 
• Ordföranden och vice ordförandena i en fullmäktigeberedning, 

när fullmäktige behandlar ett ärende som beredningen har hand-
lagt.  

 
• Ordföranden i en nämnd eller i en fullmäktigeberedning eller nå-

gon annan som besvarar en interpellation eller en fråga får delta i 
den överläggning som hålls med anledning av svaret. 

 
• Styrelsens ordförande i ett sådant företag som avses i 3 kap 11 

§§ KL, när fullmäktige behandlar ett ärende som berör för hål-
landena i företaget. 

 
§ 21 
Kommunens revisorer får delta i överläggningen när kommunfullmäk-
tige behandlar ett ärende som berör revisorernas egen förvaltning. 
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Revisorerna ska ges tillfälle att delta i överläggningen när fullmäktige be-
handlar revisionsberättelsen och årsredovisningen. 
 
Sakkunniga revisorerna ska alltid ges tillfälle att yttra sig vid fullmäktiges 
behandling av revisionsberättelsen. 
 
§ 22 
Ordföranden låter, efter samråd med vice ordförandena, i den utsträck-
ning som det behövs kalla ordförandena och vice ordförandena i nämn-
derna och fullmäktigeberedningarna samt revisorerna och anställda hos 
kommunen för att lämna upplysningar vid sammanträde. Detsamma gäl-
ler utomstående sakkunniga. 
 
Ordföranden får efter samråd med vice ordförandena i den utsträckning 
som det behövs kalla ordföranden och vice ordföranden i den gemen-
samma nämnden och anställda i de samverkande kommunerna för att 
lämna upplysningar vid sammanträdena. 
 
Om kommunfullmäktige inte beslutar något annat, bestämmer ordfö-
rande efter samråd med vice ordförandena i vilken utsträckning de som 
har kallats för att lämna upplysningar på ett sammanträde får yttra sig 
under överläggningarna. 
 
§ 23 
Kommunchefen får delta i överläggningen i alla ärenden. 
 
Samtliga förvaltningschefer får under kommunfullmäktiges överlägg-
ningar på fråga från kommunfullmäktiges ledamöter lämna sakuppgift 
inom sitt verksamhetsområde. 
 
Kommunfullmäktiges sekreterare får yttra sig om lagligheten av det som 
förekommer vid sammanträdena. 
 

Talarordning 
 
§ 24 
Den som har rätt att delta i kommunfullmäktiges överläggningar får or-
det i den ordning i vilken han eller hon anmält sig via digitala appen. 
 
Talare får ordet för replik enligt den ordning i vilken han eller hon an-
mält sig via digitala appen. Replik kan endast begäras under ett anfö-
rande. Replik ska innehålla en sakupplysning eller rättelse med anledning 
av närmast föregående anförande. Replik medges också en ledamot som 
är direkt omnämnd eller angripen i anförandet. Varje replikskifte omfat-
tar upp till två repliker. 
 
För repliker gäller högst två minuter. 
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Om någon i sitt yttrande skulle avlägsna sig från ämnet och inte efter 
tillsägelse av ordföranden rättar sig, får ordföranden ta ifrån ho-
nom/henne ordet. I övrigt får ingen avbryta en talare under hans/hen-
nes anförande. 
 
Ordföranden kan utvisa den som uppträder störande och inte rättar sig 
efter tillsägelse. Uppstår oordning som ordföranden inte kan avstyra, får 
han/hon upplösa sammanträdet. 
 

Hur ärendena avgörs 
 
§ 25 
När kommunfullmäktige har förklarat överläggningen i ett ärendet av-
slutad, går ordföranden igenom de förslag som har framställts under 
överläggningen och kontrollerar att de har uppfattats rätt. Ordföranden 
befäster genomgången med ett klubbslag.  
 
Därefter får inte något förslag ändras eller återtas om inte kommunfull-
mäktige enhälligt beslutar medge det. Om ordföranden anser att det be-
hövs, ska den ledamot som har framställt ett förslag avfatta det skriftligt. 
 
Deltagande i beslut  
 
§ 26 
En ledamot som avser att avstå från att delta i ett beslut, ska anmäla 
detta till ordföranden innan beslutet fattas.  
 
En ledamot som inte har gjort en sådan anmälan anses ha deltagit i be-
slutet, om kommunfullmäktige enhälligt beslutar (acklamation). 
 

Omröstning och beslut (4 kap 25 §) 
 
§ 27 
Ledamöterna avger sina röster via digitala appen. Om den digitala appen 
är ur funktion avger ledamöterna sina röster efter närvarolista som finns 
tillgänglig vid varje sammanträde. 

Ordförande biträds då av de två ledamöter som utsetts att justera proto-
kollet. 
 
Ordföranden avger alltid sin röst sist. När omröstningen avslutats befäs-
ter ordföranden detta med ett klubbslag.  
Om oenighet uppstår om resultatet av en öppen omröstning ska en ny 
omröstning genomföras omedelbart. 
 
§ 28 
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En valsedel som avlämnas vid en sluten omröstning ska uppta så många 
namn som valet avser och vara omärkt, enkel och sluten. 
 
En valsedel är ogiltig: 
• om den upptar namnet på någon som inte är valbar, 
• om den upptar flera eller färre namn än det antal personer som ska 

väljas, 
• om den upptar ett namn som inte klart visar vem som avses. 
 
Det som ovan nämnts gäller inte vid val som sker med tillämpning av 
proportionellt valsätt (val som ger partier representation i proportion till 
avgivna röster). För sådana val finns särskilda föreskrifter i lag. 
 

Motioner 
 
§ 29 
En motion skall vara skriftlig och egenhändigt undertecknad av en eller 
flera ledamöter.  
 
Ämnen av olika slag får inte tas upp i samma motion. 
 
En motion väcks, av ordinarie ledamot, genom att den ges in till kom-
munstyrelsens kansli, kommunledningskontoret.  
 
En motion får också lämnas vid ett sammanträde med kommunfullmäk-
tige, men upptas då till behandling nästkommande sammanträde  
 
En ersättare får endast väcka en motion när denne tjänstgör som leda-
mot vid ett sammanträde. Motionen skall då lämnas efter att ordföran-
den öppnat sammanträdet. 
 
§ 30 
Kommunstyrelsen ska, två gånger varje år, redovisa de motioner som 
inte har beretts färdigt. Redovisningen ska lämnas vid kommunfullmäk-
tiges ordinarie sammanträde i april och oktober månad. 
 
Kommunstyrelsen ska, två gånger varje år, återredovisa verkställda be-
slut (program mm). Redovisningen ska ske på kommunfullmäktiges or-
dinarie sammanträde i april och oktober månad. 
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Företagens initiativrätt (10 kap. 2-6 §§) 
 
31 §  
Styrelsen i ett sådant företag som avses i 10 kap. 2-6 §§ KL får väcka 
ärenden i fullmäktige om sådana ärenden som företaget är skyldig att se 
till att fullmäktige får ta ställning till. 
 

Interpellationer (5 kap 59-63 §§ KL) 
 
§ 32 
1. En interpellation ska vara skriftlig och egenhändigt undertecknad av 

ledamot. Den bör ges till kommunstyrelsens kansli (kommunled-
ningskontoret) en arbetsdag för det sammanträde vid vilket ledamo-
ten avser att ställa den. 
 

2. En ersättare får lämna in en interpellation under ett sammanträde 
om ersättaren tjänstgör som ledamot vid sammanträdet. 
 

3. En interpellation bör besvaras senast under det sammanträde som 
följer närmast efter det då interpellationen ställdes. 
 

4. Ett svar på en interpellation ska vara skriftligt. Uppgift om att inter-
pellationssvar kommer att lämnas vid visst sammanträde bör tas in i 
kungörelsen. Den ledamot som har ställt interpellationen bör få ta 
del av svaret dagen för den sammanträdesdag då svaret ska lämnas. 

 
5. Interpellationer får ställas av ledamöterna och riktas till ordföranden 

i en nämnd eller en fullmäktigeberedning samt till de förtroende-
valda i övrigt som fullmäktige bestämmer. Interpellationer får ställas 
endast till sådan förtroendevald som anges i 4 kap 2 § första stycket 
 

 
6. Ordföranden i en nämnd får överlåta besvarandet av en interpellat-

ion till en av fullmäktige utsedd ledamot i styrelsen för en sådan juri-
disk person som avses i 10 kap 2-6 §§ eller till ordföranden i styrelse 
eller annan nämnd i ett kommunalförbund som kommunen är med-
lem i. 

 
7. En ersättare som har ställt en interpellation får delta i överlägg-

ningen då svaret på interpellationen behandlas oberoende av om er-
sättaren tjänstgör vid sammanträdet eller inte. 

 
8. Interpellationsdebatten inleds av interpellanten. Interpellanten och 

den som ska besvara interpellationen har inledningsvis vardera 10 
minuter till sitt förfogande. Efterföljande replikskifte omfattar upp 
till två repliker. Härefter är ordet fritt, där den som begär ordet har 
två minuter till sitt förfogande. För repliker gäller högst två minuter. 
 

9. Kommunfullmäktige beslutar om en interpellation får ställas. 
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 Frågor (5 kap 64 § KL) 
 
§ 33 
En fråga ska vara ställd till viss person. 
 
Lämnas frågan före sammanträdet, ska den ges in till kommunfullmäkti-
ges sekreterare en arbetsdag före det sammanträde vid vilket ledamoten 
avser att ställa den. 
 
Vad som sägs i § 32 gäller i tillämpliga delar även också på fråga. Svar på 
frågan behöver dock inte vara skriftligt. 
 
En fråga bör, om möjligt, besvaras under det sammanträde vid vilket 
den har ställts. 
 

Medborgarförslag 
 
§ 34 
1. De som är folkbokförd i kommunen får väcka ärende i kommunfull-

mäktige (medborgarförslag). Ett medborgarförslag ska vara skriftligt 
och undertecknat av en eller flera personer. Namnförtydligande, 
adress och telefonnummer ska anges. Medborgarförslag kan även 
skickas in via E-tjänst på kommunens hemsida. 
 

2. Ett medborgarförslag ska väckas av kommunmedborgare privat och 
inte genom något parti. 
 

3. Ett medborgarförslag kan bara sakbehandlas av kommunfullmäktige 
om det ligger inom dess befogenhetsområde. 
 

4. Ämnen av olika slag får inte tas upp i samma medborgarförslag, dvs 
om man vill ta upp fler frågor måste man lämna in ett förslag för 
varje fråga. 
 

5. Ett medborgarförslag väcks genom att det lämnas till kommunled-
ningskontoret eller direkt till kommunfullmäktiges presidium på 
kommunfullmäktiges sammanträde. Medborgarförslag kan även 
väckas via E-tjänst på kommunens hemsida. 
 

6. Medborgarförslag ska beredas så att kommunfullmäktige kan fatta 
beslut inom ett år från det förslaget väcktes. 
 

7. När ett medborgarförslag beretts färdigt och beslut ska fattas, ska 
förslagsställaren underrättas. Förslagsställaren har rätt att yttra sig i 
kommunfullmäktige när förslaget behandlas men inte delta i beslut. 
Yttranderätten gäller inte när förslaget anmäls och remitteras. 
 

8. Kommunfullmäktiges presidium får avgöra om ett ärende som 
väckts genom medborgarförslag ska beslutas av kommunfullmäktige 
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eller om ärendet ska överlåtas till styrelse eller annan nämnd att be-
sluta i ärendet (KF § 103/07).  

 
9. Förslagsställaren ska i sådant fall underrättas om vilken nämnd som i 

fortsättningen kommer att handlägga ärendet. Undantag är fall som 
anges i 5 kap 1 § Kommunallagen, dvs ärenden av principiell beskaf-
fenhet eller annan större vikt. 
 

10. Om kommunfullmäktige har överlåtit ärendet till en nämnd/styrelse 
gäller inte de bestämmelser som anges i punkterna 6 och 7 som av-
ser handläggningen i kommunfullmäktige. 
 

11. Kommunstyrelsen och nämnderna ska kontinuerligt informera kom-
munfullmäktige om de beslut som fattats i ärendena. Styrel-
sen/nämnderna ska också, två gånger/år, informera om de ärenden 
som inte beretts färdigt, anledningen till att ärendena inte avgjorts 
och när beslut kan beräknas fattas. Denna redovisning ska göras på 
kommunfullmäktiges ordinarie sammanträde i april och oktober. 
 

12. Medborgarförslaget får inte röra personärenden eller myndighetsut-
övning mot enskild, t ex beviljande av bygglov eller försörjnings-
stöd. Förslaget får ej heller ha odemokratisk eller rasistisk innebörd 
och inte strida mot lag eller annan författning. 

 

Beredning av ärendena (5 kap 26-34 §§ KL) 
 
§ 35 
Om kommunfullmäktige inte beslutar något annat, avgör kommunsty-
relsen hur de ärenden som kommunfullmäktige ska behandla skall re-
mitteras. Styrelsen får uppdra till en förtroendevald eller någon anställd 
att besluta om remiss av sådana ärenden. 
 

Beredning av ansvarsprövning och revision 
 
§ 36 
Kommunfullmäktiges presidium bereder frågor och ärenden om an-
svarsprövning samt revisorernas budget. 
 
Kommunfullmäktiges presidium ansvarar för en kontinuerlig dialog med 
revisorerna och lekmannarevisorerna i de kommunala bolagen. 
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Förklaring vid revisionsanmärkning (12 kap 12 § KL) 
 
§ 37 
Om kommunfullmäktige inte beslutar annat, bestämmer ordföranden i 
vilken ordning förklaringar över en anmärkning som revisorerna har 
framställt i revisionsberättelsen ska inhämtas från den nämnd eller full-
mäktigeberedning mot vilken anmärkningen riktats. 
 

Valberedning 
 
§ 38 
På det första sammanträdet med nyvalda kommunfullmäktige väljs en 
valberedning för den löpande mandatperioden. Valberedningen består 
av samma antal ledamöter och ersättare som motsvaras av antal i kom-
munfullmäktige representerade partier.  
 
Utöver ledamöterna väljer kommunfullmäktige vid samma tillfälle en 
ordförande från majoriteten samt ersättare till denne för den löpande 
mandatperioden. Vice ordförande väljs bland ledamöterna i valbered-
ningen. Vid ordförandens bortavaro tjänstgör vice ordföranden i dennes 
ställe. 
 
Valberedningen ska lägga fram förslag i alla valärenden som kommun-
fullmäktige ska behandla med undantag av valen av kommunfullmäkti-
ges presidium, valberedning eller fyllnadsval som inte är ordförandeval. 
 
Kommunfullmäktige kan dock besluta att förrätta även ett annat val 
utan föregående beredning. 
 
Valberedningen bestämmer själv sina arbetsformer. 
 

Presidieträffar  
 
§ 39  
Under kommunfullmäktiges löpande mandatperiod utser varje parti, 
som finns representerade i kommunfullmäktige, en ledamot som tillsam-
mans med kommunfullmäktiges presidium utgör presidieträff. Kom-
munfullmäktiges presidium utgör ordförande och vice ordförande i pre-
sidieträffen. 
 
Presidieträffen sammanträder när ordföranden finner så påkallat. 
 
Presidieträffen, som inte har någon självständig beslutanderätt, har föl-
jande uppgifter: 
 

• Planera fullmäktiges sammanträden samt lämna förslag till akti-
viteter i anslutning till sammanträdena 
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• Fungera som budgetberedning till presidiet för kommunens re-
visorer 

 

Allmänhetens frågestund 
 
§ 40 
Vid varje kommunfullmäktigesammanträde, har du som privatperson 
och folkbokförd i kommunen, möjlighet att ställa frågor till kommunen 
under ”Allmänhetens frågestund”. 
 
Frågestunden pågår i 30 minuter och startar före det ordinarie samman-
trädet. Alla som vill är välkomna att ställa frågor om kommunens verk-
samheter. 
Syftet med allmänhetens frågestund är bland annat till för att skapa en 
dialog mellan allmänheten och de politiskt folkvalda för att du skall 
kunna påverka, väcka opinion och få bättre möjligheter att ta tillvara 
dina demokratiska rättigheter. 
 
Frågan ska vara skriftlig och inlämnad till kommunledningskontorets 
kansli senast 3 dagar före kommunfullmäktiges sammanträde 
Om du vill få ett utförligare svar bör frågan vara inlämnad till kommun-
ledningskontoret i Timrå senast en vecka före sammanträdet. Om frågan 
är inlämnad i förväg är det också störst chans att du får svar från den 
person som vet mest i frågan. 
 
Du kan välja att ställa din fråga till kommunen eller till kommunfullmäk-
tiges ledamöter. Om du vill ställa din fråga till någon annan än kommun-
fullmäktiges ledamöter, t ex till ordföranden i en nämnd/styrelse eller till 
en tjänsteman, bör du snarast meddela kommunledningskontoret så att 
denna person kan kallas till sammanträdet. 
 
Fråga får endast beröra ämne som är av allmänt intresse och som tillhör 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsens eller annan nämnds handlägg-
ning. Frågan får inte handla om personärenden, myndighetsutövning 
mot enskild t ex bygglov eller försörjningsstöd. 
 
Överläggning mellan kommunfullmäktiges ledamöter får inte före-
komma under frågestunden. 
 
Kommunallagens regler för offentlighet och ordning vid sammanträ-
dena gäller även vid allmänhetens frågestund. 
 
Vid behov av teckenspråkstolk får du själv kontakta tolkcentralen. 
En skriftlig fråga som inkommer till kommunledningskontoret registre-
ras hos oss och blir därmed en offentlig handling vilket innebär att vem 
som helst kan läsa frågan 
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Protokollet 
 
§ 41 
Protokollet justeras av ordförande och två ledamöter. 
 
Om två eller flera ledamöter har fungerat som ordförande under ett 
sammanträde, justerar varje ordförande de paragrafer i protokollet som 
redovisar de delar av förhandlingarna som ordföranden har lett. 
 
Kommunfullmäktige får besluta att en paragraf i protokollet ska justeras 
omedelbart. Paragrafen ska redovisas skriftligt innan kommunfullmäk-
tige justerar den. 
 
Senast andra dagen efter det att protokollet har justerats ska justeringen 
tillkännages på kommunens anslagstavla.  
 

Reservation 
 
§ 42 
Om en ledamot har reserverat sig mot ett beslut och ledamoten vill mo-
tivera reservationen, ska detta göras skriftligt. Motiveringen ska lämnas 
till sekreteraren för den tidpunkt som fastställts för justering av proto-
kollet. 
 

Expediering  
 
§ 43 
Utdrag ur protokollet ska tillställas de nämnder, andra organ och perso-
ner som berörs av beslutet. 
 



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 34 
Remissvar gällande motion från (T) om luftrenare 
KS/2023:370 
 
Beredningsförslag  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Avslå motionen. 
____ 
 
Mot beredningsförslaget reserverar sig David Forslund (T) till förmån för eget förslag. 
____ 
 
Ärendet 
David Forslund, Timråpartiet föreslår, via en motion, Kommunfullmäktige besluta om Förslag: 
1. Genomför ett pilotprojekt med luftrenare på en förskola i Timrå kommun. 
2. Utvärdera luftrenarnas effektivitet och inverkan på luftkvaliteten inomhus samt på barnens hälsa 
och välbefinnande. 
3. Samarbeta med relevant forskning och experter för att fastställa bästa praxis för placering och 
användning av luftrenare på förskolor. 
4. Utvärdera kostnaderna för pilotprojektet och identifiera eventuella ekonomiska fördelar på lång 
sikt, till exempel minskade sjukfrånvarokostnader och förbättrad inlärningsmiljö. 
5. Presentera resultaten och slutsatserna från pilotprojektet för kommunfullmäktige och använd dem 
som underlag för att fatta beslut om eventuell utvidgning av luftrenare till fler förskolor i Timrå 
kommun. 
 
Barn- och utbildningsnämndens svar: 
Vi svarar på punkterna 1-5 i ett samlat svar; eftersom punkterna 2-5 bygger på att punkt 1 genomförs. 
 
OVK, obligatorisk ventilationskontroll, ska genomföras regelbundet av hyresvärden till de lokaler 
barn- och utbildningsförvaltningen hyr. Syftet är att visa att inomhusklimatet är bra och att 
ventilationssystemen fungerar. Kontrollen ska göras av en certifierad kontrollant. Kontrollanten ska 
också ge förslag på hur energiåtgången kan minskas för ventilationen, utan att det ger en sämre 
inomhusmiljö. Intervallet på kontrollerna är 3 år i förskolor och skolor. 
 
Vi har ett väl fungerande system där rektor anmäler till vår centrala arbetsmiljökommitté (4 
träffar/år) om det finns problem med arbetsmiljön på våra förskolor och skolor. 
 
Barn- och utbildningsförvaltningen har tillsammans med kultur- och teknikförvaltningen idag inga 
indikationer på att luftkvaliteten är dålig i våra verksamheter/lokaler. 
 
Det finns säkert inga nackdelar med att ha luftrenare men möjligheten att arbeta på det sätt som 
föreslås är inte möjligt idag utifrån personella och ekonomiska resurser. 
Ärendets behandling i sammanträdet 
David Forslund (T) föreslår bifall på motionen. Mari Eliasson (S) föreslår avslag på motionen. 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och konstaterar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige besluta avslå motionen. 
 



Protokollsutdrag 
2 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
Protokollsutdrag BUN §116 Motion (T) - pilotprojekt med luftrenare på förskola i Timrå kommun 
 
Protokollsutdrag till 
 
Exp     /     2024 
 
 

 



1 
Tjänsteskrivelse  

 

Barn- och utbildningsförvaltningen   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Johanna Gerdin 2023-11-27 BUN/2023:203 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 Kommunstyrelsen 
 
 
 
Remissvar gällande motion från (T) om luftrenare 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
Avslå motionen. 
 
Ärendet 
David Forslund, Timråpartiet föreslår, via en motion, Kommunfullmäktige besluta om 
Förslag: 
1. Genomför ett pilotprojekt med luftrenare på en förskola i Timrå kommun. 
2. Utvärdera luftrenarnas effektivitet och inverkan på luftkvaliteten inomhus samt på barnens hälsa 
och välbefinnande. 
3. Samarbeta med relevant forskning och experter för att fastställa bästa praxis för placering och 
användning av luftrenare på förskolor. 
4. Utvärdera kostnaderna för pilotprojektet och identifiera eventuella ekonomiska fördelar på lång 
sikt, till exempel minskade sjukfrånvarokostnader och förbättrad inlärningsmiljö. 
5. Presentera resultaten och slutsatserna från pilotprojektet för kommunfullmäktige och använd dem 
som underlag för att fatta beslut om eventuell utvidgning av luftrenare till fler förskolor i Timrå 
kommun. 
 
Barn- och utbildningsnämndens svar: 
 
Vi svarar på punkterna 1-5 i ett samlat svar; eftersom punkterna 2-5 bygger på att punkt 1 genomförs. 
 
OVK, obligatorisk ventilationskontroll, ska genomföras regelbundet av hyresvärden till de lokaler 
barn- och utbildningsförvaltningen hyr. Syftet är att visa att inomhusklimatet är bra och att 
ventilationssystemen fungerar. Kontrollen ska göras av en certifierad kontrollant. Kontrollanten ska 
också ge förslag på hur energiåtgången kan minskas för ventilationen, utan att det ger en sämre 
inomhusmiljö. Intervallet på kontrollerna är 3 år i förskolor och skolor. 
 
Vi har ett väl fungerande system där rektor anmäler till vår centrala arbetsmiljökommitté (4 
träffar/år) om det finns problem med arbetsmiljön på våra förskolor och skolor. 
 
Barn- och utbildningsförvaltningen har tillsammans med kultur- och teknikförvaltningen idag inga 
indikationer på att luftkvaliteten är dålig i våra verksamheter/lokaler. 
 
Det finns säkert inga nackdelar med att ha luftrenare men möjligheten att arbeta på det sätt som 
föreslås är inte möjligt idag utifrån personella och ekonomiska resurser. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
Protokollsutdrag BUN §116 Motion (T) - pilotprojekt med luftrenare på förskola i Timrå kommun 



2 
Tjänsteskrivelse  

 

Barn- och utbildningsförvaltningen   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Johanna Gerdin 2023-11-27 BUN/2023:203 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 
 
 
Protokollsutdrag till 
 
 
Exp     /     2023 
 
 
 



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Barn- och utbildningsnämnden 2023-11-15 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 116 
Motion (T) - pilotprojekt med luftrenare på förskola i Timrå kommun 
BUN/2023:203 
 
Beslut 
Barn- och utbildningsnämnden beslutar: 
 
Föreslå kommunfullmäktige avslå motionen. 
________________ 
 
Mot beslutet reserverar sig Joakim Bymark (T). 
________________ 
 
Ärendet 
 
David Forslund, Timråpartiet föreslår, via en motion, Kommunfullmäktige besluta om 
Förslag: 
1. Genomför ett pilotprojekt med luftrenare på en förskola i Timrå kommun. 
2. Utvärdera luftrenarnas effektivitet och inverkan på luftkvaliteten inomhus samt på barnens hälsa 
och välbefinnande. 
3. Samarbeta med relevant forskning och experter för att fastställa bästa praxis för placering och 
användning av luftrenare på förskolor. 
4. Utvärdera kostnaderna för pilotprojektet och identifiera eventuella ekonomiska fördelar på lång 
sikt, till exempel minskade sjukfrånvarokostnader och förbättrad inlärningsmiljö. 
5. Presentera resultaten och slutsatserna från pilotprojektet för kommunfullmäktige och använd dem 
som underlag för att fatta beslut om eventuell utvidgning av luftrenare till fler förskolor i Timrå 
kommun. 
 
Barn- och utbildningsnämndens svar: 
 
Vi svarar på punkterna 1-5 i ett samlat svar; eftersom punkterna 2-5 bygger på att punkt 1 genomförs. 
 
OVK, obligatorisk ventilationskontroll, ska genomföras regelbundet av hyresvärden till de lokaler 
barn- och utbildningsförvaltningen hyr. Syftet är att visa att inomhusklimatet är bra och att 
ventilationssystemen fungerar. Kontrollen ska göras av en certifierad kontrollant. Kontrollanten ska 
också ge förslag på hur energiåtgången kan minskas för ventilationen, utan att det ger en sämre 
inomhusmiljö. Intervallet på kontrollerna är 3 år i förskolor och skolor. 
 
Vi har ett väl fungerande system där rektor anmäler till vår centrala arbetsmiljökommitté (4 
träffar/år) om det finns problem med arbetsmiljön på våra förskolor och skolor. 
 
Barn- och utbildningsförvaltningen har tillsammans med kultur- och teknikförvaltningen idag inga 
indikationer på att luftkvaliteten är dålig i våra verksamheter/lokaler. 
 
Det finns säkert inga nackdelar med att ha luftrenare men möjligheten att arbeta på det sätt som 
föreslås är inte möjligt idag utifrån personella och ekonomiska resurser. 
 
Beslutsunderlag 



Protokollsutdrag 
2 

 Sammanträdesdatum 
Barn- och utbildningsnämnden 2023-11-15 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Tjänsteskrivelse 
Motion från David Forslund (T) – Luftrenare förskola 
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Lisbeth Eklund (S) föreslår nämnden besluta föreslå kommunfullmäktige avslå motionen. 
 
Joakim Bymark (T) yrkar bifall till Timråpartiets förslag. 
 
Ordförande ställer de två förslagen mot varandra och konstaterar att barn- och utbildningsnämnden 
beslutar föreslå kommunfullmäktige avslå motionen. 
 
Mot beslutet reserverar sig Joakim Bymark (T). 
 
 
 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige 
 
Exp     /     2023 
 
 

 



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2023-08-28 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 158 
Motion från David Forslund (T) - Pilotprojekt med luftrenare på förskola i 
Timrå kommun 
KS/2023:370 
 
Beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar på presidiets förslag: 
 
Remittera motionen till barn- och utbildningsnämnden i samråd med kultur- och tekniknämnden 
avge yttrande. 
____ 
 
Ärendet 
David Forslund (T) föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Antar denna motion och ger förvaltningen i uppdrag att genomföra ett pilotprojekt med luftrenare 
på en förskola i Timrå kommun. Detta projekt kommer att förbättra luftkvaliteten och skapa en 
sundare inomhusmiljö för våra barn. Genom att investera i deras hälsa och välbefinnande visar vi 
vårt åtagande att erbjuda de bästa förutsättningarna för deras utveckling och inlärning. 
  

1. Genomför ett pilotprojekt med luftrenare på en förskola i Timrå kommun. 
 

2. Utvärdera luftrenarnas effektivitet och inverkan på luftkvaliteten inomhus samt på barnens 
hälsa och välbefinnande. 

 
3. Samarbeta med relevant forskning och experter för att fastställa bästa praxis för placering och 

användning av luftrenare på förskolor. 
 

4. Utvärdera kostnaderna för pilotprojektet och identifiera eventuella ekonomiska fördelar på 
lång sikt, till exempel minskade sjukfrånvarokostnader och förbättrad inlärningsmiljö. 
 

5. Presentera resultaten och slutsatserna från pilotprojektet för kommunfullmäktige och använd 
dem som underlag för att fatta beslut om eventuell utvidgning av luftrenare till fler förskolor 
i Timrå kommun. 

 
 
Beslutsunderlag 
Motion  
 
Protokollsutdrag till 
Barn- och utbildningsnämnden  
Kultur- och tekniknämnden  
 
Exp     /     2023 
 
 



Protokollsutdrag 
2 

 Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2023-08-28 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 



1 
Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Annika Nyberg 2023-08-17 KS/2023:370 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 060-163459 

 Kommunfullmäktige 
 
 
 
Motion från David Forslund (T) - Pilotprojekt med luftrenare på förskola i 
Timrå kommun 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på presidiets förslag: 
 
Remittera motionen till barn- och utbildningsnämnden i samråd med kultur- och tekniknämnden 
avge yttrande. 
____ 
 
Ärendet 
David Forslund (T) föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Antar denna motion och ger förvaltningen i uppdrag att genomföra ett pilotprojekt med luftrenare 
på en förskola i Timrå kommun. Detta projekt kommer att förbättra luftkvaliteten och skapa en 
sundare inomhusmiljö för våra barn. Genom att investera i deras hälsa och välbefinnande visar vi 
vårt åtagande att erbjuda de bästa förutsättningarna för deras utveckling och inlärning. 
  

1. Genomför ett pilotprojekt med luftrenare på en förskola i Timrå kommun. 
 

2. Utvärdera luftrenarnas effektivitet och inverkan på luftkvaliteten inomhus samt på barnens 
hälsa och välbefinnande. 

 
3. Samarbeta med relevant forskning och experter för att fastställa bästa praxis för placering och 

användning av luftrenare på förskolor. 
 

4. Utvärdera kostnaderna för pilotprojektet och identifiera eventuella ekonomiska fördelar på 
lång sikt, till exempel minskade sjukfrånvarokostnader och förbättrad inlärningsmiljö. 
 

5. Presentera resultaten och slutsatserna från pilotprojektet för kommunfullmäktige och använd 
dem som underlag för att fatta beslut om eventuell utvidgning av luftrenare till fler förskolor 
i Timrå kommun. 

 
 
Beslutsunderlag 
Motion  
Minnesanteckningar presidiet  
 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige  
 



2 
Tjänsteskrivelse  

 

Kommunledningskontoret   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Annika Nyberg 2023-08-17 KS/2023:370 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 060-163459 

Exp     /     2023



 TIMRÅ KOMMUN 
Kommunledningskontoret 

Postadress 
861 82 Timrå 

Besöksadress 
Köpmangatan 14 

Tel: 060-16 31 00 
Fax: 060-16 31 05 

Bankgiro 
5672-9387 

MINNESANTECKNINGAR – PRESIDIEKONFERENS  
 
Närvarande:  Jan-Christer Jonsson (S), ordf 

Mari Eliasson (S) 
Niklas Edén (C) 
 
 
 
 

Övriga:  Annika Nyberg, kommunsekreterare 
  
    
     
Plats:  Timrå kommunhus, Norden 
 
Tid:  2023-08-18 kl 13.00-14.00 
 
Välkommen 
 
Ordförande hälsar samtliga närvarande välkommen och förklarar mötet öppnat. 

 
 

1. Påskrift av kungörelsen 
 

2. Motion från David Forslund (T) Pilotprojekt med luftrenare på förskola i Timrå 
kommun 

 
Presidiet föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Remittera motionen till barn- och utbildningsnämnden i samråd med kultur- och 
tekniknämnden avge yttrande. 
 

----------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Bestyrkes i tjänsten: 
 
Annika Nyberg 
Kommunsekreterare



Motion till kommunfullmäktige: Pilotprojekt med luftrenare på förskola i Timrå 
kommun 
 
Förslagsställare: David Forslund, Timråpartiet 
 
Bakgrund: 
Luftkvaliteten är av stor betydelse för människors hälsa och välbefinnande, 
särskilt för barn som spenderar mycket tid inomhus, som på förskolor. 
Föroreningar och allergener i luften kan påverka barnens hälsa och deras 
förmåga att koncentrera sig och lära sig. För att förbättra luftkvaliteten och skapa 
en hälsosammare inomhusmiljö för barnen föreslår Timråpartiet att genomföra 
ett pilotprojekt med luftrenare på en förskola i Timrå kommun. 
 
Förslag: 
1. Genomför ett pilotprojekt med luftrenare på en förskola i Timrå kommun. 
2. Utvärdera luftrenarnas effektivitet och inverkan på luftkvaliteten inomhus 
samt på barnens hälsa och välbefinnande. 
3. Samarbeta med relevant forskning och experter för att fastställa bästa praxis 
för placering och användning av luftrenare på förskolor. 
4. Utvärdera kostnaderna för pilotprojektet och identifiera eventuella 
ekonomiska fördelar på lång sikt, till exempel minskade sjukfrånvarokostnader 
och förbättrad inlärningsmiljö. 
5. Presentera resultaten och slutsatserna från pilotprojektet för 
kommunfullmäktige och använd dem som underlag för att fatta beslut om 
eventuell utvidgning av luftrenare till fler förskolor i Timrå kommun. 
 
Motivering: 
Genom att genomföra ett pilotprojekt med luftrenare på en förskola visar Timrå 
kommun sitt engagemang för barnens hälsa och välbefinnande. Genom att 
förbättra luftkvaliteten kan vi skapa en bättre inlärningsmiljö och minska risken 
för hälsoproblem hos barnen. Genom att samarbeta med forskare och experter 
kan vi dra nytta av deras kunskap och erfarenhet för att maximera pilotprojektets 
effektivitet. Att utvärdera kostnaderna och fördelarna på lång sikt kommer att 
hjälpa oss att fatta välgrundade beslut om eventuell utvidgning av luftrenare till 
fler förskolor i framtiden. 
 
Beslut: 
Vi föreslår att kommunfullmäktige antar denna motion och ger förvaltningen i 
uppdrag att genomföra ett pilotprojekt med luftrenare på en förskola i Timrå 
kommun. Detta projekt kommer att förbättra luftkvaliteten och skapa en sundare 
inomhusmiljö för våra barn. Genom att investera i deras hälsa och välbefinnande 
visar vi vårt åtagande att erbjuda de bästa förutsättningarna för deras utveckling 
och inlärning. 



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 35 
Remissvar gällande motion från Marianne Larsson (SD)  - Uppsökande 
arbete i förskolan 
KS/2023:256 
 
Beredningsförslag  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Avslå motionen. 
____ 
 
Mot beredningsförslaget reserverar sig Marianne Larsson (SD) och Mats Wallin (SD) till förmån för 
eget förslag. 
____ 
 
Ärendet 
Motion från sverigedemokraterna i Timrå: 
 
Från och med den 1 juli 2023 är det ett krav att alla kommuner arbetar uppsökande för att fler barn 
ska få möjlighet att gå i förskolan. Dessa nya bestämmelser innebär att kommunen behöver arbeta 
uppsökande och erbjuda förskoleplatser till vissa grupper av barn, även om vårdnadshavaren inte 
personligen har ansökt om det. Detta framgår i nya SFS 2022:833[1] där det står att: “12 a § 
Hemkommunen ska genom uppsökande verksamhet ta kontakt med vårdnadshavare till barn som 
ska erbjudas förskola enligt 4 § och som inte har en plats i förskola och informera om förskolans 
syfte och barnets rätt till förskola.” 
 
Det uppsökande arbetet är en viktig insats för att ge barn möjlighet till en god språkutveckling i 
svenska och en bra start i livet. Att delta i förskolan och på så sätt få möjlighet till sociala 
interaktioner tidigt i barnstadiet har dessutom visat ge positiva effekter på barnens upplevda trygghet, 
delaktighet och lärande. 
Sverigedemokraterna föreslår mot bakgrund av detta att kommunen aktivt avrapporterar hur vi 
arbetar uppsökande för att säkerställa att fler barn får möjlighet att gå i förskolan och får en god 
utveckling i svenska. Man kan även läsa Skolverkets skrivelse som information. Detta kan inkludera 
information om: 
● Hur kommunen arbetar uppsökande och vidtar åtgärder för att kontakt med vårdnadshavarna till 
barn som inte har en förskoleplats 
● Hur kommunen reserverar förskoleplatser för de grupper av barn som berörs enligt de nya 
bestämmelserna 
● Vilka åtgärder och mål kommunen har tagit och planerar att vidta för att uppfylla de nya kraven 
från den 1 juli 2023 
Sverigedemokraterna föreslår nämnden besluta: 
Att barn- och utbildningsnämnden avrapporterar hur Timrå arbetar för att uppfylla den nya 
lagstiftningen samt 
Att barn- och utbildningsnämnden får årligen information kring arbetet och utmaningarna med den 
uppsökande verksamheten i förskolan. 
 



Protokollsutdrag 
2 

 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen 2024-01-09 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Barn- och utbildningsnämndens svar: 
Barn- och utbildningsnämnden bedriver ett lagstadgat systematiskt kvalitetsarbete där denna 
uppföljning ingår. En rapport över det systematiska kvalitetsarbetet upprättas årligen och presenteras 
i barn- och utbildningsnämnden inför beslut. 
I barn- och utbildningsnämndens rapport gällande det systematiska kvalitetsarbetet läsåret 2022/2023 
finns följande information:  
 
Ändringar i skollagen för att öka deltagandet i förskolan 
Riksdagen har beslutat om ändringar i skollagen som syftar till att fler barn ska gå i förskola och få 
möjlighet till bättre språkutveckling i svenska. 
 
Ändringarna innebär bland annat att hemkommunen inför hösten det år ett barn fyller tre år ska ta 
kontakt med barnets vårdnadshavare, om barnet inte redan har en förskoleplats. Vårdnadshavarna ska 
få information om förskolans syfte och om barnets rätt till förskola. Om barnet inte börjar i 
förskolan ska ny kontakt tas inför varje höst och varje vår. Sista kontakten ska tas inför våren det år 
barnet fyller sex år. 
En annan ändring är att hemkommunen blir skyldig att erbjuda förskoleplats till vissa grupper av 
barn, även om deras vårdnadshavare inte har anmält önskemål om förskola. 
Lagändringarna trädde i kraft den 1 juli 2022, men ska tillämpas första gången i fråga om utbildning 
som påbörjas efter den 1 juli 2023. 
 
Ärendets behandling i sammanträdet 
Marianne Larsson (SD) föreslår bifall på motionen. Mari Eliasson (S) föreslår avslag på motionen. 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och konstaterar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige besluta avslå motionen. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Protokollsutdrag BUN § 113 Motion (SD) - uppsökande arbete i förskolan 

Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige  
 
Exp     /     2024 
 
 

 



1 
Tjänsteskrivelse  

 

Barn- och utbildningsförvaltningen   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Johanna Gerdin 2023-11-27 BUN/2023:166 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 Kommunstyrelsen 
 
 
 
Remissvar gällande motion från Marianne Larsson (SD)  - Uppsökande 
arbete i förskolan 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
Avslå motionen. 
 
Ärendet 
Motion från sverigedemokraterna i Timrå: 

Från och med den 1 juli 2023 är det ett krav att alla kommuner arbetar uppsökande för att fler barn 
ska få möjlighet att gå i förskolan. Dessa nya bestämmelser innebär att kommunen behöver arbeta 
uppsökande och erbjuda förskoleplatser till vissa grupper av barn, även om vårdnadshavaren inte 
personligen har ansökt om det. Detta framgår i nya SFS 2022:833[1] där det står att: “12 a § 
Hemkommunen ska genom uppsökande verksamhet ta kontakt med vårdnadshavare till barn som 
ska erbjudas förskola enligt 4 § och som inte har en plats i förskola och informera om förskolans 
syfte och barnets rätt till förskola.” 

Det uppsökande arbetet är en viktig insats för att ge barn möjlighet till en god språkutveckling i 
svenska och en bra start i livet. Att delta i förskolan och på så sätt få möjlighet till sociala 
interaktioner tidigt i barnstadiet har dessutom visat ge positiva effekter på barnens upplevda trygghet, 
delaktighet och lärande. 

Sverigedemokraterna föreslår mot bakgrund av detta att kommunen aktivt avrapporterar hur vi 
arbetar uppsökande för att säkerställa att fler barn får möjlighet att gå i förskolan och får en god 
utveckling i svenska. Man kan även läsa Skolverkets skrivelse som information.[2] Detta kan 
inkludera information om: 

● Hur kommunen arbetar uppsökande och vidtar åtgärder för att kontakt med vårdnadshavarna till 
barn som inte har en förskoleplats 

● Hur kommunen reserverar förskoleplatser för de grupper av barn som berörs enligt de nya 
bestämmelserna 

● Vilka åtgärder och mål kommunen har tagit och planerar att vidta för att uppfylla de nya kraven 
från den 1 juli 2023 

Sverigedemokraterna föreslår nämnden besluta: 

Att barn- och utbildningsnämnden avrapporterar hur Timrå arbetar för att uppfylla den nya 
lagstiftningen samt 



2 
Tjänsteskrivelse  

 

Barn- och utbildningsförvaltningen   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Johanna Gerdin 2023-11-27 BUN/2023:166 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

Att barn- och utbildningsnämnden får årligen information kring arbetet och utmaningarna med den 
uppsökande verksamheten i förskolan. 

Barn- och utbildningsnämndens svar: 
Barn- och utbildningsnämnden bedriver ett lagstadgat systematiskt kvalitetsarbete där denna 
uppföljning ingår. En rapport över det systematiska kvalitetsarbetet upprättas årligen och presenteras 
i barn- och utbildningsnämnden inför beslut. 

I barn- och utbildningsnämndens rapport gällande det systematiska kvalitetsarbetet läsåret 2022/2023 
finns följande information: 

 

Ändringar i skollagen för att öka deltagandet i förskolan 

Riksdagen har beslutat om ändringar i skollagen som syftar till att fler barn ska gå i förskola och få 
möjlighet till bättre språkutveckling i svenska. 

Ändringarna innebär bland annat att hemkommunen inför hösten det år ett barn fyller tre år ska ta 
kontakt med barnets vårdnadshavare, om barnet inte redan har en förskoleplats. Vårdnadshavarna 
ska få information om förskolans syfte och om barnets rätt till förskola. Om barnet inte börjar i 
förskolan ska ny kontakt tas inför varje höst och varje vår. Sista kontakten ska tas inför våren det år 
barnet fyller sex år. 

En annan ändring är att hemkommunen blir skyldig att erbjuda förskoleplats till vissa grupper av 
barn, även om deras vårdnadshavare inte har anmält önskemål om förskola. 

Lagändringarna trädde i kraft den 1 juli 2022, men ska tillämpas första gången i fråga om utbildning 
som påbörjas efter den 1 juli 2023. 

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Protokollsutdrag BUN § 113 Motion (SD) - uppsökande arbete i förskolan 

 
 
Protokollsutdrag till 
 
 
Exp     /     2023 
 

Uppsökande verksamhet
Utifrån den nya lagändringen i förskolan kring uppsökande verksamhet har förskolan skickat ut 3 
erbjudande om plats till vårdnadshavare som bedömts omfattas av uppdraget. Erbjudandet är skickat 
per post tillsammans med en informationsfolder från skolverket och ett svarskuvert. Av de som 
mottagit ett erbjudande har en tackat nej till erbjuden plats pga. kommande flytt, från övriga två har 
inget svar inkommit varvid vi under en månad håller plats en till dem efter erbjudet startdatum. 



Protokollsutdrag 
1 

 Sammanträdesdatum 
Barn- och utbildningsnämnden 2023-11-15 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 113 
Motion (SD) - uppsökande arbete i förskolan 
BUN/2023:166 
 
Beslut 
Barn- och utbildningsnämnden beslutar: 
 
Föreslå kommunfullmäktige avslå motionen. 
________________ 
 
Mot beslutet reserverar sig Marianne Larsson (SD) och Glenn Sjöström (SD). 
________________ 
 
Ärendet 
Motion från sverigedemokraterna i Timrå: 

Från och med den 1 juli 2023 är det ett krav att alla kommuner arbetar uppsökande för att fler barn 
ska få möjlighet att gå i förskolan. Dessa nya bestämmelser innebär att kommunen behöver arbeta 
uppsökande och erbjuda förskoleplatser till vissa grupper av barn, även om vårdnadshavaren inte 
personligen har ansökt om det. Detta framgår i nya SFS 2022:833[1] där det står att: “12 a § 
Hemkommunen ska genom uppsökande verksamhet ta kontakt med vårdnadshavare till barn som 
ska erbjudas förskola enligt 4 § och som inte har en plats i förskola och informera om förskolans 
syfte och barnets rätt till förskola.” 

Det uppsökande arbetet är en viktig insats för att ge barn möjlighet till en god språkutveckling i 
svenska och en bra start i livet. Att delta i förskolan och på så sätt få möjlighet till sociala 
interaktioner tidigt i barnstadiet har dessutom visat ge positiva effekter på barnens upplevda trygghet, 
delaktighet och lärande. 

Sverigedemokraterna föreslår mot bakgrund av detta att kommunen aktivt avrapporterar hur vi 
arbetar uppsökande för att säkerställa att fler barn får möjlighet att gå i förskolan och får en god 
utveckling i svenska. Man kan även läsa Skolverkets skrivelse som information.[2] Detta kan 
inkludera information om: 

● Hur kommunen arbetar uppsökande och vidtar åtgärder för att kontakt med vårdnadshavarna till 
barn som inte har en förskoleplats 

● Hur kommunen reserverar förskoleplatser för de grupper av barn som berörs enligt de nya 
bestämmelserna 

● Vilka åtgärder och mål kommunen har tagit och planerar att vidta för att uppfylla de nya kraven 
från den 1 juli 2023 

Sverigedemokraterna föreslår nämnden besluta: 

Att barn- och utbildningsnämnden avrapporterar hur Timrå arbetar för att uppfylla den nya 
lagstiftningen samt 



Protokollsutdrag 
2 

 Sammanträdesdatum 
Barn- och utbildningsnämnden 2023-11-15 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Att barn- och utbildningsnämnden får årligen information kring arbetet och utmaningarna med den 
uppsökande verksamheten i förskolan. 

 

Barn- och utbildningsnämndens svar: 

Barn- och utbildningsnämnden bedriver ett lagstadgat systematiskt kvalitetsarbete där denna 
uppföljning ingår. En rapport över det systematiska kvalitetsarbetet upprättas årligen och presenteras 
i barn- och utbildningsnämnden inför beslut. 

I barn- och utbildningsnämndens rapport gällande det systematiska kvalitetsarbetet läsåret 2022/2023 
finns följande information: 

 

Ändringar i skollagen för att öka deltagandet i förskolan 

Riksdagen har beslutat om ändringar i skollagen som syftar till att fler barn ska gå i förskola och få 
möjlighet till bättre språkutveckling i svenska. 

Ändringarna innebär bland annat att hemkommunen inför hösten det år ett barn fyller tre år ska ta 
kontakt med barnets vårdnadshavare, om barnet inte redan har en förskoleplats. Vårdnadshavarna 
ska få information om förskolans syfte och om barnets rätt till förskola. Om barnet inte börjar i 
förskolan ska ny kontakt tas inför varje höst och varje vår. Sista kontakten ska tas inför våren det år 
barnet fyller sex år. 

En annan ändring är att hemkommunen blir skyldig att erbjuda förskoleplats till vissa grupper av 
barn, även om deras vårdnadshavare inte har anmält önskemål om förskola. 

Lagändringarna trädde i kraft den 1 juli 2022, men ska tillämpas första gången i fråga om utbildning 
som påbörjas efter den 1 juli 2023. 

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Motion från Marianne Larsson (SD) – Uppsökande arbete i förskolan 
 
Protokollsutdrag till 
Kommunfullmäktige 
 
Exp     /     2023 
 

Uppsökande verksamhet
Utifrån den nya lagändringen i förskolan kring uppsökande verksamhet har förskolan skickat ut 3 
erbjudande om plats till vårdnadshavare som bedömts omfattas av uppdraget. Erbjudandet är skickat 
per post tillsammans med en informationsfolder från skolverket och ett svarskuvert. Av de som 
mottagit ett erbjudande har en tackat nej till erbjuden plats pga. kommande flytt, från övriga två har 
inget svar inkommit varvid vi under en månad håller plats en till dem efter erbjudet startdatum. 



Protokollsutdrag 
3 

 Sammanträdesdatum 
Barn- och utbildningsnämnden 2023-11-15 
 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

 



1 
Tjänsteskrivelse  

 

Barn- och utbildningsförvaltningen   
 Handläggare Datum Diarienummer 
 Johanna Gerdin 2023-09-25 BUN/2023:166 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon 
861 82 Timrå Köpmangatan 14 /RedigerareTelefon/ 

 Kommunstyrelsen 
 
 
 
Remissvar gällande motion från Marianne Larsson (SD)  - Uppsökande 
arbete i förskolan 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
Avslå motionen. 
 
Ärendet 
Barn- och utbildningsnämnden bedriver ett lagstadgat systematiskt kvalitetsarbete där denna 
uppföljning ingår. En rapport över det systematiska kvalitetsarbetet upprättas årligen och presenteras 
i barn- och utbildningsnämnden inför beslut. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
Protokollsutdrag BUN §88 Motion – uppsökande verksamhet i förskolan 
 
 
Protokollsutdrag till 
 
 
Exp     /     2023 
 
 
 


